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#VIRAL

ΣΕΛ. 11με τη Μαρία Δεδούση

Αντιπολίτευση
της σεζλόνγκ 

EDITORIAL

ΘΑΝAΣΗΣ ΠΑΠΑΜΙΧΑΗΛ 
Πώς να «δροσίσετε»
καλοκαιριάτικα το κοινό 
με την πολιτική ομιλία σας!

ΣΕΛ.  18-19

ΚΩΝ/ΝΟΣ Σ. ΜΑΡΓΑΡΙΤΗΣ 
Τα κράτη-μέλη της ΕΕ 
είναι καλά προετοιμασμένα 
για το κράτος δικαίου

Ε=MC2: Μπορεί 
να φταίει μια εξίσωση; 

ΗΛΙΑΣ ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ

Γράφουν

Η ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΗΣ ΝΕΑΣ ΕΠΟΧΗΣ ΕΡΧΕΤΑΙ ΚΑΘΕ ΜΕΡΑ ΣΤΟ EMAIL ΣΑΣ

ΣΕΛ. 2

ΑΝΑΦΛΕΞΗ ΣΤΗ ΜΕΣΗ ΑΝΑΤΟΛΗ

Σε ετοιμότητα ελληνικές 
φρεγάτες και Patriot

ΣΕΛ.  14

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ
Υφυπουργός Μετανάστευσης και Ασύλου

ΣΕΛ.  17

ΣΕΛ.  26

ΣΕΛ. 12

AΡΘΡΟ

Ποδόλουτρα 
στον βούρκο 
της γλώσσας 

του μίσους

Η πολιτική τού
φαίνεσθαι και

η υποκρισία

ΠΑΣΟΚ Bet
Ποιον βγάζουν αρχηγό 
οι στοιχηματικές

Τα φαβορί και τα αουτσάιντερ στην κούρσα για την προεδρία
ΣΕΛ.  5-6

ΥΠΟΥΡΓΕΙΟ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

ΒΑΣΙΛΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ

ΣΤΑ ΣΚΑΡΙA ΜIΝΙ 
ΑΣΦΑΛΙΣΤΙΚO

ΓΙΑ ΤΟ ΦΘΙΝOΠΩΡΟ

«Μέχρι το τέλος του 2025 
θα έχει εκσυγχρονιστεί το 80% 
των λεωφορείων στην Αττική»

Τι θα περιλαμβάνει το νέο νομοσχέδιο

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ

Ρύθμιση-κλειδί για
νέους γιατρούς και ΕΣΥ

Τι προβλέπεται για προσλήψεις και εφημερίες

Χρηματοδότηση 31 εκατ. ευρώ για ίδρυση νέων Ομάδων Παραγωγών

ΣΕΛ.  4

ΣΕΛ. 7,21 ΣΕΛ. 13

ΜΕ ΕΝΤΟΛΗ ΤΣΙΑΡΑ «ΧΕΙΜΕΡΙΝΟ ΣΙΝΕΜΑ» Ο ΣΥΡΙΖΑ

Σαρωτικοί έλεγχοι
για την πανώλη

στη Δυτική Ελλάδα

«Ραντεβού 
τον Σεπτέμβρη» 
για ξεκαθάρισμα 

λογαριασμών
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Αντιπολίτευση της σεζλόνγκ 

«P»

Τ
ο νέο ρεύμα, ή καλύτερα το νέο κύμα, που
θα έλεγαν και οι παλαιότεροι, που φέρνει ο
ΣΥΡΙΖΑ του Στέφανου Κασσελάκη μεταξύ
όλων των άλλων είναι η λεγόμενη αντιπολί-

τευση της παραλίας, της σεζλόνγκ, άντε και της
απλωμένης πετσέτας πάνω στην άμμο. Τον χειμώνα
μπορεί βέβαια να είναι από κάποιο χιονοδρομικό του
εξωτερικού, από κάποιο καταφύγιο δίπλα στο τζάκι,
παρέα με ένα ποτήρι ακριβό λικέρ και φυσικά με
πούρο Αβάνας. 

Η μόδα λοιπόν λέει πως μια σύγχρονη αξιωματική
αντιπολίτευση μπορεί να κρίνει, να επικρίνει, να επι-
τίθεται, να καταγγέλλει την κυβέρνηση, και γενικότε-
ρα τους πολιτικούς της αντιπάλους, από τα Ματογιάν-
νια της κοσμοπολιτικής Μυκόνου ή πάνω σε κάποιο
φουσκωτό σκάφος. Και αυτό όταν ξεχνά τα δικά της
εσωτερικά προβλήματα και βασικά κάνει πως δεν θυ-
μάται τους δεκάδες εργαζομένους στα μέσα ενημέ-
ρωσης που διαθέτει.

Έτσι λοιπόν ήρθε η σφοδρή επίθεση κατά του προ-

έδρου του ΣΥΡΙΖΑ Στέφανου Κασσελάκη από τον
πρώην διευθυντή της εφημερίδας «Αυγή», Άγγελο
Τσέκερη. Μεταξύ άλλων ο δημοσιογράφος έγραψε
στα social media: «Και οι εμπαιγμοί πάνω στις πλάτες
των εργαζομένων συνεχίζονται, την ώρα που παρά-
νομα για ακόμα μια φορά δεν μας έχει καταβληθεί
ούτε ο μισθός του Ιουλίου ούτε και το επίδομα αδείας
όταν φεύγουμε με την εγκεκριμένη άδειά μας». Και
κατέληγε: «Οι εργαζόμενοι της “Αυγής” δεν κάνουν
διακοπές, απεργούν».

Στα επίσης σοβαρά θέματα που πρέπει να αντιμε-
τωπίσει ο ΣΥΡΙΖΑ είναι και οι πολλαπλές άγαρμπες
και εκτός γραμμής συμπεριφορές που παρουσιάζουν
συχνά πυκνά τα στελέχη του. Οι εσωτερικές αναταρά-
ξεις ανάγκασαν την Επιτροπή Δεοντολογίας να συνε-
δριάσει για ώρες για τον Χρήστο Σπρίτζη και τελικά…
τζίφος. Αντί να ανακοινωθεί η απόφαση διαγραφής
του, αυτό που «βγήκε» από την εν λόγω κομματική
διεργασία ήταν να σβήσουν τα φώτα, να κλειδώσουν
την πόρτα και να κρεμάσουν την ταμπέλα «Ραντεβού

ξανά τον Σεπτέμβρη». Όλοι στα γραφεία του ΣΥΡΙΖΑ
στην πλατεία Κουμουνδούρου γνωρίζουν ότι αρχές
Σεπτεμβρίου, λίγο πριν ανοίξουν τα σχολεία, το κόμ-
μα θα πρέπει να είναι καλά διαβασμένο και να πάρει
άριστα στο απροειδοποίητο διαγώνισμα που θα κλη-
θεί να γράψει. Η δύσκολη εξίσωση είναι «παραμέ-
νουμε ενωμένοι και προχωράμε» ή «ο καθένας τρα-
βάει τον δρόμο του»; Εκεί, φυσικά, το σκληρό μπλογκ
της αντιπολίτευσης που υπάρχει στον ΣΥΡΙΖΑ θα θέ-
σει με πάθος και το θέμα νέας ηγεσίας του κόμματος.
Οι αφορμές που έχει δώσει ο Στέφανος είναι πολλές
και έχουν φέρει στα όριά τους αρκετά στελέχη που
έχουν ιδρώσει τη φανέλα για το κόμμα. 

Καυτός λοιπόν και ο Σεπτέμβριος, για αυτό μάλλον
ο Κασσελάκης κάνει διακοπές πάνω από έναν μήνα,
για να έχει δυνάμεις να αντιμετωπίσει διαγραφές,
αποχωρήσεις και έναν Πολάκη που στήνει τον δικό
του μηχανισμό για να πάρει την αρχηγία του κόμμα-
τος. Ίδωμεν. 

Από τα Ματογιάννια 
της κοσμοπολιτικής

Μυκόνου 
ο ΣΥΡΙΖΑ κάνει
αντιπολίτευση.

Όσο για τα
εσωτερικά

προβλήματα και
τους απλήρωτους
εργαζομένους…

πέρα βρέχει  
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Ηκυβέρνηση θα προσθέτει όλο και περισ-
σότερες ψηφίδες στο μωσαϊκό της βελ-
τίωσης της καθημερινότητας των πολι-

τών και των άμεσων προτεραιοτήτων σε νευραλ-
γικούς τομείς όπως εκείνοι της Παιδείας, της δη-
μόσιας Υγείας και της Ασφάλειας. Σε αυτό το φόν-
το ήδη μετράει αντίστροφα ο χρόνος για τη ρύθμι-
ση-κλειδί που αφορά στα κενά σε κρίσιμες ειδι-

κότητες στο ΕΣΥ, για την οποία
έχει ανάψει το «πράσινο φως»
η πρωθυπουργική έδρα και,
όπως αποκάλυψε η «Politi-
cal», ήδη επεξεργάζεται ο
υπουργός Υγείας Άδωνις Γε-
ωργιάδης.

Μια λύση με την οποία
κερδίζουν και οι νέοι για-
τροί αλλά και το ΕΣΥ. Οι νέοι

γιατροί θα προσλαμβάνονται αμέσως, καθώς
θα ανοίξουν περισσότερες θέσεις για την εκ-
παίδευση σε κρίσιμες ειδικότητες στις οποί-
ες υπάρχουν πολλά και διαχρονικά κενά. Σή-
μερα περιμένουν στην ουρά από 2 έως και 5
χρόνια για να ξεκινήσουν τις ειδικότητες
όπως η παθολογία, η γενική ιατρική, η αναι-
σθησιολογία και η ακτινολογία. Βασικός πυ-
λώνας της συγκεκριμένης ρύθμισης, η οποία
προτάθηκε από τον Θεσσαλονικιό βουλευτή
της Νέας Δημοκρατίας Διαμαντή Γκολιδάκη,
θα είναι η ταυτόχρονη υποχρέωση που θα
απορρέει για τους νέους ειδικευόμενους να
παραμένουν για ένα συγκεκριμένο χρονικό
διάστημα στο ΕΣΥ, αμέσως μετά την ολοκλή-
ρωση της εκπαίδευσής τους.

Εφημερίες ή βάρδιες σε κλινικές
Κατά πληροφορίες, το συγκεκριμένο χρονικό

διάστημα εξετάζεται να φτάνει στην πενταετία,
κατά την οποία οι ωφελούμενοι θα κάνουν βάρ-
διες στις κλινικές ή θα συμμετέχουν στο πρό-
γραμμα των εφημεριών, διατηρώντας όμως το
δικαίωμα να ασκούν και ιδιωτικό έργο ως για-
τροί. Κατά την ίδια γραμμή ενημέρωσης, όσοι εξ
αυτών το επιθυμούν και ανάλογα με τις ανάγκες
που υπάρχουν για την κάλυψη θέσεων θα μπο-
ρούν να συνεχίζουν στο νοσοκομείο από το
οποίο λαμβάνουν την ειδικότητα. Σε κάθε περί-
πτωση και αυτή η ρύθμιση αποτελεί ένα μέρος
της φθινοπωρινής αντεπίθεσης, την οποία προ-
ετοιμάζει η κυβέρνηση γεμίζοντας τη φαρέτρα
της με νέα όπλα και αναβαθμίζοντας τα πυρο-
μαχικά που ήδη χρησιμοποιεί.

Κυβερνητικό έργο
Το Μαξίμου εκπέμπει το μήνυμα ότι παρά την

ολιγοήμερη ανάπαυλα το κυβερνητικό έργο συ-
νεχίζεται και φέρνει πιο κοντά την επίτευξη του
100% των στόχων για τους οποίους έχει δεσμευ-
τεί. Τέτοιες είναι οι δράσεις που αποτυπώνονται
στη μείωση ανεργίας κατά 8 μονάδες σε 5 χρόνια
και στην ταχύτερη αύξηση απασχόλησης για νέ-
ους και γυναίκες, ο χαμηλότερος πληθωρισμός
τροφίμων από την υπόλοιπη Ευρώπη, η επιτάχυν-
ση στην απονομή δικαιοσύνης με έναρξη λει-
τουργίας της δικαστικής αστυνομίας, ο προσωπι-
κός βοηθός για 1.000 άτομα με αναπηρία, το νέο

πλαίσιο λειτουργίας για καλύτερες υπηρεσίες
προς τους πολίτες από 8 ΔΕΚΟ αλλά και η ολο-
κλήρωση του έργου ΤΧΣ και ΤΑΙΠΕΔ και η συγχώ-
νευσή τους υπό το Υπερταμείο. Ταυτόχρονα όμως
γίνεται και το τελικό φινίρισμα στον οδικό χάρτη
που έχει πάντα σε πρώτο πλάνο την καθημερινό-
τητα και τα άμεσα μετρήσιμα αποτελέσματα στην
αντιμετώπιση των προβλημάτων της. «Επιτάχυν-
ση ρυθμών ώστε να φτάσουμε στο 100% της υλο-
ποίησης του κυβερνητικού έργου αλλά και εμ-
πλουτισμό του σχεδιασμού μας με 58 νέα έργα
και 87 νέες μεταρρυθμίσεις για να αντιμετωπί-
σουμε ακόμη πιο στοχευμένα τις νέες πιεστικές
προκλήσεις της καθημερινότητας», ήταν το χαρα-
κτηριστικό σάλπισμα του Κυριάκου Μητσοτάκη.

Υλοποίηση του 42% των δεσμεύσεων
Όπως υπενθύμισε ο πρωθυπουργός, στο α’

επτάμηνο υλοποιήθηκε το 42% των δεσμεύσε-
ων για το τρέχον έτος και συγκεκριμένα 29 με-
ταρρυθμίσεις και 25 σημαντικές δημόσιες
επενδύσεις. «Το είπαμε και το κάναμε με ανά-
κτηση της επενδυτικής βαθμίδας, αυξήσεις
στον κατώτατο και μέσο μισθό όπως και στις
συντάξεις, επαναφορά των τριετιών, θέσπιση
νέων ενισχύσεων για τις οικογένειες, τα νέα
ζευγάρια, τους φοιτητές, για το στεγαστικό και

δημογραφικό ζήτημα της χώρας μας, προτε-
ραιοποίηση 6.500 προσλήψεων στο ΕΣΥ, το νέο
ψηφιακό σχολείο αλλά και την ανασυγκρότηση
της Πολιτικής Προστασίας που φέρνει πλέον
ορατά αποτελέσματα κάτω από πολύ δύσκολες
κλιματικές συνθήκες», σημείωσε. Είναι ξεκά-
θαρο ότι η κυβερνητική εστίαση παραμένει
κατά προτεραιότητα στο μέτωπο της ακρίβει-
ας, με εντατικοποίηση από τη μια των ελέγχων
κατά της αισχροκέρδειας μέσω της περαιτέρω
ενίσχυσης του ανθρώπινου δυναμικού της
Επιτροπής Ανταγωνισμού. «Οι έλεγχοι δεν
σταματούν, ούτε οι πιέσεις στους μεγάλους της
αγοράς να μειώσουν το μεσοσταθμικό τους
κέρδος και να αποκλιμακώσουν τις τιμές, ιδι-
αίτερα δε το φθινόπωρο, όταν ανοίγουν τα
σχολεία και πολλά ελληνικά νοικοκυριά θα
έχουν πρόσθετα έξοδα», διεμήνυσε χαρακτη-
ριστικά ο πρωθυπουργός. Από την άλλη, με τη
διεκδίκηση της ευρωπαϊκής παρέμβασης στον
τρόπο λειτουργίας των πολυεθνικών εταιρει-
ών, μια πρόταση του Κυριάκου Μητσοτάκη,
στην οποία η πρόεδρος της Κομισιόν έχει αν-
ταποκριθεί θετικά προαναγγέλλοντας την ανά-
ληψη συγκεκριμένων δράσεων, ώστε να μη
διαφέρει η τιμολόγηση των ίδιων προϊόντων
από τη μια ευρωπαϊκή χώρα στην άλλη.

Ορόσημο η ΔΕΘ
Είναι σαφές ότι η ΔΕΘ αποτελεί και ένα

ορόσημο ενδιάμεσης αξιολόγησης της κατά-
στασης και στην αγορά του ηλεκτρικού ρεύ-
ματος με φόντο την ακαριαία παρέμβαση και
την επιβολή έκτακτης εισφοράς στους παρα-
γωγούς ηλεκτρικής ενέργειας με φυσικό αέ-
ριο. «Δεν πρόκειται να ανεχθούμε ουρανοκα-
τέβατα κέρδη που καταλήγουν στις τσέπες
επιχειρήσεων και ανεβάζουν τεχνητά τους
λογαριασμούς ενέργειας των καταναλωτών.
Και θα δώσουμε μάχη και στην Ευρώπη για
αυτό το ζήτημα που προκαλείται σε μεγάλο
βαθμό από ατέλειες στην ευρωπαϊκή κοινή
αγορά ενέργειας», έχει ξεκαθαρίσει ο κ. Μη-
τσοτάκης. Από το βήμα της ΔΕΘ ο πρωθυ-
πουργός αναμένεται να δώσει και το στίγμα
της νέας μείωσης στις ασφαλιστικές εισφορές
αλλά και των βελτιώσεων στη φορολόγηση
των ελευθέρων επαγγελματιών που πλήγωσε
εκλογικά την κυβέρνηση. Από την άλλη, η
Θεσσαλονίκη θα γίνει το κέντρο εκπομπής για
το μπουκέτο των πολιτικών στήριξης των νέων
ζευγαριών. Μεταξύ άλλων, θεωρείται πιθανή η
εξομοίωση 200.000 τρίτεκνων οικογενειών με
τις πολύτεκνες, για να μπορούν να απολαμβά-
νουν τις αντίστοιχες παροχές και τα προνόμια
της συγκεκριμένης κοινωνικής ομάδας. Ιδιαί-
τερη έμφαση θα δοθεί και στη στήριξη των νέ-
ων, με την επανεκκίνηση του προγράμματος
«Σπίτι μου», μέσω του Ταμείου Ανάκαμψης,
να βρίσκεται στην προμετωπίδα του κυβερνη-
τικού σχεδιασμού. Το «Σπίτι μου x 2» θα προ-
βλέπει υψηλότερα ηλικιακά όρια (για δικαιού-
χους 30-50 ετών) καθώς και διευρυμένα ει-
σοδηματικά κριτήρια (ως 40.000 ευρώ) ώστε
να έχουν πρόσβαση περισσότεροι πολίτες.
Ψηλά στην ατζέντα είναι η στήριξη του ΕΣΥ.
Ιδιαίτερη έμφαση αναμένεται να δοθεί σε κί-
νητρα, όπως αύξηση των απολαβών και δη
των ποσών για τις εφημερίες, ώστε να γίνει
πιο ελκυστική η απασχόληση στα δημόσια νο-
σοκομεία. Ειδικές πρόνοιες αναμένονται και
στον τομέα της παιδείας, εκτός από τις προσ-
λήψεις προσωπικού με παρεμβάσεις στις κτη-
ριακές υποδομές.

Έτοιμη η ρύθμιση-
κλειδί για νέους
γιατρούς και ΕΣΥ

του Γιώργου 
Παπακωνσταντίνου

georgepapakonstantinou79@gmail.com

Θα προσλαμβάνονται αμέσως, καθώς θα ανοίξουν περισσότερες 
θέσεις για την εκπαίδευση σε κρίσιμες ειδικότητες, στις οποίες 

υπάρχουν πολλά και διαχρονικά κενά
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Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Μ
ε τα μέχρι τώρα δεδομένα φαίνεται
πως η μάχη για την εκλογή νέου
αρχηγού στο ΠΑΣΟΚ εξελίσσεται

σε… τιτανομαχία μεταξύ του Χάρη Δούκα και
του Νίκου Ανδρουλάκη, όπως δείχνουν οι

δημοσκοπήσεις που έχουν
βγει στη δημοσιότητα αλλά
και σύμφωνα με τις στοιχη-
ματικές εταιρείες, όπου στις
αποδόσεις φέρνουν πρώτο
τον δήμαρχο Αθηναίων και
δεύτερο τον νυν πρόεδρο
του ΠΑΣΟΚ.

Για αυτό και η αντιπαρά-
θεση μεταξύ των δύο βασικών διεκδικητών
είναι στο «κόκκινο», με τελευταίο περιστατι-
κό την επιστολή του Χάρη Δούκα στην επι-
τροπή που διοργανώσει τις εσωκομματικές
κάλπες, στην οποία θέτει ζητήματα διαφάνει-
ας αλλά και καθυστέρησης στη λήψη των
αναγκαίων μέτρων, ενώ ζητά τουλάχιστον
1.400 tablets ώστε να εξασφαλιστεί η όσο το
δυνατόν μεγαλύτερη συμμετοχή των πολιτών
στις διαδικασίες ανάδειξης νέας ηγεσίας στο
ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ.

Η επιστολή Δούκα είχε βασικό αποδέκτη
τον Νίκο Ανδρουλάκη, ενώ στελέχη του κόμ-
ματος υποστηρίζουν ότι «ο πρόεδρος και το
στενό του επιτελείο κάνουν ό,τι περνάει από
το χέρι τους για να ελέγξουν προς όφελός
τους τις εσωκομματικές διαδικασίες, αφού
κατέχουν ακόμα τα κλειδιά». 

Αιχμές στην ηγεσία
Είχε προηγηθεί η επιστολή τριών μελών

της ΕΔΕΚΑΠ, οι οποίοι υπογράμμιζαν δύο
βασικές προϋποθέσεις, μια πολιτική και μια
τεχνική, για να επιτευχθεί η μεγάλη συμμε-
τοχή, αφήνοντας συγκεκαλυμμένες αιχμές
προς την ηγεσία. Αφορμή των νέων εσωκομ-
ματικών προστριβών ήταν το γεγονός ότι, αν
και το μητρώο μελών δόθηκε στους υποψη-
φίους, κάποιοι το θεωρούν ελλιπές και αφή-
νουν αιχμές τόσο προς την αρμόδια επιτροπή
όσο και στην ηγεσία της Χαριλάου Τρικούπη
σχετικά με την τεχνική προετοιμασία της δια-
δικασίας, τον αριθμό των καλπών, των ηλε-
κτρονικών υπολογιστών και των εκλογικών
κέντρων. 

Κύκλοι του Νίκου Ανδρουλάκη, σε μια
προσπάθεια να διασκεδάσουν τις εντυπώ-
σεις, τόνιζαν ότι «η διαδικασία δεν πρέπει να
περιοριστεί σε εσωτερικούς ανταγωνισμούς,
οι οποίοι δεν έχουν μεγάλο ενδιαφέρον για
την κοινωνία, αλλά τα μηνύματα να είναι πο-
λιτικά, να αποδεικνύουν ότι το ΠΑΣΟΚ είναι
ανά πάσα στιγμή έτοιμο να κυβερνήσει γιατί
έχει τις θέσεις, έχει το πρόγραμμα, έχει φυ-
σικά και τα πρόσωπα». Ουσιαστικά, επί της…
ταμπακιέρας ουδεμία λέξη από τον πρόεδρο.

Πάντως, μέχρι στιγμής οι υποψήφιοι διεκ-
δικητές της καρέκλας του προέδρου του Κι-
νήματος ανέρχονται σε επτά, ενώ, φυσικά,

δεν αποκλείεται ο αριθμός αυτός να αυξηθεί.
Άλλωστε, μέχρι την κατάθεση των υποψη-
φιοτήτων και στη συνέχεια της παρουσίασης
των υποψηφίων σε ανοιχτή Κεντρική Επιτρο-
πή τρεις εβδομάδες πριν τις πρώτες κάλπες
που έχουν οριστεί για τις 6 Οκτωβρίου το πο-
λιτικό διάστημα είναι εξαιρετικά μεγάλο.

Να υπενθυμίσουμε επίσης πως ο μεγάλος
αριθμός υποψηφίων δεν είναι ξένος για τον
ευρύτερο χώρο της Κεντροαριστεράς και του
ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ. Το 2017, στις εκλογές για τον
«ενιαίο φορέα της Κεντροαριστεράς», στην
κούρσα της ηγεσίας είχαν δηλώσει παρόντα

εννέα άτομα, ένας εκ των οποίων και ο σημε-
ρινός πρόεδρος Νίκος Ανδρουλάκης.

Στις εσωκομματικές εκλογές του 2021,
υποψήφιοι πρόεδροι βρέθηκαν έξι άτομα,
μετά την απόσυρση του Βασίλη Κεγκέρο-
γλου. Όπως και τώρα, υποψήφιοι πρόεδροι
ήταν ο Ανδρουλάκης και ο Γερουλάνος. Φτά-
νοντας στο σήμερα, την υποψηφιότητά τους
έχουν ανακοινώσει στο κεντρικό όργανο του
κόμματος οι Νίκος Ανδρουλάκης, Χάρης
Δούκας και Παύλος Γερουλάνος, Μιχάλης
Κατρίνης, Νάντια Γιαννακοπούλου, Άννα
Διαμαντοπούλου και Γιάννης Κανελλάκης,

ενώ η Μιλένα Αποστολάκη με δήλωσή της
αποσύρθηκε από την κούρσα της ηγεσίας.

Η σειρά κατάταξης
Η εκλογή του επόμενου «πράσινου» προ-

έδρου αποτελεί σημαντικό πολιτικό γεγονός,
καθώς το ΠΑΣΟΚ είναι ένα από τα πλέον
ιστορικά κόμματα στην Ελλάδα, οπότε είναι
αναμενόμενο να υπάρχει και μεγάλο ενδια-
φέρον για τις εξελίξεις στο εσωτερικό του.
Μην ξεχνάμε ότι έχει υπάρξει κυβέρνηση για
μεγάλο διάστημα, συνολικά, στα χρόνια της
Μεταπολίτευσης.

Δεν είναι τυχαίο, λοιπόν, ένα τμήμα της ελ-
ληνικής κοινωνίας να… τζογάρει για το ποιος
έχει μεγαλύτερες πιθανότητες να αναλάβει
τα ηνία του κόμματος στις επικείμενες εσω-
κομματικές κάλπες του Οκτωβρίου. Ήδη, οι
στοιχηματικές εταιρείες έχουν πάρει φωτιά
και δίνουν τις αποδόσεις, με πρώτο τον Χάρη
Δούκα, δεύτερο τον Νίκο Ανδρουλάκη και
τρίτη την Άννα Διαμαντοπούλου αν και σε
απόσταση. 

Σύμφωνα, λοιπόν, με τις αποδόσεις της
Novibet για τους επτά υποψηφίους του ΠΑ-
ΣΟΚ έχουμε την εξής σειρά κατάταξης:
- Χάρης Δούκας: 1.90
- Νίκος Ανδρουλάκης: 2.50
- Άννα Διαμαντοπούλου: 5.00
- Παύλος Γερουλάνος: 6.00
- Μιχάλης Κατρίνης: 17.00
- Νάντια Γιαννακοπούλου: 31.00

Αλλά και η εταιρεία Stoiximan, με πολύ μι-
κρές αποκλίσεις, δίνει πάνω κάτω τις ίδιες
αποδόσεις:
- Χάρης Δούκας: 1.95
- Νίκος Ανδρουλάκης: 2.60
- Άννα Διαμαντοπούλου: 5.00
- Παύλος Γερουλάνος: 6.00
- Μιχάλης Κατρίνης: 17.00
- Νάντια Γιαννακοπούλου: 30.00

Για όσους δεν γνωρίζουν τα στοιχηματικά
πράγματα, για να τους βοηθήσουμε, θα πού-
με με απλά λόγια πως όσο πιο μακριά από τη
μονάδα βρίσκεται η απόδοση του «παίκτη»
τόσο πιο αουτσάιντερ θεωρείται για τη νίκη.
Έτσι, λαμβάνοντας υπόψη τα «νούμερα» που
δίνουν οι δύο στοιχηματικές εταιρείες, επί
παραδείγματι ο Χάρης Δούκας έχει απόδοση
1.90 ενώ η Νάντια Γιαννακοπούλου 31.00.
Άρα οι περισσότεροι θεωρούν σχεδόν απίθα-
νο να εκλεγεί πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ η Γιαν-
νακοπούλου, για αυτό και έχει τόσο «μεγά-
λη» απόδοση.

Ποιον βγάζουν αρχηγό 
οι στοιχηματικές

του Βαγγέλη

Κατσορίδα

vkatsoridas@political.gr

Όλες οι αποδόσεις 
για τους υποψήφιους 
προέδρους - Ποιοι 
προηγούνται στην 
προεκλογική κούρσα 

ΠΑΣΟΚ Bet



ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ 9 ΑΥΓΟΥΣΤΟΥ 2024

ΡOLITICAL ΠΟΛΙΤΙΚΗ6

Ο
Νίκος Ανδρουλάκης, όντας πρόεδρος
του ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ από το 2021, προ-
σπαθεί να παίξει το χαρτί του αρχηγού

που κατάφερε να ανεβάσει τα ποσοστά του
κόμματος που βρίσκονταν «παγωμένα» σε μο-
νοψήφια νούμερα και να το φέρει στο 13% στις
τελευταίες εκλογές. Βασικό χαρτί της επιχει-
ρηματολογίας του είναι η εδραίωση της Χαρι-
λάου Τρικούπη σε ποσοστά άνω του 10%, που
για τουλάχιστον μια δεκαετία έκαναν… χαμη-
λές πτήσεις.

Όπως ανέφερε σε πρόσφατη συνέντευξή
του, «είμαι δύο χρόνια πρόεδρος, διότι πολλές
φορές με αντιμετωπίζετε σαν να είμαι πολλά
χρόνια πρόεδρος και έχουμε αστοχίες. Ανέλα-
βα ένα ΠΑΣΟΚ που ήταν περίπου στο 8%. Σήμε-
ρα είναι στο 13%. Το ΠΑΣΟΚ έχει ρυθμίσει τα
χρέη του. Έκανε ξανά οργανώσεις σε όλη την
Ελλάδα. Κέρδισε τους δήμους σε πάρα πολλές
πόλεις, πήρε δύο περιφέρειες με ανθρώπους
που ήταν στο δικό μας ιδεολογικό πλαίσιο. Το
ΠΑΣΟΚ βήμα βήμα έχει αλλάξει πίστα».

Παράλληλα στρέφεται εναντίον όσων θέ-
λουν, κατά τον ίδιο, να μετατρέψουν το ΠΑΣΟΚ-
ΚΙΝΑΛ σε συνιστώσα άλλων σχηματισμών.
«Από την αείμνηστη Φώφη Γεννηματά παρέλα-
βα κόμμα, το μεγάλωσα και δεν θα επιτρέψω
να μετατραπεί σε συνιστώσα στα παιχνίδια κα-
νενός», τόνισε στην ομιλία του κατά τη διάρκεια
της Κεντρικής Πολιτικής Επιτροπής.

Βεβαίως, ξεχνά προφανώς πως δεν κατάφε-
ρε να πετύχει θεαματική άνοδο των ποσοστών
του ΠΑΣΟΚ και να πλασαριστεί δεύτερος, ώστε
να βρεθεί στη θέση της αξιωματικής αντιπολί-
τευσης, όπως ονειρευόταν, παρά τη σοβαρή
κρίση που αντιμετώπιζε και συνεχίζει να αντι-
μετωπίζει ο ΣΥΡΙΖΑ, κάτι που του καταλογίζουν
οι συνυποψήφιοί του για την προεδρία του
κόμματος. 

«Δεν αναζητούμε μεσσία»
Από την άλλη, ο δήμαρχος Αθηναίων Χάρης

Δούκας είναι ένα φρέσκο πρόσωπο στο κεντρι-
κό πολιτικό σκηνικό, που μόλις τον περασμένο
Αύγουστο, όταν και ανακοινώθηκε η υποψη-
φιότητά του για τον Δήμο Αθηναίων, έγινε γνω-
στός στο ευρύ κοινό, ενώ γνωστοποίησε από
νωρίς τις προθέσεις διεκδίκησης της προ-
εδρίας του ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ. 

Από το στρατόπεδο του Χάρη Δούκα προ-

βάλλεται η νίκη που πέτυχε απέναντι στον Κώ-
στα Μπακογιάννη στον Δήμο Αθηναίων και η
ανάληψη της δημαρχίας, όπου, υπενθυμίζεται,
είχαν συμπράξει το σύνολο των προοδευτικών
δυνάμεων στον δεύτερο γύρο των δημοτικών
εκλογών, δίνοντας ένα σήμα ενότητας στη
διαρκή συζήτηση για τη σύμπραξη της Κεντρο-
αριστεράς.

Ο ίδιος πρόσφατα είχε τονίσει πως «δεν ανα-
ζητούμε ένα πρόσωπο, έναν αρχηγό, έναν μεσ-
σία και δεν έχουμε ανάγκη από μεσσίες. Εκεί-
νο που θέλουμε είναι ηγεσία, που θα ενώνει,
θα εμπνέει, θα είναι προωθητής των αλλαγών,
θα μπορεί να λειτουργεί συλλογικά και συμμε-
τοχικά, θα κάνει πράξη το “μαζί”, ώστε ο καθέ-
νας να αισθάνεται ηγέτης στο έργο του και συγ-
χρόνως εγγυητής της ενότητας».

Οι άλλοι διεκδικητές
Ο βουλευτής Α’ Αθηνών Παύλος Γερουλάνος

αποτελεί το παλαιότερο στέλεχος από τους -μέ-
χρι στιγμής- υποψήφιους προέδρους του ΠΑ-
ΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ. Στις προηγούμενες εσωκομματι-

κές εκλογές που συμμετείχε ως υποψήφιος
έλαβε 2,99% και κατετάγη έκτος από τους συνο-
λικά επτά υποψήφιους. Κατά την ομιλία του
στην Κεντρική Επιτροπή είχε θέσει ένα τρίπτυχο
«της ευθύνης που εγγυάται την επιτυχία όλων
μας», που συνοψίζεται στο «η εξουσία στον
λαό», ενώ η βασική πολιτική του πρόταση έχει
τον τίτλο «αναγέννηση», η οποία, όπως λέει,
εστιάζει στις τοπικές κοινωνίες και δίνει τη δυ-
νατότητα να αναλάβουν πρωτοβουλίες, ώστε να
σταματήσουν να μένουν στάσιμες στο «έλεος»
των υπουργείων και του κεντρικού κράτους.

Ο βουλευτής Ηλείας και πρώην κοινοβου-
λευτικός εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ Μι-
χάλης Κατρίνης έχει κάνει λόγο για δημιουργι-
κό σοκ που χρειάζεται η χώρα και κατ’ επέκτα-
ση η παράταξη. «Να χαράξει μια νέα, διαχωρι-
στική γραμμή με τη συντήρηση και τα συμφέ-
ροντα. Είμαστε με τους πολλούς. Το κοινωνικό
κράτος ούτε θα το διαλύσουμε ούτε θα το πα-
ραδώσουμε στους ιδιώτες», είχε αναφέρει για
την τακτική και τη στρατηγική που πρέπει να
υπηρετήσει το ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ. Κατά την ανα-

κοίνωση της υποψηφιότητάς του τόνισε πως
«στόχος μου είναι το ΠΑΣΟΚ να ανταποκριθεί
στο ώριμο αίτημα των προοδευτικών πολιτών
για μια εναλλακτική πρόταση διακυβέρνησης.
Μια πρόταση που μπορεί να εμπνεύσει, να
συνθέσει και να νικήσει».

Η βουλευτής Β2’ Δυτικού Τομέα Αθηνών
Νάντια Γιαννακοπούλου κατά την ανακοίνωση
της υποψηφιότητά της είχε υπογραμμίσει πως
«από τις γειτονιές της Δυτικής Αθήνας, από τις
γειτονιές των λαϊκών στρωμάτων και των μη
προνομιούχων ξεκίνησε το ταξίδι του το ΠΑ-
ΣΟΚ φέρνοντας την Αλλαγή στις ζωές όλων.
Και από εδώ θα ξεκινήσουμε την πορεία επα-
νεκκίνησης και δυναμικής επιστροφής του».

Η Άννα Διαμαντοπούλου κατά την ανακοί-
νωση της υποψηφιότητάς της είχε δηλώσει ότι
πήρε την απόφαση να συμμετάσχει στη διαδι-
κασία ανάδειξης του νέου αρχηγού του ΠΑΣΟΚ
«για όλους εκείνους που πλήττονται και περι-
θωριοποιούνται από την αποτυχία της ΝΔ και
του κύριου Μητσοτάκη και για όλους εμάς που
βλέπουμε τις ανισότητες να μεγαλώνουν ενώ
ξέρουμε ότι μπορούμε καλύτερα. Για μια Ελλά-
δα που παράγει. Μια Ελλάδα πιο δυνατή, πιο
ασφαλή, πιο δίκαιη. Για μια Ελλάδα περήφανη.
Για την αλληλεγγύη που έχουμε ανάγκη να ξα-
ναχτίσουμε μεταξύ μας». 

Ο δημοσιογράφος Γιάννης Κανελλάκης, που
αποτελεί και τον πιο άγνωστη στο ευρύ κοινό
διεκδικητή, ήταν υποψήφιος βουλευτής Β2’
Δυτικού Τομέα Αθηνών στις τελευταίες διπλές
εθνικές εκλογές, ερχόμενος έβδομος σε ψή-
φους. Στη δήλωση που πραγματοποίησε για
την υποψηφιότητά του είχε τονίσει πως «το
ΠΑΣΟΚ δημιουργήθηκε από τον λαό, για τον
λαό και όχι για τους βαρόνους, διαπλεκόμε-
νους, διεφθαρμένους και καρεκλοκένταυ-
ρους». Παράλληλα ανέγραψε δύο φορές «Αν-
δρέα, δεν θα σε προδώσουμε ποτέ». 

Παύλος Γερουλάνος Μιχάλης Κατρίνης Νάντια Γιαννακοπούλου Άννα Διαμαντοπούλου Γιάννης Κανελλάκης

Οι επτά «μονομάχοι» 
και τα… μανιφέστα τους



Ο
υπουργός Υγείας Άδωνις Γεωργιάδης
κατά την επίσκεψή του στο «νησί των ιπ-
ποτών», τη Ρόδο, ανέλαβε τη δέσμευση

ότι το Κέντρο Ακτινοθεραπείας, το οποίο θα ανε-
γερθεί στο νοσοκομείο του νησιού με χρηματο-
δότηση της Περιφέρειας Νοτίου Αιγαίου, από την
πρώτη μέρα λειτουργίας του θα είναι πλήρως
στελεχωμένο. Παράλληλα, ανακοίνωσε την άμε-
ση προκήρυξη 50 θέσεων νοσηλευτικού προσω-
πικού στο νοσοκομείο της Ρόδου.

Ο υπουργός Υγείας συναντήθηκε με τον περι-
φερειάρχη Νοτίου Αιγαίου Γιώργο Χατζημάρκο
και στη συνέχεια επισκέφτηκε το νοσοκομείο
της Ρόδου, όπου συζήτησε με εκπροσώπους
των εργαζομένων και των γιατρών τα προβλήμα-
τα που υπάρχουν, δίνοντας έμφαση στο κυριότε-
ρο όλων, δηλαδή στην έλλειψη προσωπικού.

Τον υπουργό Υγείας συνόδευσαν στην επί-
σκεψή του στην Περιφέρεια Νοτίου Αιγαίου ο
βουλευτής Δωδεκανήσου Μάνος Κόνσολας, ο
διοικητής της 2ης ΥΠΕ Χρήστος Ροϊλός και ο δι-
οικητής του Γενικού Νοσοκομείου Ρόδου Σταύ-
ρος Τσαντής.

«Η χρηματοδότηση 
είναι εξασφαλισμένη»

Αναφερόμενος στο Ακτινοθεραπευτικό, μετά
τη σύσκεψη στην Περιφέρεια Νοτίου Αιγαίου ο
υπουργός Υγείας τόνισε τα εξής: «Πλέον το
Ακτινοθεραπευτικό Κέντρο είναι γεγονός. Η
χρηματοδότηση είναι εξασφαλισμένη χάρη
στην περιφέρεια και εγώ ως υπουργός Υγείας
εγγυώμαι ότι το προσωπικό θα είναι στη θέση
του την πρώτη μέρα που θα είναι έτοιμο για να
λειτουργήσει και να σταματήσει η ταλαιπωρία
των ασθενών της Ρόδου και γενικά των Δωδε-
κανήσων».

Στη συνέχεια ο κ. Γεωργιάδης ανέφερε: «Πι-
στεύω ότι το Ακτινοθεραπευτικό θα είναι ένα
σημείο μεγάλης τομής ως προς τις παρεχόμε-
νες υπηρεσίες υγείας προς τους ογκολογικούς
ασθενείς της περιοχής. Η ταλαιπωρία είναι με-
γάλη όταν χρειάζεται να πάνε στην Αθήνα και

πρέπει να κάνουμε το παν για να εξαφανίσουμε
αυτή την ταλαιπωρία. Οι οικολογικοί ασθενείς
έχουν ήδη πολλά προβλήματα, δεν χρειάζεται
το κράτος να τους δημιουργεί περισσότερα. Πι-
στεύω ότι ένα λογικός, ρεαλιστικός, εκτιμώμε-
νος χρόνος από σήμερα για τη λειτουργία του
είναι τα 2,5 με τρία χρόνια. Αυτή νομίζω ότι θα

είναι και η μεγαλύτερή μας προσφορά στην πε-
ριοχή».

Όσον αφορά τα έργα που αυτή την περίοδο
υλοποιούνται στο ΕΣΥ του Νοτίου Αιγαίου, ο
υπουργός Υγείας δήλωσε: «Από το Ταμείο Ανά-
καμψης αυτήν τη στιγμή εκτελούμε στην Περι-
φέρεια Νοτίου Αιγαίου, έργα 18,2 εκατ. ευρώ

χωρίς ΦΠΑ. Αν αθροίσουμε σε αυτά τα χρήματα,
τα χρήματα του ΕΣΠΑ που ήδη ξεκινά με την
ενεργειακή αναβάθμιση του νοσοκομείου Ρό-
δου και του νοσοκομείου Λέρου, συν τις ανακα-
τασκευές στα κέντρα υγείας, είναι η μεγαλύτε-
ρη κτηριολογική αναβάθμιση του Εθνικού Συ-
στήματος Υγείας από την ίδρυσή του».

Ψηφιοποίηση επτά νοσοκομείων
Για το νοσοκομείο της Ρόδου ο Άδωνις Γεωρ-

γιάδης ανέφερε ότι «σε συνεννόηση με τον διοι-
κητή του νοσοκομείου σκοπεύουμε να προχω-
ρήσουμε άμεσα σε μια πολύ γενναία πρόσκλη-
ση για τους νοσηλευτές, ίσως και 50, για να κα-
λύψουμε οριστικά το πρόβλημα που υπάρχει
όσο μπορούμε γρηγορότερα», σημειώνοντας
πως «το νοσοκομείο είναι καλύτερα από ποτέ
όσον αφορά το ιατρικό προσωπικό, έχει όμως
μεγάλη πίεση το νοσηλευτικό προσωπικό».

Από την πλευρά του, ο περιφερειάρχης Γιώρ-
γος Χατζημάρκος αναφέρθηκε σε ένα ακόμη
σημαντικό έργο, αυτό της ψηφιοποίησης των
επτά νοσοκομείων του Νοτίου Αιγαίου: «Το
αποτέλεσμα της συνεργασίας μας με το υπουρ-
γείο Υγείας, οδήγησε σε ένα καινούργιο έργο
και πιστεύω ότι πολύ γρήγορα θα είμαστε σε θέ-
ση να το δημοπρατήσουμε. Είναι η ψηφιοποί-
ηση των επτά νοσοκομείων του Νοτίου Αιγαίου.
[…] Είμαστε στο τελικό στάδιο για να πάρουμε
την έγκριση από τις Βρυξέλλες για να στηρίξου-
με το υπουργείο Υγείας και τη δεύτερη ΥΠΕ και
σε αυτό τον αγώνα για την ψηφιοποίηση, ένα
έργο περίπου 12 εκατ. ευρώ».
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«Προκήρυξη άμεσα
50 θέσεων νοσηλευτών
στο νοσοκομείο Ρόδου»

Δέσμευση του υπουργού 
Υγείας για το νέο Κέντρο 
Ακτινοθεραπείας: «Από την
πρώτη μέρα λειτουργίας του 
θα είναι πλήρως στελεχωμένο»

Ύστερα από συνεργασία του υπουργού Αγροτι-
κής Ανάπτυξης και Τροφίμων Κώστα Τσιάρα με
τον υφυπουργό Διονύση Σταμενίτη και τον αρμό-
διο γενικό γραμματέα Ενωσιακών Πόρων και
Υποδομών του υπουργείου, Δημήτρη Οδ. Παπα-
γιαννίδη, ανακοινώθηκε η έκδοση της πρώτης
Πρόσκλησης για τη Παρέμβαση Π3-77-1.1 «Σύ-
σταση Ομάδων και Οργανώσεων Παραγωγών»
στον τομέα της Γεωργίας, του Στρατηγικού Σχεδί-
ου Κοινής Αγροτικής Πολιτικής της Ελλάδας (ΣΣ
ΚΑΠ) 2023-2027, ύψους 31 εκατ. ευρώ. Η υπο-
βολή των αιτήσεων στήριξης θα πραγματοποι-
ηθεί ηλεκτρονικά, στο Ολοκληρωμένο Πληροφο-
ριακό Σύστημα Κρατικών Ενισχύσεων (ΟΠΣΚΕ)
(https://app.opske.gr), από σήμερα έως και την
Πέμπτη 31 Οκτωβρίου. Όλες οι διαδικασίες γί-
νονται αποκλειστικά με ηλεκτρονικό τρόπο, κα-
ταργώντας έτσι τη διαδικασία της υποβολής φυ-
σικού φακέλου και εγγράφων.

«Ενισχύουμε τα συνεργατικά σχήματα»
Όπως δήλωσε ο Κώστας Τσιάρας, «στόχος

της παρέμβασης είναι η συνεργασία των γεωρ-
γών - κτηνοτρόφων και η ενθάρρυνσή τους να
συστήσουν ή να συμμετάσχουν σε συλλογικά
σχήματα (ομάδες παραγωγών ή οργανώσεις
παραγωγών) στον τομέα της γεωργίας και της
κτηνοτροφίας προκειμένου να αντιμετωπίσουν
από κοινού τις νέες προκλήσεις της αγοράς και
να ενισχύσουν τη θέση τους στην αλυσίδα αξίας
της αγροδιατροφής».

Η οικονομική στήριξη για τη σύσταση των νέ-
ων ομάδων παραγωγών θα χορηγείται σε ετή-
σια βάση με τη μορφή ποσού στήριξης που
αποτελεί ποσοστό επί της ετήσιας διατεθείσας
στο εμπόριο παραγωγής των προϊόντων της
ομάδας παραγωγών ή οργάνωσης παραγωγών,
μετά την έκδοση της απόφασης έγκρισης του
αιτήματος στήριξης.

Το ποσό στήριξης καταβάλλεται ανά έτος ως
ακολούθως: 10% της αξίας παραγωγής που έχει
διατεθεί στο εμπόριο κατά το πρώτο έτος μετά
την αναγνώριση (σύμφωνα με το άρθρο 77 παρ.
8 σημείο β του Καν. ΕΕ 2021/2115), 8% κατά το 2ο
έτος μετά την αναγνώριση, 6% κατά το 3ο έτος
μετά την αναγνώριση, 4% κατά το 4ο έτος μετά
την αναγνώριση, 2% κατά το 5ο έτος μετά την
αναγνώριση.

Το ποσό στήριξης δεν συνδέεται με επιλέξι-
μες δαπάνες ή κόστη, ενώ η ετήσια στήριξη κά-
θε δικαιούχου δεν μπορεί να υπερβαίνει τις
100.000 ευρώ. Σημειώνεται ότι ειδικά για ομά-
δες παραγωγών που έχουν ιδρυθεί τον Αύγου-
στο ή τον Σεπτέμβριο του 2023, αυτές πρέπει να
υποβάλουν την αίτηση στήριξης πριν από τη
συμπλήρωση ενός χρόνου από την ίδρυσή τους,
αλλιώς θα χάσουν το πρώτο έτος μετά την ανα-
γνώρισή τους.

Κώστας Τσιάρας: «Θα δοθούν 31 εκατ. ευρώ για την ίδρυση ομάδων παραγωγών»

Α Δ Ω Ν Ι Σ  Γ Ε Ω Ρ Γ Ι Α Δ Η Σ
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Νέο κόμμα στην Κρήτη
Ένα από τα ενδιαφέροντα της νέας πολιτι-
κής σεζόν θα είναι και το τι μέλλει γενέσθαι
με τους ανεξάρτητους βουλευτές, στις τά-
ξεις των οποίων καταγραφόταν μια διαρκής
κινητικότητα. Ένας από τους πρώην των
Σπαρτιατών μάλιστα, ο Μιχάλης Γαυγιωτά-
κης, έχει ήδη φτιάξει δικό του κόμμα με
έδρα το Ηράκλειο. Το γεγονός πάντως ότι
όλοι οι πρώην Σπαρτιάτες βρίσκονται σε
ανοιχτή επικοινωνία βάζει πολλούς σε
υποψίες ότι θα μπορούσαν να μπουν κάτω
από τη στέγη της Εθνικής Συσπείρωσης -
Παρόν, όπως λέγεται το κόμμα Γαυγιωτάκη.
Ο μοναδικός που έχει κόψει όλες τις γέφυ-
ρες με τους πάλαι ποτέ συναγωνιστές είναι
ο Χαράλαμπος Κατσιβαρδάς, ο οποίος για
ορισμένους θα μπορούσε να ηγηθεί ενός
νέου σχήματος. Οι κακές γλώσσες όμως
λένε ότι με τη συμπεριφορά του ο κ. Κατσι-
βαρδάς λοξοκοιτάζει όχι προς τη Δεξιά αλ-
λά προς την Κεντροδεξιά. 

Φρένο 
στην ασυδοσία

Σ
το υπουργείο Ανάπτυξης ανησυχούν για
ενδεχόμενο κύμα αυξήσεων μέσα στον
Σεπτέμβριο και για τον λόγο αυτό λαμβά-

νουν τα... μέτρα τους.

Ήδη «σκανάρονται» τα τιμολόγια της βιομηχα-
νίας και των σουπερμάρκετ, ενώ ο Τάκης Θεοδω-
ρικάκος έχει διαμηνύσει προς πάσα κατεύθυνση
ότι οι έλεγχοι θα ενταθούν, με την υποσημείωση
ότι η κυβέρνηση είναι υπέρ της επιχειρηματικότη-
τας αλλά κατά της ασυδοσίας και της παρανομίας. 

Ο τιμάριθμος των τροφίμων προς το παρόν δεί-
χνει να κινείται πτωτικά, ωστόσο το μεγάλο πρό-
βλημα είναι οι τιμές στις υπηρεσίες. Λαμβάνοντας
υπ’ όψιν ότι σε περίπου 15 ημέρες θα αρχίσουν και
τα έξοδα για τα παιδιά που θα πάνε σχολείο αλλά
και για όσους φοιτούν μακριά από τον τόπο της
μόνιμης κατοικίας τους, είναι λογικό ο υπουργός
Ανάπτυξης να έχει έντονη αγωνία για το προσεχές
διάστημα... 

Η συγγνώμη της Βόζεμπεργκ
Το είχα πει ξανά κατά
το παρελθόν πως
υπάρχουν στελέχη
στη ΝΔ με ήθος και
αξιοπρέπεια. Ένα από
αυτά είναι η ευρω-
βουλευτής Ελίζα Βό-
ζεμπεργκ, η οποία
ανήρτησε συγχαρη-
τήρια μακέτα στους
λογαριασμούς της
στα μέσα κοινωνικής δικτύωσης. Από λά-
θος, όπως παραδέχτηκε η ίδια, τυπώθηκε
και το όνομά της κάτω από αυτό του Μίλτου
Τεντόγλου. Η ίδια ζήτησε αμέσως συγγνώμη
εξηγώντας τι πραγματικά συνέβη. Βέβαια, οι
κακεντρεχείς του Διαδικτύου έπεσαν να
τη... φάνε. «Οφείλω να ζητήσω συγγνώμη
από τον χρυσό Ολυμπιονίκη Μίλτο Τεντό-
γλου, διότι λόγω τεχνικού λάθους συμπεριε-
λήφθησαν στην εικόνα του τα προσωπικά
μου στοιχεία κατά την ανάρτηση των συγχα-
ρητηρίων για την παγκόσμια επιτυχία του»,
ανέφερε χαρακτηριστικά.

Η task force της κυβέρνησης
Μαζί με τη φθινοπωρινή

αντεπίθεση, στην οποία

σε πρώτο πλάνο παρα-

μένει η καθημερινότη-

τα, μετά την αυγουστιά-

τικη ανάπαυλα θα ξεκι-

νήσει και η προετοιμα-

σία από ειδική task

force για τα άρθρα του Συντάγματος που θα προτείνει η κυ-

βέρνηση να αναθεωρηθούν. Αυτό θα είναι και ένα από τα

«όπλα» της κυβέρνησης στις ιδεολογικές μάχες με την αν-

τιπολίτευση, ειδικά με το ΠΑΣΟΚ που έχει ανοιχτά μέτωπα. 

Χ
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Οι παροχές 
πριν από το Πάσχα
Η κλιμάκωση της εμπόλεμης κατάστασης
στη Μέση Ανατολή και η τούμπα στις αγο-
ρές αναγκάζουν την κυβέρνηση να δει και
να ξαναδεί τα μεγέθη του προϋπολογισμού
έως το τέλος του έτους, αλλά και τα αντί-
στοιχα για το 2025. Στο υπουργείο Εθνικής
Οικονομίας και Οικονομικών δεν ανησυ-
χούν με βάση τα σημερινά δεδομένα, κα-
θώς υπάρχει «λίπος» ώστε να επιτευχθούν
οι δημοσιονομικοί στόχοι. Βοηθούν οι φό-
ροι που θα πληρώνονται και φυσικά ο του-
ρισμός. Το μόνο που απασχολεί το οικονο-
μικό επιτελείο της κυβέρνησης είναι το
μέγεθος των παροχών για την επόμενη
χρονιά. Ήδη έχουν εξαγγελθεί τα μέτρα
των 880 εκατ. ευρώ πριν από το Πάσχα, για
τα οποία φυσικά δεν υπάρχει θέμα. Ωστό-
σο, το Μαξίμου και ο Κωστής Χατζηδάκης
αναζητούν τρόπους ώστε να δοθεί κάτι πα-
ραπάνω σε ευάλωτους και ειδικές ομάδες
του εκλογικού σώματος. Πάντως, αυτό το
τελευταίο θα εξαρτηθεί από το πού μπορεί
να ανεβάσουν το «θερμόμετρο» της έντα-
σης το Ισραήλ και το Ιράν! 

Πόσο στοιχίζει το χρυσό
Η Πολιτεία, πέρα από τα προνόμια που δίνει
στους κατόχους ολυμπιακών μεταλλίων, βά-
ζει και το χέρι στην τσέπη. Το πριμ αφορά και
τον προπονητή του οποίου ο αθλητής ή η ομά-
δα σημείωσε εξαιρετική αγωνιστική διάκρι-
ση και είναι το 50% της οικονομικής επιβρά-
βευσης που προβλέπεται για τον αθλητή. Ει-
δικότερα, σύμφωνα με την ΚΥΑ, η Πολιτεία
θα δώσει 90.000 ευρώ σε όποιον κατακτήσει
χρυσό μετάλλιο, 60.000 ευρώ σε όποιον κα-
τακτήσει ασημένιο και 50.000 ευρώ σε όποι-
ον κατακτήσει χάλκινο.
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Στα Χανιά ταξίδεψε ο πρωθυπουργός Κυριάκος

Μητσοτάκης, απολαμβάνοντας τις ημέρες των δια-

κοπών. Ο πρωθυπουργός, όπως συνηθίζει τα καλο-

καίρια, περνά μέρος των διακοπών του στην πατρί-

δα του. Σύμφωνα με το zarpanews, έκανε βόλτα

στο Κουμ Καπί και μάλιστα σταμάτησε σε ένα και-

νούργιο μαγαζί εστίασης, όπου ήπιε τσικουδιά και

ευχήθηκε «καλές δουλειές». «Στην υγειά μας. Κα-

λές δουλειές», ακούγεται να λέει ο Κυριάκος Μη-

τσοτάκης σε βίντεο που αναρτήθηκε στα social

media. Σύμφωνα με πληροφορίες, ο πρωθυπουρ-

γός με την οικογένειά του θα κάνουν μικρές εξορ-

μήσεις και στην ενδοχώρα. Πριν αναχωρήσει για

τις διακοπές, ο πρωθυπουργός ζήτησε από τα μέλη

του υπουργικού συμβουλίου να μην απουσιάσουν

για μεγάλο χρονικό διάστημα από τα καθήκοντά

τους, καθώς δεν πρέπει να μειωθούν οι ρυθμοί του

κυβερνητικού έργου.

Χαλαρή βόλτα στο Κουμ Καπί ο Μητσοτάκης

Απάντηση στη ρητορική μίσους
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Ο απρόσεκτος
Φαραντούρης

Εκεί στον ΣΥΡΙΖΑ δεν σταματούν ποτέ να μας προ-
σφέρουν γέλιο και... χαμόγελα. Χθες βγήκε σε τηλεο-
πτικό σταθμό ο ευρωβουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ Νικόλας
Φαραντούρης και μας ενημέρωσε πως το χρηματι-
στήριο ενέργειας δεν θεσπίστηκε από τον ΣΥΡΙΖΑ αλ-
λά επί ΣΥΡΙΖΑ. Μάλλον ξέχασε κάτι, δηλώσεις του
Αλέξη Τσίπρα το 2018 για το πόσο σημαντικό εργαλείο
θα αποτελούσε για τη μείωση τιμών ενέργειας. Μας
το θύμισε ευτυχώς η Ομάδα Αλήθειας, με τον κυβερ-
νητικό εκπρόσωπο Παύλο Μαρινάκη να αναδημοσι-
εύει το σχετικό απόσπασμα. Απρόσεκτος ο Νικόλας.

Η ΔΥΠΑ 
δεν πάει... διακοπές!

Αδιάκοπα και μέσα στις μέρες της θερινής ραστώ-
νης εργάζεται η Δημόσια Υπηρεσία Απασχόλησης,
καθώς «τρέχουν» πολλά και σημαντικά προγράμμα-
τα. Χθες ξεκίνησε η επιλογή προγράμματος κατάρτι-
σης πράσινων δεξιοτήτων από τους ωφελούμενους-
ανέργους στην ηλεκτρονική διεύθυνση. Ο κάθε κα-
ταρτιζόμενος θα παρακολουθήσει πρόγραμμα θεω-
ρητικής κατάρτισης, συνολικής διάρκειας 80 ωρών,
λαμβάνοντας 400 ευρώ. Επίσης, ξεκίνησε η υποβολή
αιτήσεων για την ένταξη στο Μητρώο Αναπληρωτών
και Ωρομισθίων Εκπαιδευτικών για τις εκπαιδευτικές
μονάδες της ΔΥΠΑ. Η πλατφόρμα θα παραμείνει
ανοιχτή μέχρι τη Δευτέρα 19 Αυγούστου και ώρα
23.59. Σκοπός είναι η κάλυψη των λειτουργικών
αναγκών των μονάδων επαγγελματικής εκπαίδευσης
και κατάρτισης της ΔΥΠΑ με έκτακτο προσωπικό:
αναπληρωτές πλήρους ή μειωμένου ωραρίου ή ωρο-
μίσθιους με σχέση εργασίας ιδιωτικού δικαίου ορι-
σμένου χρόνου, διάρκειας έως ένα διδακτικό έτος, σε
όλες τις εκπαιδευτικές μονάδες. 

Α
πάντηση στη διαστρέβλωση της πραγματικό-
τητας που επιχειρείται τις τελευταίες μέρες
από τον ΣΥΡΙΖΑ έδωσε η υφυπουργός Μετα-

νάστευσης και Ασύλου Σοφία Βούλτεψη. Όπως γνω-
ρίζετε, είναι παλιά και έμπειρη, ενώ δεν αφήνει τίπο-
τα να πέσει κάτω. «Στην προσπάθειά τους να ξεχα-
στεί η πισίνα-συσκευή ποδόλουτρου για τα ταλαιπω-
ρημένα από τους αγώνες τους για τον λαό πόδια
τους, ο ΣΥΡΙΖΑ και ο κ. Κασσελάκης καταφεύγουν
στις γνωστές μεθόδους της παραπληροφόρησης, της
διαστρέβλωσης και των αποσπασματικών αναφο-
ρών, τροφοδοτώντας έτσι τη γνωστή ολοκληρωτική
πρακτική της δολοφονίας χαρακτήρων και τη γλώσ-
σα του μίσους. Σε τηλεοπτική συζήτηση για το ύψος
των ακτοπλοϊκών εισιτηρίων, αφού επανέλαβα πολ-
λές φορές ότι πρόκειται για σύνθετο πρόβλημα για το
οποίο αναζητούνται και πρέπει να βρεθούν λύσεις,
αφού δήλωσα ότι οι διακοπές είναι ανθρώπινο δι-
καίωμα, αφού είπα ότι δεν μπορείς να λες “θα δου-
λεύεις όλο τον χρόνο και δεν θα πας πουθενά” προ-
χώρησα στην απλή διαπίστωση ότι “οι άνθρωποι βρί-
σκουν διεξόδους”, χωρίς να λέω ότι δεν πρέπει να
υπάρχει λύση, να πάνε στο χωριό ή στην ενδοχώρα».

Και κατέληξε λέγοντας ότι «στα νησιά υπάρχει ζή-
τημα, δεν υπάρχει αμφιβολία, και πρέπει να βρε-
θούν περισσότερες λύσεις, αλλά όποιος λέει ότι έχει
μια μαγική λύση, αυτό δεν γίνεται πιστευτό. Η τελευ-
ταία φράση μου ήταν “άρα πρέπει να ψάξουμε σί-
γουρα να αναζητηθούν λύσεις, δεν υπάρχει αμφιβο-
λία”», ανέφερε χαρακτηριστικά η παλιά καραβάνα
της ΝΔ και συνέχισε: «Τι σχέση έχουν όλα αυτά με
όσα ακούστηκαν; Καμία! Τι σχέση έχουν όλα αυτά με
τη δημοσιογραφία; Καμία! Αλλά βλέπετε, ο ΣΥΡΙΖΑ
πρέπει οπωσδήποτε να αποσπάσει την προσοχή από
τον ρατσιστικό λόγο και τον κοινωνικό δαρβινισμό
που εκδηλώνονται μέσω των επιθέσεων του κ. Πο-
λάκη με τελευταίο θύμα την Αθηνά Λινού, που ήλθε
να προστεθεί σε σειρά στοχοποιήσεων προσώπων
από τον πολιτικό, τον δημοσιογραφικό και τον δικα-
στικό κόσμο. Αυτά όμως ανήκουν σε εκείνα που
πρέπει να καλλωπιστούν, όπως η πισίνα στις Σπέ-
τσες. Έτσι, καλλώπισαν την τρόικα και την είπαν θε-
σμούς και βάφτισαν το μνημόνιο… κοινωνικό συμ-
βόλαιο με την Ευρώπη. Προφανώς το ηθικό πλεονέ-
κτημα της Αριστεράς τούς επιτρέπει κάθε λογής
ανηθικότητα».
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E να πεντάχρονο αγόρι επισκέφτηκε μαζί με τον παππού του το πυροσβεστικό κλιμάκιο 
στις Φέρες Έβρου. Εκεί, άνοιξε τον κουμπαρά του, έβγαλε από μέσα τα περίπου 100 ευρώ
που είχε μαζέψει τον περασμένο χρόνο και απλόχερα τα έδωσε για τις ανάγκες 

των πυροσβεστών που τόσο πολύ θαυμάζει. «Τι θέλεις να γίνεις όταν μεγαλώσεις;», ρώτησαν 
τον Κ.Μ. «Θέλω να γίνω πυροσβέστης», ήταν η αφοπλιστική απάντησή του. Εύγε, μικρέ! 

ΔΕΚΑ ΣΤΑΔΕΚΑ

Ένα αγόρι μόλις 5 ετών, παράδειγμα 
προς μίμηση για όλους μας
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Π
αρακολουθώ λίγο τη φασαρία που έγινε με μια φωτογραφία

που ανέβασε η Ματίνα Παγώνη στον προσωπικό της λογαρια-

σμό στα social media. Η

φωτογραφία ήταν μια «σέλφι ξα-

πλώστρας» με μαγιό, καθώς οι άν-

θρωποι συνήθως καθόμαστε στις

ξαπλώστρες με μαγιό, εκτός αν είναι

Ιανουάριος και έχουμε πάει για σκι

στο Γκστάαντ. 

Εν πάση περιπτώσει, η Ματίνα Πα-

γώνη έφαγε το κράξιμο της αρκού-

δας για τη φωτογραφία. Κυρίως από

πολιτικούς της αντιπάλους, βέβαια,

και δεν αναπαράγονται αυτά που της

έγραψαν. Κυρίως εστίασαν στο ότι

είναι μεγάλης ηλικίας και όχι μοντέ-

λο, άρα θα όφειλε να είναι πιο σε-

μνή. 

Η οποία, στο μεταξύ, μια χαρά σε-

μνή ήταν, ξέρω πολλές εξαιρετικά

επιτυχημένες και σοβαρές γυναίκες

που έχουν φωτογραφηθεί πολύ πιο

ελεύθερα, πιο αποκαλυπτικά (αν και

τη σιχαίνομαι τη λέξη), όπως θέλετε

πείτε το. 

Διπλά στάνταρ
Τη Ματίνα Παγώνη και το (αυτονόητο)

δικαίωμά της να φωτογραφίζεται με

μαγιό στην παραλία έσπευσαν να υπε-

ρασπιστούν με πάθος πολλοί και πολ-

λές. Ακόμη και άτομα που έχουν ρίξει

ανάλογο κράξιμο σε άλλες γυναίκες

για δικές τους εμφανίσεις. 

Καλά, μη σοκάρεστε τόσο πολύ πια. Η

υποκρισία είναι το μεσαίο μας όνομα.

Είτε το καταλαβαίνουμε, είτε όχι. 

Είναι, ας πούμε, πάρα πολύ θεμιτό να κράζεις την Μπέττυ Μπαζιάνα

για τις εμφανίσεις της, αλλά όχι τη Μαρέβα Γκραμπόφσκι. Ή ακριβώς το

ανάποδο. Επίσης, είναι απόλυτα θεμιτό να κράζεις την Κατερίνα Πανα-

γοπούλου, αλλά να υπερασπίζεσαι τη Ματίνα Παγώνη. Δεν τρέχει τίπο-

τε. Έτσι κι αλλιώς στα social media όλα είναι εφήμερα και αυτό που

γράφεις σήμερα μπορείς να το αναιρέσεις αυτόματα αύριο και κανείς

δεν θα θυμάται τι έλεγες χτες. 

Με την ακριβώς ίδια λογική, μπορείς να κράζεις τον Κυριάκο Μητσοτάκη

που πήγε διακοπές στα Χανιά ας πούμε, ενώ εσένα σου ήρθε 23 δισεκατομμύ-

ρια ο λογαριασμός του ρεύματος, αλ-

λά να θεωρείς ότι είναι οκέι ο Στέφα-

νος Κασσελάκης να πηγαίνει στη

Μύκονο και να τον κυνηγάνε οι πα-

παράτσι λες και είναι ο Μπραντ Πιτ,

την ώρα που στον ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ γίνεται

το έλα να δεις. Ή το ανάποδο. 

Η ευκολία με την οποία έχουμε

πρόσβαση -ή πιστεύουμε ότι έχουμε

πρόσβαση- στις προσωπικές και

ιδιωτικές ζωές των πολιτικών πέταξε

λίγο πιο πολύ την μπάλα στην εξέδρα.

Και κατέδειξε την εμπάθεια που

έχουμε απέναντι σε πράγματα που

δεν είναι προσωπικά. Κατέδειξε επί-

σης ότι δεν μπορούμε να δούμε αντι-

κειμενικά τα γεγονότα και τα πρόσω-

πα και τέλος κατέδειξε πόσο βαθιές

ρίζες έχουν η πατριαρχία, ο σεξι-

σμός και ο ρατσισμός. Και την επιφα-

νειακότητα, βέβαια. 

Αρκεί να κάνεις meme τη Ματίνα

Παγώνη, την τάδε ή τη δείνα· αρκεί να

πεις «η Ελλάδα καίγεται, αλλά ο τάδε

είναι διακοπές» και έχεις κάνει πο-

λιτική. Δεν έχεις κάνει, αλλά οκέι. 

Θα όφειλαν, όλοι αυτοί, στην εποχή

της πληροφορίας να είναι πιο προσε-

κτικοί; Ξέρω γω; Μπορεί και όχι. Ο

Μακρόν έφυγε από το Παρίσι, τους

άφησε να σκυλοπνίγονται στον Ση-

κουάνα και πήγε στη Νότια Γαλλία. Τι να κάνει ο άνθρωπος; Να τρέχει

πάνω κάτω στο Σταντ ντε Φρανς; Τον έκραξαν τα γαλλικά ΜΜΕ, αλλά εί-

ναι η γαλλική κοινωνία που τον ψηφίζει. 

Δεν ήξερε η γαλλική κοινωνία ποιος είναι ο Μακρόν; 

Η κοινωνία φαίνεται πλέον λίγο σαν να μην τη νοιάζει η ουσία,

αλλά μόνο να έχει κάτι να κράζει ή να υπερασπίζεται. Μέχρι την

επόμενη ημέρα που θα αλλάξουν, θα αντιστραφούν οι όροι. Και

κάπως έτσι πορευόμαστε. 

Σχόλιο
Μαρία
Δεδούση

dedoussimaria@hotmail.com

Η πολιτική 
του φαίνεσθαι 

και η υποκρισία



Ο
υφυπουργός Υποδομών και Μεταφο-
ρών Βασίλης Οικονόμου πραγματοποί-
ησε προχθές, Τετάρτη, επίσκεψη στον

σταθμό του Πειραιά της γραμμής 1 του μετρό
(πρώην ΗΣΑΠ) και επιθεώρησε τα αμαξοστάσια
στον Πειραιά και το Νέο Φάληρο.

Στη συνέχεια μετέβη με τρένο από Πειραιά
προς Φάληρο, όπου είχε την ευκαιρία να διαπι-
στώσει τη λειτουργία της γραμμής στο συγκε-
κριμένο τμήμα.

Μαζί με κλιμάκιο στελεχών
της ΣΤΑΣΥ (Σταθερές Συγκοι-
νωνίες), επισκέφθηκε και το
αμαξοστάσιο Νέου Φαλήρου
και από εκεί αναχώρησε για
το Μοναστηράκι και την Ομό-
νοια όπου είχε την ευκαιρία
να συζητήσει με τους επιβά-
τες, αλλά και τους εργαζόμε-
νους της ΣΤΑΣΥ, ακούγοντας

τα προβλήματα και τις προτάσεις τους.
Εν συνεχεία, είχε συνάντηση στα γραφεία της

ΣΤΑΣΥ με τον διευθύνοντα σύμβουλο Αθανάσιο
Κοτταρά, επιτελικά στελέχη του οργανισμού και
εκπροσώπους των εργαζομένων.

«Καταρτίσαμε έναν οδικό 
χάρτη για καλύτερες υπηρεσίες»

Μετά το πέρας της επίσκεψης ο κ. Οικονόμου
ανέφερε: «Σε συνεργασία με τους ανθρώπους της
ΣΤΑΣΥ και τους εργαζομένους έχουμε καταρτίσει
έναν οδικό χάρτη των επόμενων κινήσεών μας
που θα οδηγήσουν στο να προσφέρουμε καλύτε-
ρες υπηρεσίες στους πολίτες».

Στη συνέχεια ο υφυπουργός Μεταφορών τόνι-
σε πως «σκοπός είναι να αποκτήσουμε πιο αξιό-
πιστα δρομολόγια, να καθαρίσουμε τα τρένα μας,
εσωτερικά και εξωτερικά, να ενισχύσουμε τους
συρμούς σε ώρες αιχμής, να αποκτήσουν όλα τα
τρένα μας κλιματισμό, με λίγα λόγια να έχουμε
δημόσιες συγκοινωνίες υψηλού επιπέδου».

Τέλος, ξεκαθάρισε πως ο απώτερος στόχος του
υπουργείου είναι το επόμενο χρονικό διάστημα
οι παλαιοί συρμοί να αντικατασταθούν με νέα
τρένα, σε μια ολική ανανέωση του σιδηροδρομι-
κού δικτύου, όπως αρμόζει στον Έλληνα πολίτη.

Ο υφυπουργός Υποδομών και Μεταφορών μι-
λώντας χθες στον ΣΚΑΪ επεσήμανε πως «δυστυχώς,
εδώ και 25-26 χρόνια δεν αλλάζαμε και δεν ανανε-
ώναμε καθόλου τα λεωφορεία, το πιο καινούργιο
που υπάρχει σε κυκλοφορία είναι του 2009».

«Ειδικά η γραμμή του 550 που εξυπηρετεί
από Κηφισιά μέχρι Φάληρο έχει προβλήματα,
οπότε πρόκειται για μια μεγάλη διαδρομή»,
όπως είπε, προαναγγέλλοντας ότι «σε έναν με
ενάμιση χρόνο, έως το τέλος του 2025 δηλαδή,

θα έχουμε εκσυγχρονίσει το 80% του στόλου,
δηλαδή από τα 1.200 λεωφορεία τα 900 θα είναι
καινούργια», είπε ο υπουργός κατά τη συνέν-
τευξή του.

«Πέντε πιλοτικά δρομολόγια»
«Έχουμε στα σκαριά ένα φιλόδοξο και πολυ-

δάπανο πρόγραμμα ύψους 2 δισ. ευρώ για την
ανανέωση του στόλου. Ειδικότερα, έως το 2027
δεν θα υπάρχει ούτε ένα παλιό λεωφορείο σε
κυκλοφορία. Ήδη υπάρχουν 110 ηλεκτρικά λε-
ωφορεία στη Θεσσαλονίκη, που είναι το ένα τρί-
το του στόλου, και 140 στην Αθήνα. Σταδιακά 211
νέας τεχνολογίας λεωφορεία θα αλλάξουν τα
παλιά από τέλος Αυγούστου και θα είναι σε κυ-
κλοφορία από τις αρχές του νέου χρόνου στα
περιαστικά δρομολόγια, κυρίως στην Ανατολική
Αττική. Μάλιστα, επισκεφτήκαμε με τον κ. Σταϊ-
κούρα το νέο αμαξοστάσιο Κορωπίου και εξε-
τάσαμε τα πρώτα 10. Επίσης, από τον Σεπτέμ-
βριο θα βγουν σε κυκλοφορία άλλα 300 με φυ-
σικό αέριο που θα αντικαταστήσουν τις “φυσαρ-
μόνικες”».

Τέλος, προανήγγειλε: «Από τις αρχές Σεπτεμ-
βρίου θα υπάρξουν πέντε πιλοτικά δρομολόγια
όπου όλοι οι επιβάτες θα εισέρχονται από την
μπροστινή είσοδο για να χτυπούν την κάρτα και
το εισιτήριό τους».

Ιδιαίτερη μνεία αξίζει το γεγονός της προ-
σβασιμότητας, ένα πάγιο αίτημα των Ατόμων με
Αναπηρία. Ήδη έχει συσταθεί επιτροπή για τα
ΑμεΑ στο υπουργείο Υποδομών και Μεταφο-
ρών, μιας και είναι επιτακτική ανάγκη η μελέτη
για τη λήψη επιπλέον μέτρων. Έτσι, τα 400 λεω-
φορεία που δεν είχαν ράμπα αναπήρων θα
έχουν αντικατασταθεί μέχρι το καλοκαίρι του
2025 και θα τοποθετηθούν ράμπες στα 100 τρό-
λεϊ που μέχρι σήμερα δεν διαθέτουν.

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ 9 ΑΥΓΟΥΣΤΟΥ 2024

ΡOLITICAL ΠΟΛΙΤΙΚΗ12

του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com

«Μέχρι το τέλος του 2025 
θα έχει εκσυγχρονιστεί 

το 80% των λεωφορείων 
στην Αττική»

«Έχουμε στα σκαριά ένα φιλόδοξο
και πολυδάπανο πρόγραμμα 
ύψους 2 δισ. ευρώ
για την ανανέωση του στόλου» 

Ο Βασίλης Οικονόμου, μι-

λώντας στο Πρώτο Πρόγραμ-

μα της Ελληνικής Ραδιοφω-

νίας, επιβεβαίωσε: 

«Θα βγάλουμε σε δημόσια διαβούλευση τον νέο Κώδι-

κα Οδικής Κυκλοφορίας (ΚΟΚ) τον Σεπτέμβριο. Θα ακού-

σουμε βέβαια και τις ανακοινώσεις του πρωθυπουργού

για τα θέματα αυτά. Διότι είναι πολύ ψηλά στην ατζέντα

του πρωθυπουργού και της κυβέρνησης, τα θέματα της

οδικής ασφάλειας. Οπότε, όπως καταλαβαίνετε, για εμάς

είναι πολύ σημαντικό να πέσουν οι ταχύτητες μέσα στην

πόλη. Είμαστε ακόμα στην τέταρτη χειρότερη θέση ως

χώρα στην Ευρώπη σε νεκρούς από τροχαία. Βέβαια,

ήμασταν πριν από 10 με 15 χρόνια πρώτοι, αλλά τώρα δεν

έχουμε κάνει και μεγάλη πρόοδο. Είχαμε περίπου 650

νεκρούς το 2023. Όταν λοιπόν έχεις τέτοιες απώλειες και

10.000 βαριά τραυματίες, αυτό το πράγμα πρέπει να το

δούμε πιο ριζικά».

Ταυτόχρονα σχολίασε και το φαινόμενο των ανασφάλιστων αυ-
τοκινήτων και των αυτοκινήτων που γενικά δεν έχουν περάσει
ελέγχους, ΚΤΕΟ ή έχουν δηλωθεί σε ακινησία και κυκλοφορούν,
αλλά και το πώς πάνε αυτοί οι έλεγχοι: «Έχει γίνει μια δειγματολη-
πτική -σε πολύ μεγάλο νούμερο- έρευνα και έλεγχος μέχρι το 2020
σε 600.000 περίπου αυτοκίνητα και είχαν βρεθεί σχεδόν το 9%, δη-
λαδή 65.000 από αυτά, χωρίς ασφάλιση. Είναι πολύ μεγάλο νούμε-
ρο αυτό και με αναγωγή υπολογίζεται ότι γύρω στα 500.000 αυτο-
κίνητα είναι ανασφάλιστα. Βάλτε και πόσα από αυτά δεν έχουν πε-
ράσει από ΚΤΕΟ και βάλτε αν δεν έχουν πληρώσει τα τέλη κυκλο-
φορίας. Δηλαδή, υπάρχουν εκκρεμότητες βασικές για ένα 10% με
15% τουλάχιστον του στόλου που κυκλοφορεί στη χώρα, όπου είναι
πολύ βασικό να μην έχεις ασφάλεια». Στη συνέχεια ο υφυπουρ-
γός μίλησε για μια νέα νομοθετική ρύθμιση, η οποία θα δώσει
τέλος στην ανομία. «Είναι οι διασταυρούμενοι έλεγχοι που θα

κάνουν τα ΚΤΕΟ, που σημαίνει
ότι μέσα από αυτή τη διαδικα-
σία θα μπορέσουμε να βρούμε
πάρα πολλούς που δεν έχουν
περάσει τον έλεγχο αυτόν.

Οπότε πιστεύουμε ότι εκεί θα εστιάσουμε και θα μπορέσουμε
να περιορίσουμε το φαινόμενο να μην έχουν περάσει από ΚΤΕΟ
πάρα πολλοί που σήμερα κυκλοφορούν και πολλές φορές είναι
και επικίνδυνοι».

«Ποινές από 250 έως 1.000 ευρώ»
Αναφερόμενος στις «καμπάνες» που θα πέφτουν σε όσους πα-

ρανομούν, ξεκαθάρισε πως «οι ποινές θα είναι 1.000 ευρώ για λε-
ωφορείο ή φορτηγό που δεν έχει την ασφάλισή του, για επιβατικά
500 ευρώ και 250 ευρώ για τα δίκυκλα. Τώρα, αν υποτροπιάσει
κάποιος και δεν συμμορφωθεί -γιατί θα υπάρξει έλεγχος στο τρί-
μηνο-, εκεί οι ποινές θα διπλασιάζονται, θα τριπλασιάζονται, θα
πολλαπλασιάζονται και το όχημα θα μπαίνει σε αχρησία, όπως και
οι πινακίδες αλλά και η άδεια οδήγησης θα κατατίθενται». 

Υφυπουργός Υποδομών: «Τον Σεπτέμβριο σε δημόσια 
διαβούλευση ο νέος Κώδικας Οδικής Κυκλοφορίας»

Β Α Σ Ι Λ Η Σ  Ο Ι Κ Ο Ν Ο Μ Ο Υ
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Ο
ύτε τον Αύγουστο δεν είναι δεδο-
μένο ότι θα βγάλουν ενωμένοι
στον ΣΥΡΙΖΑ, καθώς τα σημάδια

που παραπέμπουν σε διάσπαση πριν ακό-
μη από το προγραμματισμένο για τον
Οκτώβριο Καταστατικό Συνέδριο του κόμ-
ματος πληθαίνουν, την ώρα μάλιστα που ο
πρόεδρος του κόμματος συνεχίζει αμέρι-

μνος τις διακοπές του, ενώ
ζητά από τους βουλευτές
του να του παραδώσουν...
έλεγχο προόδου μέχρι το
τέλος του μήνα.

Ο Στέφανος Κασσελάκης
ζητά δηλαδή να μάθει τις
ερωτήσεις, τις παρεμβά-
σεις, τις ομιλίες, τις προτά-

σεις και τα θέματα που άνοιξαν οι βουλευτές
του ώστε να καταγράψει τη συμβολή τους
στη λειτουργία της Κοινοβουλευτικής Ομά-
δας. Μοιάζει λίγο με το «γυμνάσιο» στο
οποίο τους είχε υποβάλει στην περίφημη ΚΟ
των Σπετσών, όταν κλήθηκαν να παρουσιά-
σουν τις πρωτοβουλίες τους σε power point.

Πίσω στην Αθήνα όλα τα στρατόπεδα
βρίσκονται σε θέσεις μάχης. Ο «στρατός»
που έχει συγκροτήσει ο Παύλος Πολάκης,
μαζί με τον πυρήνα των 70 στελεχών που
υπέγραψαν για την παραπομπή του Χρή-
στου Σπίρτζη στην Επιτροπή Δεοντολογίας,
ετοιμάζει, σύμφωνα με πληροφορίες, κεί-
μενο για το Συνέδριο με καταστατικές αλ-
λαγές, την ώρα που πιέζει για τη διαγραφή
του πρώην υπουργού Μεταφορών.

Τι θα γίνει με τον Σπίρτζη
Σε περίπτωση μάλιστα που η Επιτροπή

Δεοντολογίας του ΣΥΡΙΖΑ δεν αποφασίσει
τη διαγραφή του στελέχους του κόμματος
ούτε στις 23 Αυγούστου, τότε ετοιμάζουν
κείμενο με χιλιάδες υπογραφές που θα
ψέγει την Επιτροπή και θα ζητά από τον
Στέφανο Κασσελάκη να πάρει μέτρα.

Δεδομένης και της παντελούς αδιαφο-
ρίας τού πρώην υπουργού Μεταφορών των
κυβερνήσεων του ΣΥΡΙΖΑ να παραστεί
ενώπιον της Επιτροπής Δεοντολογίας και
να απολογηθεί για τη συμπεριφορά και τις
δηλώσεις του, μοιάζει πιθανό η διαγραφή
του να προχωρήσει όντως στις 23 Αυγού-
στου, όταν και έχει οριστεί η ημερομηνία
για την επόμενη συνεδρίαση της Επιτρο-

πής. Κάτι τέτοιο όμως θα προκαλέσει εξε-
λίξεις που φτάνουν μέχρι τη διάσπαση.

Η ομάδα των «87», η ομάδα δηλαδή που
κατέθεσε αντιπαραθετικό στην εισήγηση
Κασσελάκη κείμενο στην τελευταία Κεν-
τρική Επιτροπή, με πυρήνα της τη «φρουρά

Τσίπρα» πραγματοποίησε την Τρίτη πανελ-
λαδική διαδικτυακή σύσκεψη, στην οποία
συμμετείχαν περισσότερα από 200 αιρετά
στελέχη. Σε αυτήν ξεκαθαρίστηκε ότι δεν
πρόκειται να γίνει ανεκτή καμία διαγραφή
στελέχους της Κεντρικής Επιτροπής επει-

δή εξέφρασε την άποψή του. Αυτό σημαίνει
ότι αν ο Χρήστος Σπίρτζης διαγραφεί στις
23 Αυγούστου, τότε η Κεντρική Επιτροπή,
που θα ακολουθήσει στις αρχές Σεπτεμ-
βρίου, θα μετατραπεί σε πεδίο μάχης και
πιθανότατα θα είναι και η τελευταία του ΣΥ-
ΡΙΖΑ με τη σημερινή του μορφή.

Τα σχέδια των «ανταρτών»
Παράλληλα πάντως τα στελέχη των «87»

δεν έδειξαν ιδιαίτερη διάθεση να δώσουν
τη μάχη του επικείμενου Καταστατικού Συ-
νεδρίου. Αντίθετα, η πλειοψηφία φαίνεται
να θεωρεί πως ο «κύκλος» του ΣΥΡΙΖΑ έχει
ολοκληρωθεί και πως η τάση πρέπει να
ψάξει πλέον στρατηγική εξόδου. Άλλα πιο
τολμηρά στελέχη πρότειναν μάλιστα την
ανεξαρτητοποίηση κοινοβουλευτικών στε-
λεχών των διαφωνούντων ώστε ο ΣΥΡΙΖΑ
να απολέσει την ιδιότητα της αξιωματικής
αντιπολίτευσης.

Μικρότερη ήταν η ομάδα που τάχθηκε
υπέρ της ανάγκης ανατροπής του Στέφα-
νου Κασσελάκη, αλλά στο Συνέδριο. Προ-
τείνουν δηλαδή η ομάδα των «87» να φτά-
σει μέχρι το Συνέδριο και εκεί να θέσει ζή-
τημα προσφυγής στη βάση του κόμματος
ώστε να αμφισβητηθεί ο Στέφανος Κασσε-
λάκης. 

Ποια σημάδια δείχνουν πως το κόμμα θα οδηγηθεί σε διάσπαση πριν 
καν ξεκινήσει το Συνέδριο - Στρατηγική εξόδου ψάχνει η ομάδα των «87»

«Ραντεβού τον Σεπτέμβρη»
για ξεκαθάρισμα λογαριασμών

ΣΥΡΙΖΑ

του Αντώνη 

Αναστασόπουλου

antonis.anastasopoulos@gmail.com

Την ίδια ώρα, ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ συνεχίζει τις διακοπές
του, τις οποίες διακόπτει μόνο για να κατακεραυνώσει την κυ-
βέρνηση αλλά και να στείλει τα... συγχαρητήριά του στους Έλ-
ληνες Ολυμπιονίκες. Ταυτόχρονα και ενώ οι εργαζόμενοι της
«Αυγής» και του Κόκκινου πηγαίνουν από στάση εργασίας σε
απεργία και τούμπαλιν διεκδικώντας τα δεδουλευμένα τους
πριν κάτσουν στο τραπέζι των διαπραγματεύσεων με τη διοίκη-
ση των ΜΜΕ του κόμματος, το ΔΣ της εταιρείας παραμένει εξα-
φανισμένο.

Ο πρώην διευθυντής της εφημερίδας Άγγελος Τσέκερης σε
ανάρτησή του, την οποία συνόδευε με φωτογραφία του Στέφα-
νου Κασσελάκη και του Τάιλερ Μακμπέθ από το περιοδικό
«ΟΚ», αναδημοσίευε την ανακοίνωση των εργαζομένων, η
οποία χαρακτηρίζει «ηθικά, πολιτικά και εργασιακά απαξιωτι-
κή» τη στάση του ΣΥΡΙΖΑ, ενώ κάνει λόγο για «μεθοδευμένη οι-
κονομική ασφυξία» και καταγγέλλει τη διοίκηση πως «δεν έχει
πάρει καμία πρωτοβουλία ως όφειλε για την επίλυση του προ-
βλήματος που η ίδια δημιούργησε».

Ανάρτηση-χαστούκι στον Κασσελάκη από τον πρώην διευθυντή της «Αυγής»
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Τ
ην εντολή του ανώτατου θρησκευτικού
ηγέτη Αλί Χαμενεΐ περιμένουν οι ένοπλες
δυνάμεις του Ιράν και οι σύμμαχοί του για

την επίθεση κατά του Ισραήλ μετά τις δολοφο-
νίες ηγετικών στελεχών Χαμάς και Χεζμπολάχ.
Άμεσα και έμμεσα εμπλεκόμενοι στην ανάφλε-

ξη βρίσκονται με το δάχτυλο
στη σκανδάλη, την ώρα που η
διεθνής διπλωματία καταβάλ-
λει ύστατες προσπάθειες για
αυτοσυγκράτηση.

Όπως επισημαίνουν μάλι-
στα αξιωματούχοι στον Λευκό
Οίκο, οι πιέσεις της Ουάσιγ-
κτον στην Τεχεράνη, σε συν-

δυασμό με τη συγκέντρωση αμερικανικών δυ-
νάμεων στην περιοχή, φαίνεται πως έχουν επί-
δραση στους αγιατολάδες του Ιράν, οι οποίοι το
ξανασκέφτονται για ακραία κλιμάκωση, ζη-
τώντας ωστόσο και ανταλλάγματα για να με-
τριάσουν τα αντίποινα.

Στο βόρειο μέτωπο ωστόσο, στα σύνορα Ισ-
ραήλ - Λιβάνου, η κατάσταση δείχνει να κλιμα-
κώνεται, με τη Χεζμπολάχ να εξαπολύει ρου-
κέτες και drones στην ευρύτερη περιοχή της
Χάιφα, θέτοντας σε συναγερμό τις δυνάμεις
του Ισραήλ αλλά και τις συμμαχικές που έχουν
σπεύσει στην περιοχή.

Η εντολή ετοιμότητας
Από την πρώτη στιγμή που ξέσπασε ο πόλε-

μος στη Γάζα, η Ελλάδα έλαβε σαφή θέση τασ-
σόμενη υπέρ του δικαιώματος του Ισραήλ στην
αυτοάμυνα. Ξεκαθάριζε ωστόσο εξαρχής πως
ο άμαχος πληθυσμός των Παλαιστινίων πρέπει
να προστατευτεί με κάθε τρόπο και μέσον ώστε
να αποφευχθεί η ανθρωπιστική κρίση.

Μετά τις δολοφονίες του Ισμαήλ Χανίγια και
του Φουάντ Σουκρ, η Αθήνα, διαβλέποντας το
ενδεχόμενο γενίκευσης της σύρραξης στη Μέ-
ση Ανατολή, έσπευσε να αναθεωρήσει το πλά-
νο της για την περιοχή. Το υπουργείο Άμυνας,
το ΓΕΕΘΑ και τα υπόλοιπα Επιτελεία έχουν συ-
νεχώς το βλέμμα τους στραμμένο στην περιο-
χή διαμορφώνοντας σχέδια για όλα τα ενδεχό-
μενα ώστε να αντιμετωπιστούν άμεσα οι πιθα-
νές επιπτώσεις μιας ανάφλεξης.

Στην Αθήνα εκτιμούν πως μια γενίκευση του

πολέμου στη Μέση Ανατολή θα προκαλέσει ντό-
μινο σε διάφορους τομείς. Σαφώς και μια νέα
μεταναστευτική κρίση προβληματίζει την Αθή-
να, ενώ είναι δεδομένο πως η εμπλοκή των αν-
ταρτών Χούθι της Υεμένης θα σημάνει και αδυ-
ναμία εμπορικής τροφοδοσίας μέσω της Ερυ-
θράς Θάλασσας και της Διώρυγας του Σουέζ.

Στη λεωφόρο Μεσογείων έχουν ήδη δια-
μορφωθεί σχέδια για κάθε σενάριο, ακόμη και
για την εκκένωση πληθυσμών με πολεμικά ή
πολιτικά μέσα, πλοία ή αεροσκάφη.

Ήδη τρεις μονάδες των ελληνικών Ενόπλων

Δυνάμεων έχουν αναπτυχθεί στη Μέση Ανατο-
λή για διαφορετικούς σκοπούς η καθεμία.
Πρόκειται για τη φρεγάτα «Κουντουριώτης»
που πλέει στα ανοιχτά του Λιβάνου στο πλαίσιο
της επιχείρησης UNIFIL του Οργανισμού Ηνω-
μένων Εθνών, τη φρεγάτα «Ψαρά» που βρίσκε-
ται στην Ερυθρά Θάλασσα υπό την ευρωπαϊκή
επιχείρηση «Aspides» για την προστασία της
ελεύθερης ναυσιπλοΐας απέναντι στις επιθέ-
σεις των Χούθι, ενώ μια πυροβολαρχία Patriot
της Πολεμικής Αεροπορίας, που εγκαταστάθη-
κε στη Σαουδική Αραβία το 2021, καλύπτει με

τα ραντάρ της μεγάλο τμήμα της ευρύτερης πε-
ριοχής και είναι έτοιμη να δράσει στο πλαίσιο
των συμμαχικών υποχρεώσεων.

«Στοίχημα» η εκκένωση
Στο ελληνικό Πεντάγωνο, ένα από τα βασικά

σενάρια που εξετάζονται είναι το ενδεχόμενο
εκκένωσης πολιτών, Ελλήνων ή αλλοδαπών
από περιοχές που αναμένεται να βρεθούν στο
επίκεντρο ένοπλων συγκρούσεων. Για τον λόγο
αυτό η φρεγάτα «Κουντουριώτης», που πλέει
στα ανοιχτά του Λιβάνου, έχει λάβει εντολή να
συνδράμει -εφόσον αποφασιστεί από την ελ-
ληνική κυβέρνηση- στην άμεση απομάκρυνση
αμάχων, στην περίπτωση που το Ισραήλ επιχει-
ρήσει επίθεση.

Οι οδηγίες λοιπόν έχουν δοθεί με κάθε λε-
πτομέρεια από τη στρατιωτική ηγεσία ώστε
σε περίπτωση κλιμάκωσης η πολιτική εντολή
να βρει τις δυνάμεις μας πανέτοιμες να δρά-
σουν σύμφωνα με το πλάνο. Προς το παρόν
πρόκειται μόνο σχέδια επί χάρτου και προ-
ετοιμασία των στελεχών.

Πληροφορίες αναφέρουν πως η χώρα μας εί-
ναι σε επικοινωνία και με τις ισραηλινές Αρχές
ώστε να συνδράμουμε με κάθε μέσο σε απομά-
κρυνση ισραηλινού πληθυσμού, εφόσον ζητη-
θεί, έπειτα από ακραία πολεμική κλιμάκωση.

Σε ετοιμότητα επίσης βρίσκεται και η Κύπρος,
με το αεροδρόμιο της Λάρνακας να προορίζεται
ως πρώτος σταθμός μεταφοράς αμάχων από τις
εμπόλεμες περιοχές. Από εκεί με στρατιωτικά ή
πολιτικά μέσα θα μεταφέρονται σε ασφαλείς
προορισμούς, είτε στην Ελλάδα ως πρώτο κόμ-
βο είτε προς άλλες ευρωπαϊκές χώρες.

Τα μάτια... 14 στη φρεγάτα «Ψαρά»
Με την κατάσταση στη Μέση Ανατολή να κλι-

μακώνεται, το πλήρωμα της φρεγάτας «Ψαρά»
γνωρίζει πως ανά πάσα στιγμή μπορεί να βρε-
θεί αντιμέτωπο με μπαράζ επιθέσεων από τους
αντάρτες Χούθι της Υεμένης. Μέχρι στιγμής
δεν έχει παρατηρηθεί οποιαδήποτε κινητικό-
τητα, ωστόσο είναι δεδομένο πως αν το Ιράν
δώσει εντολή στους συμμάχους του για επίθε-
ση, τότε οι δυνάμεις στην Ερυθρά θα βρεθούν
αντιμέτωπες με τα drones και τους πυραύλους
των ανταρτών Χούθι.

Σε επιφυλακή οι Ένοπλες Δυνάμεις για ενδεχόμενη 
γενίκευση του πολέμου - Έχουν ήδη διαμορφωθεί σχέδια 

για εκκένωση πληθυσμών με πολεμικά πλοία ή 
αεροσκάφη - Έτοιμο να δράσει και το πυραυλικό 

σύστημά μας στη Σαουδική Αραβία

Σε ετοιμότητα
ελληνικές φρεγάτες

και Patriot
Γράφει 

o Bασίλης 
Σκουλαράκος

skoularb@gmail.com

Η φρεγάτα 
«Κουντουριώτης» 

Ελληνική 
πυροβολαρχία 
Patriot 

Η φρεγάτα «Ψαρά»

ΑΝΑΦΛΕΞΗ ΣΤΗ ΜΕΣΗ ΑΝΑΤΟΛΗ
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Ο
Ρετζέπ Ταγίπ Ερντογάν ξαφνικά
μας προέκυψε ένθερμος υπέρμα-
χος του χριστιανισμού, τουλάχι-

στον στο εξωτερικό. Όπως ανακοινώθηκε,
ετοιμάζεται να καλέσει τον πάπα Φραγκί-
σκο για να του εκφράσει την αγανάκτησή
του για την προσβλητική κατά των χριστια-
νών τελετή έναρξης των Ολυμπιακών Αγώ-
νων στο Παρίσι, ενώ την ίδια ώρα στη χώρα
του αποδεικνύεται διώκτης σε οτιδήποτε
παραπέμπει στον χριστιανισμό με τελευ-
ταίο «κρούσμα» τη μετατροπή της
Μονής της Χώρας σε τζαμί.

Φαίνεται να υπερασπίζεται δήθεν τους
χριστιανούς, ενώ η μέχρι τώρα στάση του
δείχνει ακριβώς το αντίθετο και ότι το μό-
νο για το οποίο κόπτεται είναι να γίνει ο
αδιαμφισβήτητος «πατερούλης» του μου-
σουλμανικού κόσμου.

Όπως αναφέρει το περιοδικό «Valeurs Actuel-
les», μεταξύ άλλων, μετά την τελετή έναρξης των
Αγώνων στο Παρίσι ο Ερντογάν καταδίκασε «την
ανηθικότητα που διαπράχθηκε εναντίον του χρι-
στιανικού κόσμου και εναντίον όλων των χριστια-
νών». Ανακοίνωσε μάλιστα ότι ήθελε να καλέσει
τον πάπα Φραγκίσκο για αυτό το θέμα, εξηγώντας
ότι «οι Ολυμπιακοί Αγώνες χρησιμοποιήθηκαν
ως εργαλείο διαστροφής που διαφθείρει την αν-
θρώπινη φύση».

Οργή για την τελετή-παρωδία
Είναι μια αγανάκτηση με μικρό κόστος για τον

«σουλτάνο», ο οποίος δείχνει να θίχτηκε από την
παρωδία του Μυστικού Δείπνου που παρουσιά-
στηκε στην τελετή έναρξης, όπου οι Απόστολοι
αντικαθίστανται από drag queens και ο Ιησούς
Χριστός από μια DJ ακτιβίστρια της LGBT κοινό-
τητας.

Ακόμη και το Πανεπιστήμιο Al Azhar εξέφρα-
σε την οργή του για την τελετή-παρωδία με ανα-
κοίνωση στην οποία αναφέρει ότι «οι μουσουλ-
μάνοι θεωρούν ότι η προσβολή του Ιησού, ειρήνη
σε αυτόν, ή οποιουδήποτε άλλου προφήτη, ειρή-
νη σε αυτούς, είναι ντροπή για τους δράστες αυ-

τής της αποτρόπαιας προσβολής και για όσους
την αποδέχονται».

Είναι τελικά όντως τόσο ευαίσθητος σε ζητή-
ματα θρησκευτικής ελευθερίας ο Ερντογάν ώστε
να ενοχληθεί σφόδρα για την προσβολή των συμ-
βόλων του χριστιανισμού που, όπως πιστεύει, συ-
νέβη στο Παρίσι; Δυστυχώς για τον Τούρκο πρό-
εδρο η Αμερικανική Επιτροπή για τη Θρησκευτι-
κή Ελευθερία στον κόσμο τον ξεμπρόστιασε απο-
καλύπτοντας το διπλό βρόμικο παιχνίδι που παί-
ζει κατά του χριστιανισμού. Η συγκεκριμένη Επι-

τροπή έχει ζητήσει από το υπουργείο
Εξωτερικών των ΗΠΑ να παρακολουθεί
ειδικά την Τουρκία «για την άσκηση ή την
ανοχή σοβαρών παραβιάσεων της θρη-
σκευτικής ελευθερίας».

Σύμφωνα με την Επιτροπή, «η Τουρκία
δεν παραχωρεί καν στις ιστορικές χριστια-
νικές κοινότητες τα δικαιώματα που η ίδια

είχε δεσμευτεί να προστατεύσει βάσει της Συνθή-
κης της Λωζάννης. Οι χριστιανοί Τούρκοι της αρ-
μενικής ή ελληνικής ιεροτελεστίας εξακολου-
θούν να θεωρούνται “μειονότητες μη μουσουλ-
μάνων”». 

Λεηλασία της
ορθόδοξης κληρονομιάς

Μην ξεχνάμε ότι η εξέλιξη των σχέσεων μετα-
ξύ του τουρκικού κράτους και του Οικουμενικού
Πατριαρχείου Κωνσταντινουπόλεως εξαρτάται
από τα… σκαμπανεβάσματα στις σχέσεις της Άγ-
κυρας με την Αθήνα. Επίσης, η ελληνορθόδοξη
κοινότητα έρχεται συχνά αντιμέτωπη με τη λεη-
λασία της κληρονομιάς της από τη Γενική Διεύ-
θυνση Ιδρυμάτων της Τουρκίας. Η Ιερά Θεολογι-
κή Σχολή της Χάλκης παραμένει κλειστή από το
1971. Το ορφανοτροφείο της Πριγκήπου, που
έκλεισε το 1964, επιστράφηκε τελικά το 2012,
έπειτα από απόφαση του Ευρωπαϊκού Δικαστη-
ρίου Ανθρωπίνων Δικαιωμάτων.

Επίσης, πρόσφατο τουρκικό «φιρμάνι» απαγο-
ρεύει σε κληρικούς να γίνουν μέλη διοικητικών
συμβουλίων ελληνορθόδοξων ιδρυμάτων.

Να υπενθυμίσουμε και τον διεθνή σάλο που

προκλήθηκε με τη Μονή της Χώρας, όταν τον Φε-
βρουάριο που μας πέρασε ανακοινώθηκε ότι
ολοκληρώθηκαν οι εργασίες για τη μετατροπή σε
τζαμί του ναού-μουσείου που βρίσκεται στη συ-
νοικία Φατίχ της Κωνσταντινούπολης. Η απόφα-
ση της τουρκικής κυβέρνησης για μετατροπή της
Μονής της Χώρας σε τέμενος είχε δημοσιευθεί
τον Αύγουστο του 2020, καθώς τότε ο ναός-μου-

σείο είχε περάσει στα χέρια της Υπηρεσίας Θρη-
σκευτικών Υποθέσεων με απόφαση του Ρετζέπ
Ταγίπ Ερντογάν, διαδικασία που είχε ακολουθη-
θεί και για την Αγιά Σοφιά.

Η απόφαση Ερντογάν είχε προκαλέσει την αν-
τίδραση της ελληνικής κυβέρνησης αλλά και της
Κομισιόν, ενώ την καταδίκη της είχε εκφράσει και
η UNESCO.

Το διπλό βρόμικο
παιχνίδι του Ερντογάν

με τον χριστιανισμό

Εκφράζει δήθεν «ιερή» αγανάκτηση για την προσβολή 
του Χριστού στην τελετή έναρξης των Ολυμπιακών Αγώνων, 

ενώ την ίδια ώρα καταγγέλλεται στις ΗΠΑ για σοβαρές παραβιάσεις
της θρησκευτικής ελευθερίας στη χώρα του

Γράφει 
η Αλεξία 
Τασούλη
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Ε
ίναι πια ολοφάνερο ότι ο ΣΥΡΙΖΑ και ο κ. Κασ-
σελάκης προσωπικά ουδόλως ασχολούνται με
τη θεσμική αποστολή στην οποία τους έταξε ο

ελληνικός λαός με την ψήφο του. Δεν ενδιαφέρονται
να φέρουν σε πέρας αυτή την αποστολή, την αποστολή
της αξιωματικής αντιπολίτευσης.

Ίσως και να έχουν δίκιο. Δεν υπάρχει τίποτε πιο δύσκο-
λο από το να ασκείς σοβαρή αντιπολίτευση με πραγματι-
κά επιχειρήματα και εφαρμόσιμες προτάσεις.

Ο ΣΥΡΙΖΑ είναι ένα καθαρά τυχοδιωκτικό κόμμα της
καταγγελίας, της υπερβολής, των νταουλιών που θα τα
βάραγαν για να χορεύουν οι αγορές και των εύκολων
λύσεων σε σύνθετα προβλήματα.

Σε αντίθεση με τα σοβαρά σοσιαλιστικά, σοσιαλδημο-
κρατικά και εργατικά κόμματα -είναι χαρακτηριστικό
ότι στη Βρετανία ο Κιρ Στάρμερ κέρδισε με μεγάλη δια-
φορά ξεκαθαρίζοντας ότι δεν θα πετάει αριθμούς στον
αέρα- ο ΣΥΡΙΖΑ, είτε με Τσίπρα είτε με Κασσελάκη,
προτιμά τον εύκολο δρόμο της ακατάσχετης υποσχε-
σιολογίας, της διαστρέβλωσης και της κοπτοραπτικής.

Επιδίδονται σε έναν λεκτικό ταλιμπανισμό και σε δο-
λοφονίες χαρακτήρων, παριστάνοντας συνεχώς τους
αθώους του αίματος, την ώρα που με δηλώσεις,
ανακοινώσεις, αναρτήσεις και αποσπασματι-
κές αναφορές τροφοδοτούν τη γλώσσα του μί-
σους μεταξύ εκείνων που λαμβάνουν ως δεδο-
μένο ό,τι τους σερβίρουν - τα εύκολα θύματά
τους δηλαδή.

Κούρασαν τα πόδια τους
στους αγώνες για τον λαό!

Φυσικά δεν κοιτούν ποτέ την καμπούρα τους,
διότι πιστεύουν ότι φορούν κάποιο φωτοστέ-
φανο, ότι κατέχουν την απόλυτη αλήθεια, ότι
διαθέτουν το περίφημο (και ανύπαρκτο) αρι-
στερό ηθικό πλεονέκτημα που τους επιτρέπει
να μεταμφιέζουν τις πισίνες σε… συσκευές
ποδόλουτρου για τα κουρασμένα από τους
αγώνες τους για τον λαό πόδια τους.

Οπότε γιατί να ταλαιπωρήσουν το μυαλό τους
προκειμένου να «χτίσουν» ένα κανονικό αντιπολιτευ-
τικό αφήγημα; Δεν φτάνει που ο Κασσελάκης κούρασε
τα πόδια του, έβγαλε κάλους και έλιωσε, όπως λέει,
παπούτσια για να φέρει το γνωστό αποτέλεσμα στις
ευρωεκλογές;

Τους είναι πιο εύκολο να πιάνονται από μια στιγμή
έντασης σε συνομιλία του υπουργού Υγείας Άδωνι Γε-
ωργιάδη με υγειονομικούς. Με τον Κασσελάκη μάλι-
στα να υποστηρίζει ότι δεν υπάρχει συνολικό σύστημα
υγείας, απαξιώνοντας έτσι τους ιδιώτες γιατρούς και
καλώντας τον πρωθυπουργό και τον υπουργό Υγείας
να δηλώσουν τι ασφάλιση έχουν επιλέξει - δημόσια ή
ιδιωτική. Όπως ανέφερε, ο ίδιος έχει επιλέξει να έχει
«μόνο δημόσια ασφάλιση στη χώρα μας».

Χμμ! Πολύ προσεκτική δήλωση. Μήπως ο κ. Κασσε-
λάκης μπορεί να μας πει αν διαθέτει ιδιωτική ασφάλι-
ση σε άλλη χώρα; Μήπως στο Ντελάγουερ;

Μήπως μπορεί να μας αναφέρει ασφαλιστική εται-
ρεία του εξωτερικού με την οποία διατηρεί ενεργό
συμβόλαιο, από το οποίο μπορεί όποτε θέλει να επω-
φεληθεί;

Πέραν της γενικής άγνοιας που τον διακρίνει περί τη
χώρα που μάλιστα φιλοδοξεί να… κυβερνήσει, ο κ.
Κασσελάκης θα όφειλε να γνωρίζει πως όλοι οι Έλλη-
νες υποχρεωτικά ασφαλίζονται στο δημόσιο σύστημα
υγείας και -αν θέλουν και μπορούν- διατηρούν και κά-
ποιο ιδιωτικό συμβόλαιο για υπηρεσίες υγείας.

Μήπως αυτός ο σούπερ καπιταλιστής πιστεύει ότι
πρέπει να κλείσουμε ιδιωτικά νοσοκομεία και ασφαλι-
στικές εταιρείες;

Την ίδια ώρα, η λούμπεν αντιπολίτευση του ΣΥΡΙΖΑ
διαστρέβλωσε και έκοψε και έραψε στα μέτρα του δι-
κές μου δηλώσεις.

Σε τηλεοπτική συζήτηση για το ύψος των ακτοπλοϊ-
κών εισιτηρίων, αφού ξεκαθάρισα ότι πρόκειται για

σύνθετο πρόβλημα για το οποίο αναζητούνται
λύσεις, αφού είπα πως οι διακοπές αποτελούν
ανθρώπινο δικαίωμα, πρόσθεσα ότι οι άνθρω-
ποι αναζητούν διεξόδους προτιμώντας τις δια-
κοπές στα χωριά τους ή στην ενδοχώρα, ωστό-
σο πρέπει να βρεθούν λύσεις.

Η αντιπολίτευση
του μπουγαδοκόφινου

Αλλά ο ΣΥΡΙΖΑ αυτού του υποπέδου αντιπο-
λίτευση θέλει να κάνει. Και ακολουθεί και η
«Αυγή», την ώρα που ο αρχηγός τους έχει την
οικονομική δυνατότητα να απολαμβάνει τις
διακοπές του, ενώ οι ίδιοι ζουν μέσα στην ερ-
γασιακή ανασφάλεια. Μπράβο! Άξιος ο (επι-
σφαλής) μισθός σας! Όλα για την αντιπολίτευ-
ση του μίσους! Υποβάλατε τα σέβη σας στον

αρχηγό σας!

Λέξη δεν βρήκατε να πείτε για τα ποδόλουτρα στις
καπιταλιστικές πισίνες, για το σπίτι στο Κολωνάκι με
Golden Visa, για τον «καλλωπισμό» του περιβάλλον-
τος χώρου, για τον ακροδεξιό με βιολογικά και ρατσι-
στικά χαρακτηριστικά κοινωνικού δαρβινισμού λόγο
του Πολάκη, που θέλει να στείλει τις γυναίκες «να κά-
νουν καμιά δουλειά» - όπως προέκυψε από την προ-
τροπή του προς τη γραμματέα της Νέας Δημοκρατίας
Μαρία Συρεγγέλα.

Και με ποια άλλη δουλειά συνδέονται στερεοτυπικά
οι γυναίκες εκτός από το να πάνε να πλύνουν τα πιάτα ή
να βάλουν καμιά μπουγάδα; Αυτή είναι η αντιπολίτευ-
ση του ΣΥΡΙΖΑ. Η αντιπολίτευση του μπουγαδοκόφι-
νου. 

Ο ρατσιστικός λόγος
του κοινωνικού δαρβινισμού

Για αυτό και ανέχονται τον ρατσιστικό λόγο του κ.
Πολάκη που προτιμά να βάζει στο στόχαστρο κυρίως
τις γυναίκες και τους αδύναμους:

Η δημοσιογράφος Ευαγγελία Τσικρίκα είναι η «φι-
λενάδα της Βούλτεψη» και η «θεραπαινίδα των παρά-
νομων καναλαρχών».

Η Ειρήνη Αγαπηδάκη (σήμερα υπουργός αν. Υγείας)
«πάσχει από βαριά ψυχωσική συνδρομή που χρήζει
μακράς νοσηλείας σε κλειστό ψυχιατρικό τμήμα».

Οι δημοσιογράφοι Σία Κοσιώνη και Λουίζα Κροντή-
ρη είναι «λοιμωγμένα σούργελα» και «τσίρκουλα».

Η βουλευτής Σία Αναγνωστοπούλου υποβλήθηκε σε
αντιιική θεραπεία χάρη στη μεσολάβησή του.

Οι βουλευτίνες Νάντια Γιαννακοπούλου και Φωτεινή
Αραμπατζή «θα βλαστημήσουν αυτή την ψηφοφορία».

Ο πρώην ευρωβουλευτής Στέλιος Κυμπουρόπουλος
είναι «περιφερόμενη γλάστρα».

Η συνεργάτις του Άδωνι Νατάσα Πετρούλια κάνει
μορφασμούς που δεν του αρέσουν.

Ο σκιτσογράφος Δημήτρης Χαντζόπουλος είναι «κα-
κέκτυπο ανθρώπινου είδους».

Ο συνάδελφός του Ηλίας Μακρής είναι «βοθρόλυμα
γελοιογραφίας, βδέλυγμα και λυξόνταρμα».

Η σύζυγος του Τσοχατζόπουλου «νεόπλουτο
τσουλί».

Τελευταίο θύμα του, η βουλευτής του κόμματός του
(από το οποίο ΔΕΝ έχει διαγραφεί), καθηγήτρια Αθηνά
Λινού, την οποία ευθέως κατηγορεί για αδιαφανείς
συμβάσεις στα σχολικά δεκατιανά, δηλώνοντας ξεκά-
θαρα πως αμφισβητεί ότι αυτά παραδόθηκαν.

Το νέο συριζαϊκό δόγμα:
Άλλο πολιτική και άλλο ηθική

Κατά τα λοιπά, ο κ. Κασσελάκης υποστηρίζει ότι «αν
υπουργός κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ συμπεριφερθεί ποτέ
έτσι σε δημόσιους λειτουργούς ή σε πολίτες, θα φεύ-
γει την ίδια στιγμή».

Σε αυτούς δεν περιλαμβάνει βέβαια τον άτρωτο Πο-
λάκη. Διότι, όπως με θράσος μάς είπε, «ο Παύλος Πο-
λάκης διεγράφη από την ΚΟ του ΣΥΡΙΖΑ για συμπερι-
φορές που δεν αρμόζουν στο Κοινοβούλιο. Είναι ζήτη-
μα συμπεριφοράς, όχι πολιτικής». Διότι, όπως επίσης
με θράσος χιλίων πιθήκων μάς είπε, «ο Παύλος Πολά-
κης είναι στέλεχος του ΣΥΡΙΖΑ με έργο, αντιπολιτευτι-
κή ισχύ και ανιδιοτελή παρουσία που όλοι γνωρίζουν.
Και αυτό για μένα είναι αδιαπραγμάτευτο».

Αλήθεια τώρα; Αλήθεια τώρα, κ. Κασσελάκη; 

Όλοι είναι σκάρτοι, εκτός από τον κ. Πολάκη που εί-
ναι… αδιαπραγμάτευτος;

Προφανώς! Διότι ο κ. Κασσελάκης και το κόμμα του
κατάφεραν να δημιουργήσουν ένα νέο δόγμα, βάσει
του οποίου άλλο η πολιτική και άλλο η ηθική!

Και αυτό τους επιτρέπει κάθε λογής ανηθικότητα.

Ακόμη και ποδόλουτρα στον βούρκο της γλώσσας
του μίσους…

Ποδόλουτρα στον βούρκο
της γλώσσας του μίσους

της 

Σοφίας 
Βούλτεψη

Υφυπουργός 
Μετανάστευσης

και Ασύλου, 
βουλευτής 
Β3 Νοτίου 

Τομέα Αθηνών,
δημοσιογράφος
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• Χιροσίμα, 6 Αυγούστου 1945: Η ρίψη της ατομικής βόμβας
προκάλεσε πλήθος ερωτημάτων και διλημμάτων. Το βασανιστι-
κό ερώτημα για την ευθύνη και την ουδετερότητα της γνώσης
και της επιστήμης-επιστήμονα παραμένει ακόμη αναπάντητο.
• Ναγκασάκι, 9 Αυγούστου 1945: Ρίχνεται η δεύτερη ατομική-
πυρηνική βόμβα στο Ναγκασάκι της Ιαπωνίας στις 11.05 πμ.
Η ρίψη των δύο αυτών βομβών μπορεί να επιτάχυνε τον τερμα-
τισμό του Β’ Παγκοσμίου Πολέμου, ωστόσο ανέδειξε με τον πιο
δραματικό τρόπο την ευθύνη τόσο της επιστήμης όσο και του
χρήστη-ανθρώπου.
Ένα φάντασμα πλανιέται πάνω από την παγκόσμια συνείδηση:
Για όλα φταίει η εξίσωση Ε=MC² ή ο χρήστης και ο τρόπος χρή-
σης της;

«Επιστήμη χωρίς συνείδηση δεν είναι παρά καταστροφή της
ψυχής» (Φρανσουά Ραμπελέ)

Ο σύγχρονος άνθρωπος και ιδιαίτερα οι ειδικοί (γνώστες - κά-
τοχοι της επιστημονικής γνώσης) στέκονται με ανάμεικτα συναι-
σθήματα απέναντι στα τελευταία επιτεύγματα της επιστήμης.
Από τη μία πλευρά θαυμάζουν τα προϊόντα του ανθρώπινου νου
και από την άλλη αρχίζουν να προβληματίζονται για το μέγεθος,
τον τρόπο χρήσης και τη δυνατότητα ελέγχου αυτών των επι-
τευγμάτων. Ο άνθρωπος για πρώτη φορά αντιμετωπίζει με σκε-
πτικισμό την πρόοδο της επιστημονικής σκέψης και προβλημα-
τίζεται έντονα από τις ανακαλύψεις στον χώρο της γενετικής. 

Πολλοί, δε, είναι εκείνοι που άρχισαν να μιλούν για την
«όγδοη ημέρα της δημιουργίας», υπονοώντας την ικανότητα του
ανθρώπου να δημιουργεί ζωή. Τον θαυμασμό και τις φοβίες για
τη χρήση της επιστημονικής γνώσης συνοδεύουν ερωτήματα
που σχετίζονται με τα «όρια» της γνώσης, με την «ευθύνη» του
επιστήμονα και με τη δυνατότητα - αναγκαιότητα - σκοπιμότητα
επιβολής ενός «ηθικού κώδικα» στην επιστημονική γνώση. 

Ερωτήματα - διλήμματα
Ερώτημα A - «Τα όρια της γνώσης»: Μέχρι πού επιτρέπεται ο

άνθρωπος να φτάσει; Υπάρχουν όρια στη γνώση; Μπορούν και
πρέπει να τεθούν όρια στη γνώση και στην έρευνα;

Ερώτημα Β - «Η ευθύνη του επιστήμονα - επιστήμης»: Σε
ποιον βαθμό μπορούμε να ενοχοποιήσουμε τον επιστήμονα για
τα επιτεύγματα της επιστήμης; Ποιες οι ευθύνες (πολιτικές, κοι-
νωνικές, ηθικές) του επιστήμονα για τα επιστημονικά επιτεύγ-
ματα, αλλά και για την κακή χρήση-εφαρμογή αυτών; Σε ποιον
βαθμό ο επιστήμονας μπορεί και πρέπει να αντιστέκεται στις
πιέσεις-ανάγκες της κοινωνίας για περισσότερη γνώση; Η ευ-
θύνη του επιστήμονα περιορίζεται στον χώρο της γνώσης ή
επεκτείνεται και στον χώρο των εφαρμογών;

Ερώτημα Γ - «Γνώση και Ηθική»: (Ηθικός κώδικας) Ποια τα
όρια της γνώσης και ποια τα όρια της ηθικής; Το επιστημονικά
δυνατό-εφικτό είναι ηθικά αποδεκτό-επιτρεπτό; Η ηθική μπο-
ρεί και πρέπει να λειτουργεί ως ανασταλτικός παράγοντας στην
κακή εφαρμογή της επιστημονικής γνώσης; Είναι δυνατή η δια-

μόρφωση και επιβολή ενός «ηθικού κώδικα» στην επιστημονι-
κή έρευνα και γνώση;

Ο προβληματισμός 
Ειδικότερα για το θέμα της ευθύνης του επιστήμονα (ερώτη-

μα Β) που σχετίζεται με τις αρνητικές εφαρμογές-συνέπειες
των επιστημονικών επιτευγμάτων έχουν διατυπωθεί δύο αντιτι-
θέμενες απόψεις. Η πρώτη υποστηρίζει το «ανεύθυνο» του επι-
στήμονα στηριζόμενη και στη γνωστή θεωρία περί «ουδετερό-
τητας» της επιστήμης. Η δεύτερη λαμβάνοντας υπόψη τις τρο-
μερές συνέπειες των δύο παγκόσμιων πολέμων (ατομική βόμ-
βα) και προσμετρώντας τις παρενέργειες στον τομέα της ανά-
πτυξης της Βιολογίας και της Γενετικής πάνω στο μέλλον του
ανθρώπου προβάλλει τις αντιρρήσεις της για την «αθωότητα»
της επιστήμης και εκφράζει επιφυλάξεις για την «άνευ
όρων και ορίων» αποδοχή και εφαρμογή των πορισμά-
των της επιστημονικής γνώσης.

Το ανεύθυνο του επιστήμονα
Οι υποστηρικτές της πρώτης άποψης επικαλούνται το

δόγμα περί «ουδετερότητας» της επιστήμης. Όσο και αν
πολλοί κακίζουν το δόγμα αυτό και το θεωρούν ως δείγ-
μα της ηθικής ανευθυνότητας-δειλίας του επιστήμονα,
δεν παύει ωστόσο να κρύβει μια αλήθεια που αποενοχο-
ποιεί αυτόν από τις αρνητικές παρενέργειες των εφευ-
ρέσεών του. Το «ανεύθυνο» του επιστήμονα εδράζεται
σε πολλά επίπεδα.

Στο πρώτο επίπεδο, η ευθύνη του επιστήμονα εξαντ-
λείται σε εκείνο το σημείο, όπου ελέγχεται κατά πόσο οι
ανακαλύψεις του πληρούν τους όρους και τις προϋπο-
θέσεις της επιστημονικής δεοντολογίας από πλευράς μεθοδο-
λογίας και επιστημονικής απόδειξης. Ο επιστήμονας, δηλαδή,
ελέγχεται μόνο για την εγκυρότητα της γνώσης και την εγκυρό-
τητα της αλήθειας που εμπεριέχεται σε αυτή. (E=mc2. Ο τύπος
αυτός ελέγχεται μόνο για τον βαθμό συμφωνίας του προς την
επιστημονική αλήθεια). 

Στο δεύτερο επίπεδο,είναι άδικο και στοιχείο ανευθυνότητας
από την πλευρά των «κατηγόρων» να ενοχοποιούν τον επιστή-
μονα όχι για αυτό που «παρήγαγε» ως γνώση, αλλά για αυτό που
δεν «πρόβλεψε» ως τεχνολογική εφαρμογή. Πολλοί επιστήμο-
νες σε μια στιγμή ανθρώπινης και ειλικρινούς ομολογίας και
μετριοφροσύνης παραδέχονται πως αδυνατούν να προβλέψουν
τις πιθανές εφαρμογές των επιστημονικών τους εφευρέσεων. 

Η έλλειψη ευθύνης αυτού του επιπέδου σχετίζεται και συμ-
πληρώνεται από το τρίτο επίπεδο, όπου τονίζεται με έμφαση το
γεγονός ότι κάθε επιστημονικό επίτευγμα «κατηγοριοποιείται»
και αποτιμάται θετικά ή αρνητικά, αξιολογείται ως ακίνδυνο ή
επικίνδυνο ανάλογα με τη χρήση του. Κάθε επιστημονικό εφεύ-
ρημα, όταν λαμβάνεται ως θεωρία (εξίσωση, σχέση, αξίωμα…)
είναι από τη φύση του «ουδέτερο» και μακριά από κάθε ηθική
αξιολόγηση ή αποτίμηση. Η ευθύνη σύμφωνα με τη θέση αυτού
του επιπέδου βαραίνει κατ’ εξοχήν τους «χρήστες» και όχι τον
δημιουργό. 

Η ευθύνη του χρήστη
Και τούτο γιατί τις περισσότερες φορές οι μικροϋπολογισμοί

και οι σκοπιμότητες ελλοχεύουν και «ευδοκιμούν» στον εγκέ-
φαλο και στα συμφέροντα των «χρηστών» και λιγότερο στον νου
και στην έρευνα των επιστημόνων. Εξάλλου η παραγωγή γνώ-
σης μέσα από την επιστημονική έρευνα και οι εφαρμογές της

επιστήμης όχι μόνο δεν είναι το ίδιο πράγμα αλλά ξεκινούν και
από διαφορετική βάση-αφετηρία. Πολλές φορές, όσο και αν
αυτό φαντάζει περίεργο και απίστευτο, οι ανακαλύψεις οι οποί-
ες συμβάλλουν στην πρόοδο της επιστήμης δεν έχουν ως άμεσο
στόχο να βελτιώσουν τη ζωή του ανθρώπου, αλλά πηγάζουν από
την προσπάθεια των επιστημόνων να ικανοποιήσουν την έμφυ-
τη περιέργειά τους. 

Αν μετά μια ανακάλυψη μπορεί να έχει εφαρμογές που πράγ-
ματι βελτιώνουν τη ζωή του ανθρώπου, τόσο το καλύτερο. Ωστό-
σο η ανακάλυψη αυτή καθαυτή δεν είναι ούτε καλή ούτε κακή
και αυτό ισχύει από την εποχή του σιδήρου. Χαρακτηριστικά λέ-
γεται ότι φτιάχνοντας ένα μαχαίρι μπορείς να ξεφλουδίσεις ένα
μήλο, μπορείς όμως να το καρφώσεις και στην πλάτη του καλύ-
τερου φίλου σου. Για το πώς λοιπόν θα χρησιμοποιηθούν οι

ανακαλύψεις δεν αποφασίζουν μόνο οι επιστήμονες. 

Η κοινωνική υποκρισία 
Επιπρόσθετα, σε ένα τέταρτο επίπεδο, όσοι «λιθο-

βολούν» τον επιστήμονα οφείλουν να λάβουν υπόψη
ότι ο ρόλος και προσανατολισμός της επιστημονικής
έρευνας είναι στις μέρες μας «κοινωνικά προσδιορι-
σμένος». Στον βαθμό, όμως, που ισχύει αυτό, τίθεται
υπό αμφισβήτηση η απόλυτη ευθύνη του επιστήμονα
για τυχόν παρενέργειες και εφαρμογές των επιστη-
μονικών ανακαλύψεων πάνω στο κοινωνικό σύνολο.
Η ευθύνη για αυτές τις παρενέργειες επιμερίζεται
αναλογικά τόσο στον επιστήμονα (φυσική ευθύνη)
όσο και στην κοινωνία (θεσμοί, νόμοι, αξίες, πρότυ-
πα, ανάγκες προβλήματα…) (ηθική ευθύνη), η οποία
στηρίζει, βοηθά, χρηματοδοτεί την έρευνα και εμ-

πλουτίζει τη σκέψη του επιστήμονα με ανάλογα ερεθίσματα. 
Η απόλυτη, λοιπόν, ενοχοποίηση του επιστήμονα-επιστήμης

οδηγεί σε μια απενοχοποίηση της κοινωνίας και τους κάθε μέ-
λους αυτής χωριστά. Η απόδοση ευθυνών στον επιστήμονα
οδηγεί σε μια λανθασμένη αντίληψη-αποδοχή της «αθωότη-
τας» της κοινωνίας. Μια τέτοια αντίληψη μπορεί να οδηγήσει
εύκολα το κοινωνικό σύνολο στην παραίτηση από κάθε δικαίω-
μα να ρυθμίζει αυτό και μόνο τις τύχες και το μέλλον του. Το
ανάθεμα στον επιστήμονα και στην επιστήμη είναι μια ανεύθυ-
νη και πολιτικά ανώριμη πράξη και κρύβει μέσα της μια απύθ-
μενη κοινωνική υποκρισία. 

Η αποηθικοποίηση της γνώσης 
Το «ανεύθυνο», λοιπόν, του επιστήμονα-επιστήμης εδράζε-

ται πάνω στο γεγονός της «μη ηθικής αξιολόγησης» και κατηγο-
ριοποίησης της επιστημονικής γνώσης, ως φορέα αλήθειας. Η
αλήθεια από τη φύση της ούτε καλή ούτε κακή είναι, ούτε δί-
καιη ούτε άδικη. Η ηθική αποτίμηση κυριολεκτείται μόνο στο
επίπεδο των εφαρμογών της επιστημονικής γνώσης, γιατί εκεί
υπεισέρχονται η σκοπιμότητα και η ιδιοτέλεια του χρήστη. Η
γνώση δεν είναι υπάλληλος κύκλος της ηθικής για αυτό και εί-
ναι αντιδεοντολογικοί οι «επιθετικοί προσδιορισμοί» της επι-
στημονικής γνώσης. Η διάσπαση του ατόμου θεωρείται ως ένα
από τα σημαντικότερα επιστημονικά επιτεύγματα του 20ού αι-
ώνα. Η κατασκευή όμως και η ρίψη της ατομικής βόμβας απο-
τελούν όνειδος για τον άνθρωπο. 

Όλα τα παραπάνω, επομένως, στοιχειοθετούν το «ανεύθυνο»
της επιστήμης και ενισχύουν την άποψη:

«Ο άνθρωπος κινδυνεύει περισσότερο από την άγνοια και λι-
γότερο από τη γνώση».

Ε=MC²: Μπορεί 
να φταίει μια εξίσωση; 

του

Ηλία 
Γιαννακόπουλου

Φιλόλογος
Blog ΙΔΕΟπολις
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Ο
ι πολιτικές ομιλίες είναι συνή-
θως κουραστικές και βαρετές.
Για να αποφύγετε να κουράσε-

τε, μπορείτε να χρησιμοποιήσετε, να
εντάξετε μέσα στην ομιλία ανέκδοτα
και έξυπνα αστεία. Όμως, πρέπει να εί-
στε αρκετά προσεκτικοί γιατί το χιού-
μορ ενέχει πολλούς κινδύνους, ιδιαίτε-
ρα κατά τη διάρκεια μιας καλοκαιρινής
ομιλίας σε εξωτερικό ή εσωτερικό χώ-
ρο με τον υδράργυρο στα ύψη. Μερικά

αυτοσαρκαστικά
σχόλια ή μπηχτές
για τον αντίπαλο
μπορεί να είναι
πολύ χρήσιμες,
πάντα όμως με
μέτρο. Αν θέλετε
να χρησιμοποι-
ήσετε ανέκδοτα,
σημειώστε όποια
επιλέξετε και
φρεσκάρετέ τα
πριν από την ομι-
λία. Υπάρχουν
ορισμένα καλά
πολιτικά ανέκδοτα

και αστεία που μεταφέρουν και πολιτι-
κά μηνύματα και «δροσίζουν»! Μπορεί-
τε να τα χρησιμοποιήσετε αν κρίνετε
πως το κλίμα τα σηκώνει.

Ένα χαρακτηριστικό παράδειγμα που
καυτηριάζει τη στάση πολλών πολιτών,
οι οποίοι δεν είναι ποτέ ευχαριστημένοι
από τους πολιτικούς, είναι το εξής:
«Μια γυναίκα κάθεται στην παραλία με
τον μικρό γιο της να παίζει στην άμμο.
Ξαφνικά ακούγεται μια βροντή, εμφα-
νίζεται ένα τεράστιο κύμα και παίρνει το
μικρό στη θάλασσα. Η γυναίκα τρελή
από αγωνία πέφτει στα γόνατα: “Σε πα-
ρακαλώ, Θεέ μου, φέρε μου πίσω τον
γιο μου και εγώ δεν θα σε αμφισβητή-
σω ποτέ πια. Θα είμαι πιστή σου δούλη”.
Πράγματι ακούγεται πάλι μια βροντή,
εμφανίζεται πάλι το κύμα και φέρνει πί-
σω το μωρό. “Θεέ μου, σε ευχαριστώ”,
λέει αυτή. Και προσθέτει... “μόνο που
φορούσε και καπέλο”». 

Πώς να «δροσίσετε»
καλοκαιριάτικα 
το κοινό με την 

πολιτική ομιλία σας!

του

Θανάση 
Παπαμιχαήλ 

Επικοινωνιολόγος
& Σ.Ο.Π.Α. 

(Συγγραφέας
Οδηγών 

Πολιτικής 
Αυτοβελτίωσης)

Η Επιτροπή δημοσίευσε την πέμπτη
ετήσια έκθεσή της για το κράτος
δικαίου, όπου εξετάζει συστημα-

τικά και αντικειμενικά τις εξελίξεις όσον
αφορά το κράτος δικαίου σε κάθε κράτος-
μέλος σε ισότιμη βάση.

Σε σύγκριση με το πρώτο τεύχος της έκ-
θεσης για το κράτος δικαίου που εγκρίθη-
κε το 2020, τα κράτη-μέλη και η ΕΕ στο σύ-
νολό της είναι πολύ καλύτερα προετοιμα-
σμένα για τον εντοπισμό, την πρόληψη και
την αντιμετώπιση αναδυόμενων προκλή-
σεων. Αυτό συμβάλλει στην ανθεκτικότητα
των ευρωπαϊκών δημοκρατιών μας και
στην αμοιβαία εμπιστοσύνη εντός της ΕΕ.
Συμβάλλει επίσης στην εύρυθμη λειτουρ-
γία της ενιαίας αγοράς και ωφελεί το επι-
χειρηματικό περιβάλλον που προωθεί την
ανταγωνιστικότητα και τη βιώσιμη ανάπτυξη.

Από την πρώτη δημοσίευσή της το 2020 η έκθεση έχει καταστεί
πραγματικός μοχλός θετικών μεταρρυθμίσεων: Τα δύο τρί-
τα (68%) των συστάσεων που διατυπώθηκαν το 2023 εφαρμόστη-
καν, πλήρως ή μερικώς.

Ωστόσο, σε ορισμένα κράτη-μέλη εξακολουθούν να υπάρχουν
συστημικά ανησυχητικά ζητήματα και η κατάσταση έχει επιδει-
νωθεί. Τα σημεία αυτά εξετάζονται στις συστάσεις της φετινής
έκθεσης.

Στην παρούσα έκθεση δεν υπάρχουν συστάσεις για τις
χώρες της διεύρυνσης, δεδομένου ότι οι συστάσεις για
τις εν λόγω χώρες εκδίδονται αποκλειστικά στο πλαίσιο
της ετήσιας δέσμης μέτρων για τη διεύρυνση.

Η φετινή έκθεση περιλαμβάνει για πρώτη φορά τέσσερα
κεφάλαια ανά χώρα για τις εξελίξεις στην Αλβανία, το Μαυρο-
βούνιο, τη Βόρεια Μακεδονία και τη Σερβία.

Η συμπερίληψη των εν λόγω χωρών της διεύρυνσης
στην έκθεση για το κράτος δικαίου, χωρών που έχουν ση-
μειώσει και τη μεγαλύτερη πρόοδο στη διαδικασία, θα
στηρίξει τις μεταρρυθμιστικές τους προσπάθειες, θα
βοηθήσει τις αρχές να σημειώσουν περαιτέρω πρόοδο
στη διαδικασία προσχώρησης και να προετοιμαστούν για τη συνέ-
χιση των εργασιών σχετικά με το κράτος δικαίου ως μελλοντικά
κράτη-μέλη.

Περισσότεροι από 7 στους 10 πολίτες της ΕΕ συμφωνούν ότι η
ΕΕ διαδραματίζει σημαντικό ρόλο στην προάσπιση του κράτους δι-
καίου στη χώρα τους, σύμφωνα με έρευνα του ειδικού ευρωβαρό-
μετρου που δημοσιεύτηκε.

Σχεδόν 9 στους 10 πολίτες της ΕΕ θεωρούν σημαντικό να σέβον-
ται όλα τα κράτη-μέλη της ΕΕ τις βασικές αξίες της ΕΕ και η άποψη
αυτή εκφράζεται σταθερά από το 2019. Επιπλέον, σε πολλές χώρες
έχει βελτιωθεί σημαντικά το αίσθημα ότι οι πολίτες ενημερώνονται
σχετικά με τις θεμελιώδεις αξίες της ΕΕ: συνολικά, το 51 % των πο-
λιτών της ΕΕ αισθάνεται καλά ενημερωμένο σχετικά με τις θεμε-
λιώδεις αξίες της ΕΕ και το κράτος δικαίου σε σύγκριση με 43 % το
2019.

Στις χώρες της διεύρυνσης εξακολουθούν να υπάρχουν προ-

βληματικά σημεία όσον αφορά τη συστηματική παρακολούθηση
των συστάσεων που διατυπώνουν τα θεσμικά όργανα του Συνηγό-
ρου του Πολίτη και άλλοι ανεξάρτητοι φορείς.

Προβλήματα παρατηρούνται επίσης σε σχέση με την ποιότητα
της νομοθετικής διαδικασίας και της διαβούλευσης με τα ενδια-
φερόμενα μέρη.

Η Επιτροπή καλεί τώρα το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο και το Συμ-
βούλιο να συνεχίσουν τις γενικές και ειδικές ανά χώρα συζητήσεις
βάσει της παρούσας έκθεσης, κάνοντας παράλληλα χρήση των συ-

στάσεων προκειμένου να εξετάσουν πώς μπορεί να επι-
τευχθεί συγκεκριμένη πρόοδος.

Η Επιτροπή καλεί επίσης τα εθνικά κοινοβούλια, την
κοινωνία των πολιτών και άλλα βασικά ενδιαφερόμενα
μέρη και συντελεστές να συνεχίσουν τον διάλογο για το
κράτος δικαίου στη χώρα τους, καθώς και τον διάλογο
σε ευρωπαϊκό επίπεδο με μεγαλύτερη συμμετοχή των
πολιτών.

Τέλος, η Επιτροπή καλεί τα κράτη-μέλη να αντιμετω-
πίσουν αποτελεσματικά τις ευκαιρίες και τις προκλήσεις
που προσδιορίζονται στην έκθεση και δηλώνει έτοιμη να
τα βοηθήσει στις προσπάθειές τους για την εφαρμογή
των συστάσεων.

Το κράτος δικαίου είναι ζωτικής σημασίας για κάθε πολίτη και
επιχείρηση στην ΕΕ, καθώς αποτελεί προϋπόθεση για τον σεβα-
σμό άλλων αξιών. Εγγυάται τον σεβασμό των θεμελιωδών δικαιω-
μάτων, σύμφωνα με ένα σύνολο βασικών δημοκρατικών αξιών,
διασφαλίζει την εφαρμογή του δικαίου της ΕΕ και στηρίζει ένα φι-
λικό προς τις επενδύσεις επιχειρηματικό περιβάλλον. Αποτελεί
αναπόσπαστο μέρος της ίδιας της ταυτότητας της Ευρωπαϊκής
Ένωσης.

Η έκδοση της έκθεσης απευθύνει συγκεκριμένες συστάσεις σε
όλα τα κράτη-μέλη, πρακτική που θεσπίστηκε το 2022. Η ανάλυση
περιλαμβάνει επίσης ποιοτική αξιολόγηση της προόδου που ση-
μείωσαν τα κράτη-μέλη όσον αφορά την εφαρμογή των συστάσε-
ων του 2023, λαμβάνοντας υπόψη το συνολικό πλαίσιο στα κράτη-
μέλη.

Νέα μοντέλα ανάπτυξης που απαιτούν συνεχή παρακολούθηση
και ευελιξία.

Τα κράτη-μέλη της ΕΕ είναι καλά 
προετοιμασμένα για το κράτος δικαίου

του

Κων/νου 
Σ. Μαργαρίτη 

Δημοσιογράφος 



Η
Τεχεράνη φέρεται να διστάζει να εξαπο-

λύσει ταυτόχρονη επίθεση στο Ισραήλ,

λόγω και των προειδοποιήσεων ότι κάτι

τέτοιο θα μπορούσε να οδηγήσει σε άμεση σύγ-

κρουση ή ακόμη και σε γενικευμένο πόλεμο.

Ωστόσο, ιρανικές πηγές που μίλησαν στο Politico

δήλωσαν ότι εξακολουθούν να αναμένουν κάποιας

μορφής απάντηση από το Ιράν, αν και όχι αμέσως.

Ο Ντέιβιντ Ιγνάτιους, γνωστός διπλωματικός συν-

τάκτης της «Washington Post», έγραψε επικαλού-

μενος κυρίως αμερικανικές και ισραηλινές πηγές

ότι μπορεί να υπάρχει ακόμα τρόπος να αποφευχ-

θεί η κλιμάκωση. «Το Ισραήλ πιστεύει ότι είναι πε-

ριορισμένες οι πιθανότητες για το χειρότερο σενά-

ριο -μια συνδυασμένη επίθεση με το Ιράν. Η αισιο-

δοξία είναι μεγαλύτερη σχετικά με μια πιθανή ιρα-

νική επίθεση και η συμφωνία στα παρασκήνια δεν

αποκλείεται». Αμερικανοί και Ισραηλινοί αξιωμα-

τούχοι εκτιμούν ότι η επίθεση της Χεζμπολάχ θα

γίνει σε ισραηλινές στρατιωτικές τοποθεσίες κοντά

στη Χάιφα.

Οι ίδιες πηγές εκτιμούν ότι η απάντηση της

Χεζμπολάχ είναι ήδη προετοιμασμένη και αποφα-

σισμένη από την ηγεσία της οργάνωσης. «Το Ισ-

ραήλ αναμένει η αντίδραση της Χεζμπολάχ να είναι

σκληρή, αλλά θα εστιάζεται σε στρατιωτικούς στό-

χους στον βορρά, πιθανώς στην περιοχή της Χάι-

φα, όπου βρίσκονται πολλές βάσεις και στρατηγι-

κές εγκαταστάσεις του ισραηλινού στρατού», ανέ-

φεραν οι ίδιες πηγές: «Παράλληλα με μια τέτοια

επίθεση -η οποία θα μπορούσε αναπόφευκτα να

πλήξει και κοντινές κατοικημένες γειτονιές- μπο-

ρεί να υπάρξει μια προσπάθεια διεύρυνσης της

σύγκρουσης, στοχεύοντας συμβολικά περιοχές

νότια της Χάιφα, πιθανώς στην περιοχή Σαρόν».

Η ασφάλεια που παρέχουν
τα 2.000 χιλιόμετρα απόστασης

Στην αρχή του έτους, η ιστοσελίδα Ynet και η

εφημερίδα «Yedioth Ahronoth» αποκάλυψαν ένα

νέο σχέδιο έκτακτης ανάγκης στη μητροπολιτική

περιοχή της Χάιφα που περιλαμβάνει τη μετατρο-

πή μεγάλων, στεγασμένων υπόγειων χώρων στάθ-

μευσης για χρήση ως καταφύγια από χιλιάδες Ισ-

ραηλινούς. Το σχέδιο, που δοκιμάστηκε και τροπο-

ποιήθηκε τους τελευταίους μήνες, μπορεί να

εφαρμοστεί εάν το απαιτήσει μια επίθεση της

Χεζμπολάχ. Ο ισραηλινός στρατός είναι συγκρατη-

μένα αισιόδοξος για μια πιθανή επίθεση από το

Ιράν, εν μέρει χάρη στην απόσταση των 2.000 χιλιο-

μέτρων μεταξύ των δύο χωρών. Αυτή η απόσταση

παρέχει άφθονο χρόνο προειδοποίησης, επιτρέ-

ποντας την ενεργοποίηση συναγερμών και μέτρων

αναχαίτισης, σε 10-15 λεπτά για μεγάλους βαλλι-

στικούς πυραύλους και έως οκτώ ώρες για drones.

Στο μεταξύ, η ανάκληση από το Ισραήλ του διπλω-

ματικού καθεστώτος του νορβηγικού προσωπικού

που εκπροσωπεί τη Νορβηγία ενώπιον της Παλαι-

στινιακής Αρχής είναι μια «ακραία ενέργεια» και

θα έχει «συνέπειες», δήλωσε ο Νορβηγός υπουρ-

γός Εξωτερικών.

Η απόφαση αυτή «θα έχει συνέπειες στις σχέ-

σεις μας με την κυβέρνηση Νετανιάχου. Εξετάζου-

με τα μέτρα που θα λάβει η Νορβηγία για να απαν-

τήσει στην κατάσταση που δημιουργήθηκε από την

κυβέρνηση Νετανιάχου», ανέφερε σε ανακοίνωσή

του ο υπουργός Εξωτερικών Έσπεν Μπαρθ Έιντε,

επισημαίνοντας ότι η ισραηλινή απόφαση «πλήττει

κυρίως την ικανότητά μας να βοηθούμε τον παλαι-

στινιακό πληθυσμό». 

ΕΕπί ποδός η βρετανική 
αστυνομία υπό τον φόβο 
νέων ταραχών ενόψει 
δεκάδων διαδηλώσεων 
Οι δεκάδες διαδηλώσεις που πρό-
κειται να γίνουν σήμερα το βράδυ
θέτουν τη βρετανική αστυνομία σε
κατάσταση συναγερμού, καθώς
υπάρχει έντονος φόβος για νέες τα-
ραχές.
Η Βρετανία αντιμετωπίζει το χειρό-
τερο ξέσπασμα βίας εδώ και 13
χρόνια και αφορμή αποτέλεσε μια
ψεύτικη είδηση ότι ισλαμιστής με-
τανάστης βρίσκεται πίσω από τη
δολοφονία τριών κοριτσιών στο Σά-
ουθπορτ. Μουσουλμανικά τεμένη
και ξενοδοχεία που φιλοξενούν αι-
τούντες άσυλο βρέθηκαν στο στό-
χαστρο του όχλου κατά τη διάρκεια
των ταραχών, καταστήματα ιδιο-
κτησίας μεταναστών και άλλα κάη-
καν και πολλά λεηλατήθηκαν. Οι
εταιρείες μέσων κοινωνικής δι-
κτύωσης έχουν «ηθική ευθύνη»
και οφείλουν να μην ευνοούν τη
διάδοση παραπληροφόρησης και
εμπρηστικού περιεχομένου στις
πλατφόρμες τους, δήλωσε η
υπουργός Δικαιοσύνης της Βρετα-
νίας. Η Χάιντι Αλεξάντερ, μιλώντας
στο Sky News, ανέφερε ότι «η αν-
τίληψη ότι μπορείς να κάθεσαι πί-
σω από μια οθόνη υπολογιστή ή την
οθόνη του κινητού σου και με κά-
ποιον τρόπο να πιστεύεις ότι αυτό
σε προστατεύει από τον νόμο είναι
μόνο για κουτορνίθια». 
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Οι ρωσικές δυνάμεις μάχονται με ουκρανικά στρατεύματα,
αφού οι Ουκρανοί πέρασαν τα ρωσικά σύνορα στην περιοχή του
Κουρσκ, σε μια τολμηρή επίθεση στη μεγαλύτερη πυρηνική δύνα-
μη του κόσμου που ανάγκασε τη Μόσχα να καλέσει εφεδρικές δυ-
νάμεις. Όπως μετέδωσε το Reuters, σε μια από τις μεγαλύτερες
ουκρανικές επιθέσεις στη Ρωσία, περίπου 1.000 Ουκρανοί στρα-
τιώτες πέρασαν τα ρωσικά σύνορα τις πρώτες πρωινές ώρες της
6ης Αυγούστου με άρματα μάχης και τεθωρακισμένα οχήματα, με
κάλυψη στον αέρα από σμήνη drones και πυροβολικό, σύμφωνα

με Ρώσους αξιωματούχους. Οι ουκρανικές δυνάμεις σάρωσαν τα
χωράφια και τα δάση των συνόρων προς τα βόρεια της συνοριακής
πόλης Σούντζα, του τελευταίου επιχειρησιακού σημείου μεταφο-
ράς ρωσικού φυσικού αερίου στην Ευρώπη, μέσω Ουκρανίας.

Ο Ρώσος πρόεδρος Βλαντίμιρ Πούτιν χαρακτήρισε την επίθεση
«μεγάλη πρόκληση», ενώ ο Λευκός Οίκος είπε ότι οι Ηνωμένες
Πολιτείες δεν είχαν προηγούμενη γνώση για την επίθεση και θα
ζητήσουν περισσότερες λεπτομέρειες από το Κίεβο. Ο αρχηγός
του γενικού επιτελείου της Ρωσίας είπε στον Πούτιν ότι η ουκρανι-

κή επίθεση είχε σταματήσει στη συνοριακή περιοχή. 
Ωστόσο, πολλοί φιλορώσοι στρατιωτικοί μπλόγκερ αναφέρουν

ότι οι μάχες συνεχίζονται και ότι άμαχοι απομακρύνθηκαν από πε-
ριοχές όπου σημειώνονται συγκρούσεις. 

«Η Σούντζα είναι βασικά χαμένη για εμάς. Και αυτός είναι
ένας σημαντικός κόμβος logistics», ανέφερε ο Yuri Podolyaka,
ένας δημοφιλής φιλορώσος στρατιωτικός μπλόγκερ. Η Ουκρα-
νία θέλει να καθηλώσει τις ρωσικές δυνάμεις, οι οποίες ελέγ-
χουν το 18% του εδάφους της.

Τι σημαίνει για τη Ρωσία η εισβολή των Ουκρανών στο Κουρσκ - Πούτιν: «Μεγάλη πρόκληση»
Γράφει η Αλεξία Τασούλη

Οι δισταγμοί της Τεχεράνης, 
οι παρασκηνιακές διαβουλεύσεις και 

οι προειδοποιήσεις από ΗΠΑ - 
Ο Νετανιάχου περιμένει άμεσα σκληρή

απάντηση από την παραστρατιωτική
οργάνωση του Λιβάνου

Πιο κοντά σε επίθεση στο Ισραήλ
η Χεζμπολάχ παρά το Ιράν…
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Σ
ύμφωνα με τα αποτελέσματα της επιδημιολογικής
διερεύνησης και των εργαστηριακών αποτελεσμά-
των, δημιουργείται για δεύτερη φορά μέσα σε λίγες

μέρες μια ευρείας έκτασης και κλίμακας κτηνιατρική επι-
χείρηση, αυτήν τη φορά στην Περιφέρεια Δυτικής Ελλά-
δας, για την πανώλη αιγοπροβάτων.

Η συγκεκριμένη επιχείρηση, που εξελίσσεται ύστερα από
εντολή του ΥπΑΑΤ Κώστα Τσιάρα και συντονίζει ο γγ του
υπουργείου Γιώργος Στρατάκος, αναμένεται να είναι μεγαλύ-
τερη σε σχέση με την αντίστοιχη της Θεσσαλίας. Ήδη στο πε-
δίο επιχειρούν στην ΠΕ Αιτωλοακαρνανίας και στην ΠΕ Ηλεί-
ας κτηνίατροι αλλά και γεωτεχνικοί άλλων ειδικοτήτων, οι
οποίοι συνεχώς καταφθάνουν από όλη την Ελλάδα στα δύο
κέντρα επιχειρήσεων με έδρα τον Πύργο και το Αγρίνιο.

Στόχος είναι να ελεγχθούν άμεσα 2.504 κτηνοτροφικές
εκμεταλλεύσεις και 436.500 αιγοπρόβατα, που διαβιούν
στις ζώνες προστασίας και επιτήρησης, οι οποίες έχουν
ήδη οριστεί, σύμφωνα με τους ευρωπαϊκούς κανόνες. Μέ-
χρι σήμερα έχουν θανατωθεί ή έχει προγραμματιστεί να θα-
νατωθούν στις αμέσως επόμενες μέρες σε όλη την Ελλάδα
18.335 αιγοπρόβατα.

Οι πέντε εστίες
Αυτήν τη στιγμή στην Περιφέρεια Δυτικής Ελλάδας υπάρ-

χουν πέντε εστίες, τρεις στην ΠΕ Αιτωλοακαρνανίας και δύο
στην ΠΕ Ηλείας, και επιδίωξη είναι να ολοκληρωθεί ο κλινι-
κός έλεγχος όλων των ζώων που βρίσκονται στις ζώνες επι-
τήρησης το συντομότερο δυνατόν ώστε να βεβαιωθούμε ότι
δεν υπάρχει περαιτέρω εξάπλωση της νόσου. Και οι πέντε αυ-
τές εστίες συνδέονται επιδημιολογικά με μολυσμένη εκτρο-
φή από την ΠΕ Λάρισας.

Οι κτηνιατρικές υπηρεσίες της Περιφέρειας Δυτικής Ελλά-
δας βρίσκονται σε συναγερμό, ενώ την προσπάθεια συνδρά-
μουν και κτηνίατροι και γεωτεχνικοί άλλων ειδικοτήτων του
ΥΠΑΑΤ, ΕΛΓΑ, ΕΛΓΟ-ΔΗΜΗΤΡΑ, ΟΠΕΚΕΠΕ, αλλά και ιδιώτες
κτηνίατροι. Κλιμάκια του ΕΦΕΤ ενημερώνουν για τα μέτρα

διαχείρισης του γάλακτος και ελέγχουν την τήρηση των μέ-
τρων βιοασφάλειας σε όλα τα τυροκομεία της περιοχής.

«Έχουμε καταφέρει να περιορίσουμε σε πολύ μεγάλο βαθ-
μό την επέκταση της νόσου», επανέλαβε χθες ο υπουργός
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων Κώστας Τσιάρας με δη-
λώσεις του, συμπληρώνοντας πως «όσο πιο γρήγορα κλεί-
σουμε τον κύκλο της επέκτασης της πανώλης και καταφέρου-
με να την περιορίσουμε, να την απομονώσουμε -και δεν αφο-
ρά πλέον σε, αν θέλετε, μεγαλύτερη διάδοση από αυτήν που
έχουμε καταγράψει μέχρι τώρα- τόσο μικρότερη θα είναι η
ζημιά που θα υποστούμε ως χώρα και τόσο πιο εύκολα θα
μπορούμε να επανέλθουμε και στην παγκόσμια αγορά, αλλά
πολύ περισσότερο να δημιουργήσουμε μια συγκεκριμένη
προοπτική για το ζωικό μας κεφάλαιο». 

Μεγάλη επιχείρηση στη Δυτική Ελλάδα για την πανώλη - «Έχουμε καταφέρει 
να περιορίσουμε σε πολύ μεγάλο βαθμό την επέκταση της νόσου», 

λέει ο υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων

ΜΕ ΕΝΤΟΛΗ ΤΣΙΑΡΑ

Τον δρόμο για τις φυλακές πήρε μετά την
απολογία του στην ανακρίτρια ο 66χρονος κα-
θηγητής Κοινωνιολογίας, ο οποίος κατηγορεί-

ται ότι έβαλε τέσσερις φω-
τιές στην περιοχή Χέρωμα
Βάρης Αττικής στις 8 και 9
Ιουνίου.

Κατά την παραμονή του
στο ανακριτικό γραφείο αρ-
νήθηκε ότι σχετίζεται με την
εκδήλωση των πυρκαγιών
και υποστήριξε ότι κατά τις

επίμαχες ώρες ήταν στο σπίτι του που βρίσκε-
ται στην ίδια περιοχή. Όμως, οι ισχυρισμοί του
δεν κρίθηκαν πειστικοί, με τα στοιχεία της δι-
κογραφίας σε βάρος του να οδηγούν ανακρί-
τρια και εισαγγελέα στην απόφαση για προφυ-
λάκιση.

Ο 66χρονος διδάκτωρ Κοινωνιολογίας, ο
οποίος κατά το παρελθόν είχε διδάξει στη Σχο-
λή Αστυφυλάκων, ενώ έχει συνεργαστεί και με
άλλα κρατικά ιδρύματα, φέρεται να είναι το
πρόσωπο που έχει καταγραφεί σε βίντεο από

κάμερες ασφαλείας μιας οικίας και ενός κατα-
στήματος στην περιοχή Χέρωμα να ανάβει τις
φωτιές.

Σύμφωνα με πληροφορίες, σε βίντεο από τις
8 Ιουνίου ο δράστης των εμπρησμών φαίνεται
να περνά από το σημείο εκδήλωσης της πρώ-
της εστίας και σε πολύ μικρό χρονικό διάστημα
να ξεπηδούν φλόγες. Το βράδυ της επόμενης
μέρας έχει καταγραφεί αρχικά να πετά ένα
φλεγόμενο αντικείμενο σε ξερά χόρτα, χωρίς
όμως να μπορέσει να ανάψει φωτιά. Έτσι, προ-
χωρά για λίγα μέτρα και βάζει φωτιά σε άλλα
ξερά χόρτα, βεβαιώνεται ότι έχει ανάψει η φω-
τιά και αποχωρεί.

Προφυλακισμένος μέχρι τη δίκη
Προκειμένου να ταυτοποιηθεί ο δράστης, οι

αξιωματικοί της Διεύθυνσης Αντιμετώπισης
Εγκλημάτων Εμπρησμού (ΔΑΕΕ) του Πυρο-
σβεστικού Σώματος έλαβαν καταθέσεις από
κατοίκους της περιοχής, οι οποίοι υπέδειξαν
τον 66χρονο βάσει του σωματότυπου και των
χαρακτηριστικών του και των ρούχων που φο-

ρούσε. Ο καθηγητής είναι ιδιαίτερα γνωστός
στην περιοχή, ενώ εκτός από τα μαθήματα και
τα εκπαιδευτικά σεμινάρια έχει συγγράψει αρ-
κετά βιβλία κυρίως με αρχαιολατρικό περιεχό-
μενο. Μάλιστα, προχωρούσε και σε ηλεκτρονι-
κές διαλέξεις έχοντας δικό του κανάλι στο You-
Tube, ενώ είναι ιδιαίτερα δραστήριος στα κοι-
νωνικά δίκτυα. Εκείνο που προξενεί εντύπωση
είναι ότι λίγες μέρες πριν από την εκδήλωση
των πυρκαγιών στο Χέρωμα είχε στείλει email
στις δημοτικές υπηρεσίες σχετικά με ακαθάρι-
στα οικόπεδα στην περιοχή, κάτι που, σύμφω-
να με την έρευνα των Αρχών, θα μπορούσε να
αποτελέσει δυνητικά το κίνητρο των εμπρη-
σμών. Όμως, ο ίδιος στην απολογία του ήταν
απόλυτος ότι δεν σχετίζεται με τις πυρκαγιές.
Τα επιβαρυντικά στοιχεία της ΔΑΕΕ σε βάρος
του 66χρονου που υποβλήθηκαν στις δικαστι-
κές αρχές οδήγησαν στην έκδοση εντάλματος
σύλληψης με την κακουργηματική κατηγορία
του εμπρησμού δάσους από πρόθεση κατ’ εξα-
κολούθηση και θα παραμείνει προφυλακισμέ-
νος έως ότου παραπεμφθεί σε δίκη. 

Πίσω από τα κάγκελα ο καθηγητής που κατηγορείται πως έβαλε τέσσερις φωτιές στη Βάρη

Έλεγχος σε 2.504
κτηνοτροφικές
μονάδες και 436.500
αιγοπρόβατα

Γράφει η Λία
Κοντοπούλου
liakontopoulou@gmail.com
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Ο
Ιούλιος του 2024 ήταν λιγότερο θερ-
μός από τον αντίστοιχο μήνα του
2023, μολαταύτα το δεδομένο αυτό

διόλου καθησυχαστικό είναι: σύμφωνα με το
παρατηρητήριο της κλιματικής αλλαγής στο
Ευρωπαϊκό Ινστιτούτο Κοπέρνικος, είναι πλέ-
ον «ολοένα πιο πιθανό» πως το 2024 θα γίνει
η χρονιά με τις υψηλότερες θερμοκρασίες
στα παγκόσμια χρονικά. Η σειρά δεκατριών
συναπτών μηνιαίων ρεκόρ ζέστης στην επι-
φάνεια της Γης «έλαβε τέλος, αλλά παρά τρί-
χα», όπως τόνισε η Σαμάνθα Μπέρτζες, υπο-
διευθύντρια της υπηρεσίας κλιματικής αλλα-
γής (C3S) στο Ινστιτούτο Κοπέρνικος.

Κατά τη διάρκεια του περασμένου μήνα,
που σημαδεύτηκε από ρεκόρ ζέστης στην Ελ-
λάδα και την Ιαπωνία, ενώ στο Μαρόκο ο
υδράργυρος ξεπέρασε τους 48 βαθμούς Κελ-
σίου προκαλώντας 21 θανάτους σε 24 ώρες, η
μέση θερμοκρασία στην επιφάνεια του πλα-
νήτη ήταν 16,91 βαθμούς Κελσίου, με άλλα
λόγια 0,04 βαθμούς Κελσίου από το προ-
ηγούμενο ρεκόρ, τον Ιούλιο του 2023, σύμ-
φωνα με το μηνιαίο ενημερωτικό δελτίο του
C3S του Κοπέρνικου.

Η ζέστη έγινε ιδιαίτερα αισθητή στις δυτι-
κές ΗΠΑ και τον Καναδά, στο μεγαλύτερο μέ-
ρος της Αφρικής, της Μέσης Ανατολής και της
Ασίας, καθώς και στην Ανατολική Ανταρκτι-
κή, ενώ η Ευρώπη έζησε τον δεύτερο πιο
θερμό Ιούλιο μετά το 2010.

Πλημμύρες, κατολισθήσεις,
κυκλώνες, πυρκαγιές

Σε παγκόσμια κλίμακα, τον περασμένο
μήνα η θερμοκρασία ήταν 1,48 βαθμό Κελ-
σίου πάνω από το φυσιολογικό επίπεδο της
περιόδου 1850-1900 - της προβιομηχανικής
εποχής, δηλαδή προτού η ανθρωπότητα αρ-

χίσει μαζικές εκπομπές αερίων που προκα-
λούν το φαινόμενο του θερμοκηπίου. Έμει-
νε ελάχιστα κάτω από το συμβολικό όριο
του 1,5 βαθμού Κελσίου, που ξεπερνιόταν
κάθε μήνα επί έναν χρόνο. Ωστόσο, ο Ιού-
λιος της τρέχουσας χρονιάς είναι ο δεύτε-
ρος θερμότερος που έχει καταγραφτεί ποτέ,
όπως υπογραμμίζει η υπηρεσία.

Η συνολική εικόνα «δεν έχει αλλάξει: το
κλίμα μας συνεχίζει να θερμαίνεται», τόνισε
η κ. Μπέρτζες. «Οι καταστροφικές συνέπει-
ες της κλιματικής αλλαγής άρχισαν πολύ
πριν από το 2023 και θα συνεχιστούν ώσπου
οι παγκόσμιες εκπομπές που προκαλούν το
φαινόμενο του θερμοκηπίου φθάσουν στο
μηδέν», στην κλιματική ουδετερότητα.

«Ο κόσμος οδεύει να γίνει υπερβολικά
καυτός», είπε με ανησυχία χθες η Σελέστε

Σάουλο, η αντιπρόεδρος του Παγκόσμιου
Μετεωρολογικού Οργανισμού (ΠΜΟ). Ο πε-
ρασμένος μήνας κάθε άλλο παρά ήταν
απαλλαγμένος από φαινόμενα που θεωρεί-
ται ότι οφείλονται στις καταστροφικές συνέ-
πειες της κλιματικής αλλαγής. Κύματα καύ-
σωνα έπληξαν την Κεντρική Ευρώπη και τη
Μεσόγειο. Πλημμύρες άνευ προηγουμένου
σάρωσαν το Πακιστάν και την Κίνα. Κυκλώ-
νες όπως ο Μπέριλ έπληξαν την Καραϊβική
και τις ΗΠΑ. Φονικές κατολισθήσεις έπλη-
ξαν την πολιτεία Κεράλα της Ινδίας. Γιγαντι-
αίες πυρκαγιές ρήμαξαν δασικές εκτάσεις
στην Καλιφόρνια.

Εξάλλου, έσπασε δύο συνεχόμενες μέ-
ρες τον Ιούλιο το ρεκόρ της υψηλότερης μέ-
σης παγκόσμιας θερμοκρασίας που έχει
καταγραφεί ποτέ (22η, 23η).

Αυξήθηκε κατά 0,27 βαθμό Κελσίου
η παγκόσμια θερμοκρασία

Και οι ωκεανοί, που απορροφούν το 90%
της πλεονάζουσας θερμότητας που οφείλεται
στις ανθρώπινες δραστηριότητες, συνεχίζουν
να υπερθερμαίνονται και αυτοί. Η μέση θερ-
μοκρασία στην επιφάνεια των θαλασσών τον
Ιούλιο ήταν 20,88 βαθμούς Κελσίου, η δεύτε-
ρη υψηλότερη τιμή οποιουδήποτε Ιουλίου
στα χρονικά, μόλις 0,01 βαθμό Κελσίου από
το απόλυτο ρεκόρ που καταγράφηκε τον Ιού-
λιο του 2023 έπειτα από 15 συναπτούς μήνες
που έσπασαν ρεκόρ. Αυτό παραμένει ανησυ-
χητικό παρότι μπορεί να αναμένεται μεγαλύ-
τερη πτώση, καθώς το κλιματικό φαινόμενο
«Ελ Νίνιο», που αυξάνει τη θερμοκρασία των
ωκεανών, φθάνει στο τέλος του.

Οι θερμοκρασίες στις περιοχές του Ισημε-
ρινού στον Ειρηνικό, όπου το φαινόμενο «Ελ
Νίνιο» γίνεται ιδιαίτερα αισθητό, έχουν αρχί-
σει να μειώνονται, κάτι που «υποδεικνύει ότι
αναπτύσσεται (φαινόμενο) “Λα Νίνια”», αντί-
στροφο από το «Ελ Νίνιο», που γενικά ρίχνει
τη θερμοκρασία του πλανήτη. Παρά την εξέ-
λιξη αυτή, ειδικοί προεξοφλούν πως το 2024
θα σπάσει το ρεκόρ του 2023 και θα γίνει η
πιο θερμή χρονιά στα χρονικά.

Από τον Ιανουάριο η μέση παγκόσμια
θερμοκρασία είναι ήδη 0,27 βαθμό Κελσί-
ου απ’ ό,τι το αντίστοιχο διάστημα του
2023, τονίζει το C3S. Θα απαιτούνταν με-
γάλη μείωση έως το τέλος της χρονιάς
ώστε το 2024 να ολοκληρωθεί με μέση
θερμοκρασία χαμηλότερη από αυτήν του
2023. Κάτι που «σπάνια συμβαίνει» αφό-
του άρχισαν οι μετρήσεις, άρα γίνεται
«ολοένα πιο πιθανό ότι το 2024 θα γίνει η
πιο θερμή χρονιά που έχει καταγραφτεί
ποτέ», καταλήγει η υπηρεσία.

Τι αναφέρει το Ευρωπαϊκό Ινστιτούτο Κοπέρνικος για το ρεκόρ 
ζέστης στην Ελλάδα - Όλο και πιο πολλές χώρες  πλήττονται

από καύσωνες διαρκείας

Στο 2024 ο τίτλος της πιο καυτής χρονιάς
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Ένας 51χρονος
εκβίαζε γυναίκα
μέσω revenge porn 

Η Διεύθυνση Δίωξης Ηλε-
κτρονικού Εγκλήματος συνέλα-
βε 51χρονο άντρα ο οποίος κατη-
γορείται πως χρησιμοποίησε re-
venge porn για να εκβιάσει γυ-
ναίκα που τον κατήγγειλε.

Όπως ενημερώνει η ΕΛΑΣ, ο
άντρας συνελήφθη κατόπιν κα-
ταγγελίας του φερόμενου ως θύ-
ματος, κατηγορούμενος για εκ-
δικητική πορνογραφία κατ’ εξα-
κολούθηση και αθέμιτη αποτύ-
πωση σε υλικό φορέα μη δημό-
σιας πράξης άλλου.

Η γυναίκα υποστήριξε πως ο
εν λόγω, διαχειριστής προφίλ σε
σελίδα social media, απέκτησε
μετά από μεταξύ τους επικοινω-
νία και χωρίς τη συγκατάθεσή
της υλικό ερωτικού περιεχομέ-
νου.

Πάντα κατά την καταγγελία, ο
51χρονος φέρεται να απειλούσε,
τηλεφωνικά ή μέσω διαδικτύου,
τη γυναίκα ότι θα προβεί στον
διαμοιρασμό του επίμαχου υλι-
κού σε τρίτους, αν δεν συνευρι-
σκόταν ερωτικά μαζί του.

Μετά από έρευνα της αστυνο-
μίας, ταυτοποιήθηκε το ψηφια-
κό και τηλεφωνικό προφίλ του
51χρονου, τον οποίο παγίδευ-
σαν, στήνοντας δήθεν συνάντη-
ση με τη γυναίκα σε περιοχή της
Αθήνας.

Από την επακόλουθη σωματι-
κή έρευνα και έρευνα στο σπίτι
του, βρέθηκαν και κατασχέθηκαν
κινητό τηλέφωνο και λάπτοπ,
ενώ παράλληλα επαληθεύτηκε η
εμπλοκή του στην υπόθεση, κα-
θώς βρέθηκαν φωτογραφίες και
βίντεο όπου απεικονιζόταν η πα-
θούσα σε ερωτικές περιπτύξεις.
Τα κατασχεθέντα πειστήρια θα
αποσταλούν στη Διεύθυνση Εγ-
κληματολογικών Ερευνών για τη
διενέργεια των απαραίτητων ερ-
γαστηριακών εξετάσεων, με τον
κατηγορούμενο να οδηγείται
στον εισαγγελέα.

Ο
ι αστυνομικοί των Εσωτερικών Υποθέσεων
προχώρησαν σε νέα σύλληψη υπαλλήλου
του ΕΦΚΑ για δωροληψία και παράβαση
καθήκοντος, ενώ στη δικογραφία που

σχηματίστηκε περιλαμβάνεται και ο σύζυγός της, κα-
τηγορούμενος για συνέργεια σε δωροληψία.
Είχε προηγηθεί καταγγελία σύμφωνα με την οποία
υπάλληλος του ΕΦΚΑ απαίτησε 4.000 ευρώ, προκει-
μένου να διεκπεραιωθεί υπόθεση καταβολής επιδό-
ματος αναπηρίας, γεγονός που γνώ-
ριζε και ο σύζυγός της, ο οποίος επε-
νέβαινε για την τελική διευθέτηση
του ζητήματος. Ακολούθησε αστυνο-
μική έρευνα από την οποία προέκυ-
ψε η εμπλοκή της υπαλλήλου, η
οποία για την παρέμβασή της και τη
θετική έκβαση του αιτήματος ζήτησε την καταβολή
του χρηματικού ποσού σε δύο ισόποσες δόσεις.
Ενδεικτικός είναι ο διάλογος μέσω SMS:
Υπάλληλος ΕΦΚΑ: Τα μισά όπως είχαμε πει…
Θύμα: Δηλαδή 2.000; Ή μήπως μπορούμε 1.500 τώρα
και 500 τέλος του μήνα;
Η κατηγορούμενη συνελήφθη το απόγευμα της Τε-
τάρτης σε περιοχή της Αθήνας μετά την παραλαβή
προσημειωμένου χρηματικού ποσού. Οδηγήθηκε
ενώπιον του αρμόδιου εισαγγελέα, ενώ από τις έρευ-
νες που πραγματοποιήθηκαν, βρέθηκαν και κατα-
σχέθηκαν το ποσό των 61.850 ευρώ, το προσημει-
ωμένο χρηματικό ποσό των 2.000 ευρώ, το κινητό τη-
λέφωνο, usb stick και ιδιόχειρες σημειώσεις.
Πριν από οκτώ μήνες, στις 6/12/2023, η 56χρονη κα-
ταγγέλλουσα ενημέρωσε τους «Αδιάφθορους» για
έκνομες ενέργειες υπαλλήλου του ΕΦΚΑ και ιδιώτη.
«Η υπάλληλος απαίτησε 4.000 ευρώ, προκειμέ-
νου να διεκπεραιωθεί υπόθεση της μητέρας

μου… (καταβολή επιδόματος λόγω αναπηρίας).
Μου δήλωσε ότι σε περίπτωση μη καταβολής του
χρηματικού ποσού δεν θα εισπραχθεί το επίδο-
μα», είπε η καταγγέλλουσα, η οποία ανέφερε ότι ο
σύζυγος της υπαλλήλου θα κανόνιζε την τελική
διευθέτηση του ζητήματος. Η 56χρονη γυναίκα
φέρεται να υποστήριξε πως λόγω της οικονομι-
κής αδυναμίας να συγκεντρώσει τις 4.000 ευρώ, η
49χρονη υπάλληλος του ΕΦΚΑ δέχθηκε να της τα

δώσει σε δύο δόσεις, των 2.000 ευρώ.
Από την άρση του τηλεφωνικού απορρή-
του διαπιστώθηκε πως η υπάλληλος του
οργανισμού είχε τηλεφωνικές επικοι-
νωνίες με άλλους υπαλλήλους του ΕΦ-
ΚΑ, για να ενημερώνεται για την εξέλιξη
της αίτησης και να παρεμβαίνει για την

επιτάχυνση της διαδικασίας. Μάλιστα διαπιστώθη-
κε πως η 49χρονη είχε τηλεφωνικές επικοινωνίες
που χαρακτηρίζονται ύποπτες με ακόμα μία υπάλ-
ληλο του ΕΦΚΑ με την οποία συνεννοούνταν προ-
κειμένου να τοποθετούν στις αρμόδιες Υγειονομι-
κές Επιτροπές ιατρούς της επιλογής τους, προκει-
μένου να τις εξυπηρετούν. Στη συνέχεια επικοινω-
νούσε τηλεφωνικά με την 56χρονη ενημερώνοντάς
την.
Στις 6/8/2024, η υπάλληλος του ΕΦΚΑ πραγματοποί-
ησε νέο τηλεφώνημα στην 56χρονη, λέγοντάς της
πως υπάρχει θετική εξέλιξη στην αίτηση και παράλ-
ληλα απαίτησε τις 2.000 ευρώ. Η 56χρονη, έχοντας
στην κατοχή της τα προσημειωμένα χαρτονομίσματα,
έδωσε ραντεβού με την υπάλληλο του ΕΦΚΑ στην
Αθήνα, όπου συνελήφθη. 
Άμεση ήταν και η αντίδραση του οργανισμού, που
προχώρησε σε αναστολή άσκησης των καθηκόν-
των της.

ΡΕΘΥΜΝΟ
Τεράστια κινητοποίηση
για την πύρινη λαίλαπα -
Εκκενώθηκαν οικισμοί

Μάχη με τις φλόγες έδιναν από
χθες το πρωί και όλη τη νύχτα οι πυ-
ροσβεστικές δυνάμεις στο νότιο Ρέ-
θυμνο που έκαιγαν δασικές εκτάσεις
σε δύσβατες περιοχές του νομού. Η
φωτιά που ξέσπασε προχθές ελέγχ-
θηκε, αλλά την επόμενη μέρα σημει-
ώθηκαν πολλές αναζωπυρώσεις.
Μάλιστα, οι φλόγες έφτασαν στον οι-
κισμό της Αγίας Παρασκευής μπρο-
στά στα πρώτα σπίτια.

Ενδεικτικό της δύσκολης κατά-
στασης που επικρατούσε είναι ότι το
112 ηχούσε συνεχώς για εκκενώσεις
χωριών στο Ρέθυμνο.

«Αν βρίσκεστε στην περιοχή Απο-
δούλου απομακρυνθείτε προς Νί-
θαυρη», ανέφερε χαρακτηριστικά το
τελευταίο μήνυμα του 112. Ακόμα μη-
νύματα για εκκένωση εστάλησαν:
στην περιοχή Πλάτανος για απομά-
κρυνση προς Λοχριά, στην περιοχή
του Βαθιακού για απομάκρυνση
προς Πλάτανο, στην περιοχή Αγία
Παρασκευή για απομάκρυνση προς
Μάνδρες, στην περιοχή Αποδούλου
για απομάκρυνση προς Φουρφουρά.

Οι ισχυρές δυνάμεις της Πυροσβε-
στικής Υπηρεσίας περιλάμβαναν 250
άνδρες, 40 οχήματα και πάνω από 20
εναέρια μέσα (13 αεροσκάφη και 9
ελικόπτερα), ενώ κατέφθασαν και
εναέριες ενισχύσεις από Ρόδο και
Ελευσίνα. Ακόμη, συνδρομή παρεί-
χαν υδροφόρα οχήματα και μηχανή-
ματα της Τοπικής Αυτοδιοίκησης,
καθώς και πολλοί εθελοντές, ενώ κι-
νητοποιήθηκαν πυροσβέστες από
όλη την Κρήτη και δασοκομάντος
από την Αθήνα.

Οι καταστροφές από την πύρινη
λαίλαπα είναι μεγάλες τόσο σε υπο-
δομές όπως δίκτυα ύδρευσης και
άρδευσης όσο και σε καλλιέργειες,
ελαιώνες, μέρος δασικής έκτασης
και γεωργικές εκμεταλλεύσεις όπως
αμπελώνες. Το τελευταίο εικοσιτε-
τράωρο σε 35 ανήλθαν οι αγροτοδα-
σικές πυρκαγιές, εκ των οποίων οι 31
αντιμετωπίστηκαν άμεσα, στο αρχικό
τους στάδιο.

Κατηγορούμενος 
και ο σύζυγός της - 

Ο διάλογός της 
με το θύμα

Χειροπέδες σε υπάλληλο
του ΕΦΚΑ - Ζήτησε μίζα για 

να… τρέξει επίδομα αναπηρίας
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Αποσοβήθηκε
απόπειρα εμπρησμού
στην Αγία Παρασκευή

Απόπειρα εμπρησμού στον Λόφο
Τσακού αποσοβήθηκε το μεσημέρι της
Τετάρτης από την Πολιτική Προστασία
του Δήμου Αγίας Παρασκευής. Συγκε-
κριμένα, πυροφύλακας εν υπηρεσία
εντόπισε αυτοσχέδιο εμπρηστικό μη-
χανισμό στον Λόφο Τσακού και άμεσα
ενημέρωσε την Πυροσβεστική, η
οποία προέβη στους απαιτούμενους
ελέγχους και αποσόβησε την ανάφλε-
ξή του. «Χάρη στα άμεσα ανακλαστικά
και την έγκαιρη επέμβαση της Πολιτι-
κής Προστασίας του δήμου μας απο-
φύγαμε τα χειρότερα, καθώς το αυτο-
σχέδιο εύφλεκτο υλικό που εντοπίστη-
κε θα μπορούσε να προκαλέσει πυρ-
καγιά με μεγάλο κίνδυνο για το βουνό
μας», ενημέρωσε ο δήμαρχος Αγίας
Παρασκευής Γιάννης Μυλωνάκης. 

Ποιο το κόστος 
της διοικητικής
υποστήριξης
Πολεοδομίας;

Το πρόβλημα της διοικητικής υπο-
στήριξης Υπηρεσίας Δόμησης ή, αλ-
λιώς, Πολεοδομίας έθιξε ο δήμαρχος
Νέας Ιωνίας Παναγιώτης Μανούρης
στον υπουργό Εσωτερικών Θεόδωρο
Λιβάνιο. Πρόκειται για ένα χρόνιο πρό-
βλημα που δεν επιλύεται λόγω της
υποστελέχωσής τους και επειδή αρκε-
τοί δήμοι ακόμη δεν έχουν συστήσει δι-
κή τους και άρα έχουν ανάγκη από διοι-
κητική υποστήριξη, από δήμο που δια-
θέτει αυτή την υπηρεσία. Για παράδειγ-
μα, ο Δήμος Νέας Ιωνίας παρέχει υπη-
ρεσίες διοικητικής υποστήριξης στον
Δήμο Γαλατσίου, αλλά αυτό επιβαρύνει
οικονομικά τον δήμο-πάροχο. «Μόνο ο
Δήμος Γαλατσίου και ο Γιώργος Μαρ-
κόπουλος έδωσαν 5-6 ανθρώπους και
συμβάλλουν. Αναγκαστήκαμε να πά-
ρουμε προκαταβολή από τους Κεντρι-
κούς Αυτοτελείς Πόρους, την ώρα που
ως δήμος πληρώνουμε για την Πολεο-
δομία 800.000 ευρώ τον χρόνο που δεν
πρέπει να τα πληρώνουμε εμείς», επι-
σήμανε χαρακτηριστικά ο δήμαρχος
Παναγιώτης Μανούρης.

Μ
ε έξι ακόμη
πυροσβεστικά
οχήματα ο

Σύνδεσμος Προστασίας
και Ανάπλασης Πεντελι-
κού (ΣΠΑΠ) διπλασιάζει
τον στόλο του. Στην τελετή
παραλαβής, που πραγμα-
τοποιήθηκε την περασμέ-
νη Τετάρτη στο «στρατη-
γείο» του Συνδέσμου στη
Νέα Πεντέλη, παρέστη
και ο υπουργός Κλιματι-
κής Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας Βασίλης
Κικίλιας και απευθυνόμενος στους δημάρχους
είπε: «Χωρίς εσάς όλοι εμείς δεν θα μπορού-
σαμε μέχρι σήμερα να λέμε ότι ως ομάδα πλέ-
ον τα δίνουμε όλα και παλεύουμε με ό,τι έχου-
με και δεν έχουμε για να προστατεύσουμε τις
ζωές των ανθρώπων, τις περιουσίες τους, το
φυσικό κάλλος και τον πλούτο του τόπου μας».

«Μέσα σε δύο μήνες έχουμε παραλάβει έξι
πυροσβεστικά οχήματα, σχεδόν διπλασιάζοντας
τον πυροσβεστικό στόλο του Συνδέσμου, και όλα
τα οχήματα πλην ενός θα δοθούν σε δήμους και

πυροσβεστικά κλιμάκια», υπογράμμισε ο πρό-
εδρος του ΣΠΑΠ και δήμαρχος Κηφισιάς Βασί-
λης Ξυπολυτάς.

Να σημειωθεί ότι τα τελευταία τρία χρόνια το
υπουργείο Κλιματικής Κρίσης έχει αυξήσει τις
επιχορηγήσεις προς τους Συνδέσμους Προστα-
σίας του Περιβάλλοντος. «Τα τρία τελευταία χρό-
νια αυξήσαμε τα οικονομικά ποσά που δόθηκαν.
Από τα 20 εκατ. ευρώ που ήταν πριν, τα πήγαμε
στα 23 εκατ. ευρώ, μετέπειτα στα 25 εκατ. ευρώ
και φέτος στα 30 εκατ. ευρώ», σημείωσε ο γγ Κλι-
ματικής Κρίσης Βασίλης Παπαγεωργίου.

Δήμος Βύρωνα: Εγκαθιστά κλιματιστικά στα σχολεία
Δίνοντας προτεραιότητα στα παιδιά και την προστασία

τους από τις υψηλές θερμοκρασίες που ζήσαμε αυτό το
καλοκαίρι, ο δήμαρχος Βύρωνα Αλέξης Σωτηρόπουλος
έχει ξεκινήσει την προμήθεια κλιματιστικών στα σχο-
λεία. Την αρχή κάνει με την προμήθεια και εγκατάσταση
κλιματιστικών μονάδων-ιονιστών σε όλες τις σχολικές
αίθουσες των νηπιαγωγείων που δεν διέθεταν αντίστοι-
χες μονάδες. «Από το νέο σχολικό έτος όλοι οι μαθητές
νηπιαγωγείων στον δήμο μας θα μπορούν να παρακο-
λουθούν απρόσκοπτα τα μαθήματά τους και σε μέρες
υψηλών θερμοκρασιών χωρίς να χρειάζεται να παραμεί-
νουν εξαιτίας τους στα σπίτια τους χάνοντας πολύτιμες

ώρες διδασκαλίας και παιχνιδιού και φέρνοντας σε δύσκολη θέση τους γονείς τους που
εργάζονται και δεν έχουν τι να κάνουν τα παιδιά τους», υπογραμμίζει ο δήμαρχος Βύ-
ρωνα Αλέξης Σωτηρόπουλος. Ο ίδιος δεσμεύεται για σταδιακή προμήθεια και εγκατά-
σταση αντίστοιχων κλιματιστικών μονάδων και στις λοιπές σχολικές αίθουσες αρχίζον-
τας από τα δημοτικά σχολεία.

Στηρίζουν τη «Φλόγα» τα ΚΑΠΗ Δήμου Νίκαιας-Αγίου Ι. Ρέντη
Μια πράξη αγάπης έκαναν οι ηλικιωμένοι των ΚΑΠΗ του Δήμου
Νίκαιας-Αγίου Ιωάννη Ρέντη, οι οποίοι πραγματοποίησαν δια-
γενεακά μπαζάρ, συγκέντρωσαν το ποσό των 1.500 ευρώ και το
παρέδωσαν στον Σύλλογο Γονιών Παιδιών με Νεοπλασματική
Ασθένεια «Η Φλόγα» για την υποστήριξη των παιδιών με καρκί-
νο και των οικογένειών τους. «Η πρωτοβουλία των ΚΑΠΗ της
πόλης μας να συγκεντρώσουν αυτό το ποσό για τον Σύλλογο “Η
Φλόγα” είναι αξιοθαύμαστη και δείχνει την κοινωνική ευαισθη-

σία και το πνεύμα αλληλεγγύης που διακρίνει την τοπική μας κοινωνία», σχολίασε σχε-
τικά ο δήμαρχος Νίκαιας-Αγίου Ιωάννη Ρέντη Κωνσταντίνος Μαραγκάκης.

Προστατεύουν 
το πράσινο 
στον Δήμο Αθηναίων

Το εκτεταμένο πρόβλημα με το έντομο
Xylotrechus chinensis που έχει πλήξει
πάνω από 5.000 μουριές την περίοδο
2019-2020 αντιμετωπίζει πλέον η Διεύ-
θυνση Πρασίνου του Δήμου Αθηναίων.
Σε συνεργασία με το Μπενάκειο Φυτοπα-
θολογικό Ινστιτούτο, το Γεωπονικό Πανε-
πιστήμιο Αθηνών και το Ινστιτούτο Μεσο-
γειακών Δασικών Οικοσυστημάτων προ-
χωρούν οι εγχύσεις φυτοπροστατευτι-
κού σκευάσματος στους κορμούς των
δέντρων. Μέχρι στιγμής έχουν ολοκλη-
ρωθεί εγχύσεις σε 5.100 δέντρα με στόχο
να φτάσουν τις 8.000 έως το τέλος Αυ-
γούστου. Το έντομο, το οποίο εισήχθη
από την Κίνα λόγω ανεπαρκών ελέγχων,
εξολοθρεύει τα τελευταία χρόνια το
«δέντρο του μεταξοσκώληκα». Δεδομέ-
νου ότι οι μουριές αποτελούν ένα από τα
βασικότερα είδη δέντρων στους δρόμους
και στα πάρκα με πολλαπλά περιβαλλον-
τικά οφέλη, η ανάγκη λήψης μέτρων για
την προστασία τους είναι επιτακτική.

Προσλήψεις ορισμένου
χρόνου στον Δήμο
Λυκόβρυσης - Πεύκης

Την πρόσληψη 11 ατόμων προκηρύσσει
ο Δήμος Λυκόβρυσης - Πεύκης με σύμβα-
ση ιδιωτικού δικαίου ορισμένου χρόνου
για την κάλυψη αναγκών ανταποδοτικού
χαρακτήρα. Η διάρκεια των συμβάσεων εί-
ναι 8 μήνες και οι ενδιαφερόμενοι μπο-
ρούν να υποβάλουν τις αιτήσεις τους μέχρι
την Παρασκευή 16 Αυγούστου 2024. Οι θέ-
σεις αφορούν 5 ΥΕ Προσωπικού Καθαριό-
τητας Εξωτερικών Χώρων, 4 ΔΕ Οδηγών
και 2 ΔΕ Χειριστών Μηχανημάτων Έργου.

Διπλασιάζει τον στόλο του ο ΣΠΑΠ 
αξιοποιώντας την ενισχυμένη χρηματοδότηση



Η
αναπάντεχη και συνεχιζόμενη
άνοδος των τιμών της ηλεκτρι-
κής ενέργειας, το πολεμικό

κλίμα στη Μέση Ανατολή και οι ενδεί-
ξεις για απότομη «κοιλιά» της αμερικα-
νικής οικονομίας αφήνουν σκιές στην
ελληνική οικονομία, χωρίς ωστόσο να
απειλείται το success story της τελευ-
ταίας πενταετίας.

Τα στηρίγματα
Το πρωτογενές υπερπλεόνασμα, η

ολοκλήρωση του δανειακού προγράμ-
ματος της φετινής χρονιάς και το υψη-

λό απόθεμα ασφαλείας στα ταμει-
ακά διαθέσιμα, ώστε να εξυπηρε-
τηθούν απρόσκοπτα οι υποχρεώ-
σεις για την εξυπηρέτηση του δη-
μόσιου χρέους, αποτελούν τα
στηρίγματα του οικονομικού επι-
τελείου της κυβέρνησης για να
αντιμετωπίσει τις αβεβαιότητες
της τρέχουσας συγκυρίας. Από

την άλλη, στην πραγματική οικονομία
πυκνώνουν τα σύννεφα, κάτι που αντα-
νακλάται και στη νέα διεύρυνση του εμ-
πορικού ελλείμματος. Η επιβράδυνση
του ρυθμού αύξησης των ξένων άμε-
σων επενδύσεων και η καθήλωση των
εξαγωγών σε σχέση με την εντυπωσια-
κή αύξηση των εισαγωγών αποτελούν
αρνητικά μηνύματα για το β’ εξάμηνο
του έτους. Ήδη από τον προηγούμενο
μήνα έχει καταγραφεί χαμηλό 5 μηνών
στον δείκτη οικονομικού κλίματος,
σύμφωνα με το Ίδρυμα Οικονομικών
και Βιομηχανικών Ερευνών, ενώ σε
όλους τους κλάδους η εικόνα είναι
προβληματική, κάτι που δεν θα έπρεπε
να συμβαίνει από τη στιγμή που ο του-
ρισμός στέλνει μηνύματα για νέο ρεκόρ
αφίξεων και εισπράξεων φέτος.

Τα... άσχημα σημάδια
Η υποχώρηση των προσδοκιών στους

τρεις βασικούς κλάδους της οικονομίας
-τη Βιομηχανία, τις Κατασκευές και τις
Υπηρεσίες- παραπέμπει σε αρνητική
ψυχολογία στον επιχειρηματικό κόσμο,
η οποία επεκτείνεται και στα νοικοκυριά

της χώρας, καθώς η καταναλωτική εμπι-
στοσύνη παρουσιάζει ρωγμές και ση-
μαντική εξασθένιση. Σύμφωνα με τους
αισιόδοξους, η υποχώρηση του οικονο-
μικού κλίματος οφείλεται στο γεγονός
ότι επί μήνες ενισχυόταν συνεχώς, οπότε
μια... διόρθωση ήταν περίπου αναμενό-
μενη. Οι απαισιόδοξοι όμως, βλέποντας

τη διεθνή συγκυρία, κάνουν λόγο για
«κακά σημάδια», εκφράζοντας την άπο-
ψη ότι το προβληματικό διεθνές περι-
βάλλον θα μας συνοδεύει έως το τέλος
του έτους.

Η ακρίβεια αποτελεί μείζον ζήτημα για
έξι στα δέκα νοικοκυριά, ενώ την ίδια
στιγμή προβληματίζει έντονα το γεγονός

ότι στη Βιομηχανία το αρνητικό ισοζύγιο
των εκτιμήσεων για τις παραγγελίες και
τη ζήτηση ενισχύθηκε αισθητά και οι θε-
τικές προβλέψεις για την παραγωγή τους
προσεχείς μήνες εξασθένισαν. Ακόμη
και στις Κατασκευές καταγράφεται ενί-
σχυση των αρνητικών προβλέψεων για
το πρόγραμμα των επιχειρήσεων, ενώ
και οι θετικές προσδοκίες για την απα-
σχόληση εμφανίζονται ψαλιδισμένες.
Στο Λιανικό Εμπόριο και τις Υπηρεσίες
(Τουρισμός) οι θετικές εκτιμήσεις περιο-
ρίζονται και οι προβλέψεις για τη ζήτηση
τους προσεχείς μήνες εξασθενούν.

Το τρίμηνο Ιουλίου - Σεπτεμβρίου λόγω
του τουρισμού δεν αναμένεται να επιφέ-
ρει ανατροπές προς το αρνητικότερο,
εκτός και αν συμβούν σημεία και τέρατα
στο διεθνές περιβάλλον. Σε κάθε περί-
πτωση, το τελευταίο τρίμηνο του έτους,
εντός του οποίου θα διενεργηθούν οι προ-
εδρικές εκλογές στις ΗΠΑ, θα δείξει αν θα
υπάρξουν διαχειρίσιμες αποκλίσεις από
τους φετινούς στόχους ή θα προκύψει η
ανάγκη για αλλαγή σχεδίων το 2025... 
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Ψαλιδίζονται οι θετικές προσδοκίες
και κατεβαίνουν οι ταχύτητες

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com

Τα «αγκάθια»
στην οικονομία
το β’ εξάμηνο 

Με όπλο την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους,
αλλά με μειονέκτημα το επιβαρυμένο διεθνές περιβάλ-
λον, το οικονομικό επιτελείο της κυβέρνησης ευελπιστεί
σε μια θετική αξιολόγηση και ανάκτηση της επενδυτι-
κής βαθμίδας από τον αμερικανικό οίκο Moody’s στα
μέσα Σεπτεμβρίου.

Σύμφωνα με τις μέχρι τώρα εκτιμήσεις, η αναβάθμιση
του αξιόχρεου συγκεντρώνει τις περισσότερες πιθανό-
τητες, ωστόσο πιθανή αναταραχή στη διεθνή οικονομία
και κυρίως στην εμπόλεμη κατάσταση της Μέσης Ανα-

τολής μπορεί να οδηγήσει σε νέα... αναβολή της ανα-
βάθμισης. 

Υπενθυμίζεται ότι ο οίκος Moody’s έδωσε πέρυσι τον
Σεπτέμβριο δύο βαθμίδες... μονοκοπανιά στην Ελλάδα
και τον περασμένο Μάρτιο αναβάθμισε τις προοπτικές,
καθώς θα ήταν... too much μέσα σε 6 μήνες να αναβαθ-
μίσει μια οικονομία κατά τρεις βαθμίδες και μάλιστα με
τόσο υψηλό δημόσιο χρέος. 

Ο οίκος Moody’s είναι ο μοναδικός από τους μεγά-
λους και αναγνωρισμένους που δεν μας έχει κατατάξει

σε επενδυτική βαθμίδα, σε αντίθεση με τους άλλους δύο
αμερικανικούς οίκους, Standard & Poor’s και Fitch,
που το έχουν πράξει από πέρυσι. 

Με βάση τα τελευταία διαθέσιμα στοιχεία της Ελλη-
νικής Στατιστικής Αρχής, το δημόσιο χρέος στο τέλος
του α’ τριμήνου διαμορφώθηκε στο 159,8% του Ακα-
θαρίστου Εγχωρίου Προϊόντος, έναντι 169,4% το αντί-
στοιχο περσινό διάστημα και 207% το 2020, ως αποτέ-
λεσμα της βαθιάς ύφεσης που προκάλεσε η πανδημία
του κορονοϊού.

Σε... αναμμένα κάρβουνα το ΥΠΟΙΚ ενόψει αξιολόγησης από τη Moody’s
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η Λερναία Ύδρα θυμίζουν τα
προβλήματα στο Ασφαλιστικό
της χώρας, καθώς η πολυδια-

σπασμένη φύση του συστήματος από το
παρελθόν, οι κακογραμμένες νομοθε-
τικές ρυθμίσεις ή οι παρεμβάσεις που
αντιμετωπίζουν προβλήματα της στιγ-
μής χωρίς μακροπρόθεσμο σχεδιασμό

χρήζουν αλλαγής προ-
κειμένου να υπάρξει
άρση των αδικιών.
Έτσι, το γραφείο του
υφυπουργού Εργασίας
Πάνου Τσακλόγλου
(ένας από τους ελάχι-
στους υπουργούς που
διατήρησαν τη θέση

τους στις κυβερνήσεις Μητσοτάκη)
ετοιμάζει ένα μίνι ασφαλιστικό νομο-
σχέδιο που καλείται να λύσει από τον
Σεπτέμβριο άπαξ και διά παντός ανοι-
χτά ζητήματα που αποδεδειγμένα αδι-
κούν τους ασφαλισμένους ή πιέζουν το
σύστημα. Υπολογίζεται ότι το νέο νομο-
σχέδιο θα ετοιμαστεί μέχρι το τέλος
Αυγούστου και τον Σεπτέμβριο θα τεθεί
σε δημόσια διαβούλευση, ενώ θα έχει
φυσικά και τη θέση του στην ομιλία του
πρωθυπουργού στη ΔΕΘ.

Εισφορά αλληλεγγύης
Ένα από τα πρώτα ζητήματα για τα

οποία ο Πάνος Τσακλόγλου είναι ξεκά-
θαρος αφορά την εισφορά αλληλεγ-
γύης. Όπως έλεγε πρόσφατα σε τηλεο-
πτικό σταθμό ο υφυπουργός, τα λάθη
αυτά δεν θα επαναληφθούν. Το πρό-
βλημα δημιουργείται καθώς η εισφορά
αλληλεγγύης επιβάλλεται από το πρώ-
το ευρώ στις συντάξεις που ξεπερνούν
τα 1.400 ευρώ στην κύρια και τα 300
στην επικουρική. Αυτό είχε ως αποτέ-
λεσμα η εισφορά να ροκανίζει τις όποι-
ες αυξήσεις και να υπάρξουν συνταξι-
ούχοι που μόλις λάμβαναν (στα χαρτιά)
αύξηση έβλεπαν στην τσέπη τους μεί-
ωση. Υπάρχουν διάφορες σκέψεις για
να αντιμετωπιστεί το θέμα, όπως να
επιβληθεί ένα υψηλότερο κλιμακωτό
ποσοστό (όπως στη φορολογία) αλλά
μόνο μετά τα 1.400 ευρώ (και όχι από το
πρώτο), να μειωθούν οι συντελεστές
στο μισό ή να αφαιρεθεί η εισφορά από
τις επικουρικές δίνοντας αύξηση από
10 έως 71 ευρώ στους δικαιούχους.

Αλλαγή στην έκδοση σύνταξης
Μια άλλη αλλαγή από του χρόνου θα

αφορά τον τρόπο υπολογισμού του
αναλογικού τμήματος της σύνταξης κα-
τά την έκδοσή της. Αυτήν τη στιγμή η
έκδοση μιας νέας σύνταξης αυξάνεται

με βάση τον πληθωρισμό. Από του χρό-
νου θα βασίζεται στον δείκτη μισθών
όλων των εργαζομένων και υπολογίζε-
ται ότι μπορεί να δώσει μέχρι και 30%
υψηλότερες συντάξεις στην πλήρη ερ-
γασία των 40 ετών απ’ ό,τι εκδίδονται
σήμερα, με την προϋπόθεση ότι η πα-
ραγωγικότητα της οικονομίας θα δια-
τηρηθεί στο +0,7%, όπως προβλέπει η
(πάντα συντηρητική) Κομισιόν για τη
χώρα μας.

Την ίδια στιγμή, αλλαγές θα δουν και
οι ελεύθεροι επαγγελματίες στο ύψος
των ασφαλιστικών τους εισφορών το
2025, καθώς οι εισφορές τους θα αυ-
ξάνονται κατά τον μέσο όρο των αυξή-
σεων των μισθών του προηγούμενου
έτους. Αν οι μισθοί αυξηθούν κατά 5%
το 2024, οι εισφορές των επαγγελμα-

τιών θα αυξηθούν κατά 5% το 2025. Αλ-
λαγές θα υπάρξουν και στον υπολογι-
σμό της ανταποδοτικής σύνταξης από
το 2025.

Εργοδοτικές εισφορές
Η μείωση των εργοδοτικών εισφο-

ρών αναμένεται να κλειδώσει στη μία
μονάδα σε δύο δόσεις. Η μισή μονάδα
θα αφαιρεθεί το 2025 και η άλλη μισή
το 2027. Αυτό σημαίνει ότι από το 2025
οι συνολικές εισφορές θα διαμορφω-
θούν στο 35,66% του εκάστοτε μισθού
από 36,16% που είναι σήμερα.

Πλασματικός 
χρόνος και αναπηρική

Η εξαγορά πλασματικού χρόνου εί-
ναι μια πρακτική που έδινε λύση σε

όσους δεν καταφέρναν να συμπληρώ-
σουν 15 χρόνια ασφάλισης ώστε να
λάβουν επικουρική σύνταξη. Η δυνα-
τότητα που δινόταν αφορούσε τα χρό-
νια του στρατού και έως 200 μέρες
επιδοτούμενης ανεργίας. Τώρα εξε-
τάζεται η δυνατότητα εξαγοράς και
ετών σπουδών, χρόνου εγκυμοσύνης
ή κενά ασφάλισης με την προϋπόθεση
να έχουν συμπληρώσει 12 έτη επικου-
ρικής ασφάλισης.

Στις διορθώσεις θα συμπεριληφθεί
και το τέλος στην ταλαιπωρία των συν-
ταξιούχων αναπηρίας, που επιθυμού-
σαν και μπορούσαν να εργαστούν. Για
να λάβουν την αναπηρική τους σύντα-
ξη ο νόμος απαιτούσε πρώτα να δια-
κόψουν την εργασία τους και στη συ-
νέχεια να επιστρέψουν στη δουλειά.
Το νομοσχέδιο θα τους προστατεύσει
από αυτή την ταλαιπωρία.

Τέλος, ετοιμάζεται μια ομογενοποί-
ηση των παροχών που δίνονται από τα
διάφορα Ταμεία. Παρά το γεγονός ότι
στη θεωρία όλα τα Ταμεία βρίσκονται
κάτω από τον ΕΦΚΑ, οι διάφορες πα-
ροχές όπως τα επιδόματα ασθένειας,
μητρότητας, εργατικών ατυχημάτων,
εξόδων κηδείας και κατασκήνωσης
συνεχίζεται να δίνονται με τους κανό-
νες του κάθε Ταμείου. Για παράδειγμα,
για έξοδα κηδείας το ταμείο της ΔΕΗ
δίνει 3.000 ευρώ και το ΙΚΑ 800 ευρώ.
Οι παροχές θα εξισορροπηθούν προς
τα ποσά του ΙΚΑ.

του Κωνσταντίνου
Δαυλού
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Έρχονται αλλαγές σε εισφορά αλληλεγγύης, 
τρόπο υπολογισμού της σύνταξης και εισφορές 

εργοδοτών και ελεύθερων επαγγελματιών

Ετοιμάζεται μίνι
Ασφαλιστικό

για το φθινόπωρο
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Σ
ημαντική ανησυχία για την πορεία του χρέους
των ευρωπαϊκών χωρών καταγράφεται το τε-
λευταίο διάστημα, με τη Standard and Poor’s

να δείχνει πολύ σοβαρό προβληματισμό για το αν οι
μεγάλες οικονομίες της Ευρώπης είναι ικανές να λά-
βουν σοβαρές αποφάσεις για τη μείωση αυτού του
δεδομένου. Στα θετικά είναι ότι η χώρα μας πη-
γαίνει κόντρα στο ρεύμα της γενικότερης πο-
ρείας των ευρωπαϊκών οικονομιών. Το ίδιο
συμβαίνει και με τις υπόλοιπες μικρότερες οι-
κονομίες που πέρασαν από μνημόνια (εκτός
από την Ελλάδα είναι η Κύπρος, η Ιρλανδία και
η Πορτογαλία) και άρα έχουν βάλει σημαντικές
(και αναγκαστικές) βάσεις για την περαιτέρω
μείωση του χρέους. Όσον αφορά τη χώρα μας, οι
υψηλοί ονομαστικοί ρυθμοί ανά-
πτυξης που προέρχονται σε με-
γάλο βαθμό από τον τουρισμό, τα
χαμηλά επιτόκια των δανειακών
λήξεων που κρατούν χαμηλά το
κόστος εξυπηρέτησης του χρέ-
ους αλλά και οι συνετές δημοσιο-
νομικές πολιτικές έχουν κατεβά-
σει σημαντικά το χρέος μας, ενώ
ο μέσος όρος μείωσης των τεσ-
σάρων χωρών που αναφέραμε
πιο πάνω έφτασε στις 16 ποσοστιαίες μονάδες του
ΑΕΠ την περίοδο 2019-2023. Στο ίδιο διάστημα όμως
που η χώρα μας παρουσιάζει μείωση χρέους, οι υπό-
λοιπες αναπτυγμένες χώρες εμφάνισαν αύξηση κατά
8,5 ποσοστιαίες μονάδες του ΑΕΠ.

Είναι χαρακτηριστικό ότι τα χρέη των μεγαλύτε-
ρων χωρών της Ευρώπης αυξάνονται συνεχώς και
δεν αναμένεται να επιστρέψουν στα προπανδημίας
επίπεδα τουλάχιστον έως το 2027. Η αύξηση αυτή
καταγράφεται από την S&P Global Ratings, τη στιγμή
μάλιστα που η Ευρώπη έχει δώσει πολύ σημαντικές
και ευνοϊκές χρηματοδοτήσεις. Όπως τονίζει ο οί-
κος αξιολόγησης, η Γαλλία και η Ιταλία θα πρέπει να

βελτιώσουν το πρωτογενές ισοζύγιό τους πάνω από
2% του ΑΕΠ για να σταθεροποιήσουν το χρέος, με
τους αναλυτές να χαρακτηρίζουν μια τέτοια προσαρ-
μογή ως απίθανη. Και μπορεί η Γαλλία να δει κάποιες
βελτιώσεις φέτος λόγω των Ολυμπιακών αγώνων
του Παρισιού, τα ποσά όμως που θα εισρεύσουν στα

δημόσια ταμεία της δεύτερης μεγαλύτερης οι-
κονομίας της Ευρώπης δεν αναμένεται να κά-
νουν τη διαφορά. Όπως τονίζουν οι αναλυτές
της S&P, αυτά που μπορούν να πιέσουν τις κυ-
βερνήσεις για να πάρουν ουσιαστικά μέτρα εί-
ναι οι αγορές και όχι οι ευρωπαϊκοί θεσμοί,
στους οποίους και οι δύο αυτές οικονομίες
(Γαλλία και Ιταλία) λόγω του μεγέθους τους

μπορούν να ασκούν σοβαρές πιέσεις για αναβολή
της επιβολής των όποιων μέτρων.

Από την άλλη, αξίζει να περιμέ-
νουμε να δούμε πώς θα εξελιχθεί
η πρόταση της Κομισιόν για εκκί-
νηση της διαδικασίας περί υπερ-
βολικού ελλείμματος κατά αρκε-
τών ευρωπαϊκών χωρών, η οποία,
αν επικυρωθεί, θα έχει σοβαρές
επιπτώσεις, καθώς τα ομόλογα
των χωρών αυτών θα καταστούν
μη επιλέξιμα για αγορές από την

Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα (ΕΚΤ). Την ίδια στιγ-
μή, ο πληθωρισμός που δεν έχει πέσει ακόμη κάτω
από τον στόχο του 2% που έχει θέσει η ΕΚΤ υποστη-
ρίζει μεν την ονομαστική αύξηση του ΑΕΠ, και άρα
(όπως τονίζει η S&P) ο ρυθμός αύξησης του ονομα-
στικού ΑΕΠ θα είναι υψηλότερος από την αύξηση
του κόστους χρέους ακόμη και το 2027 σε όλες τις
ανεπτυγμένες οικονομίες της Ευρώπης, με μοναδι-
κή εξαίρεση την Ιταλία. Στην ιταλική οικονομία τα
προβλήματα είναι πολύ βαθύτερα, με την τρίτη μεγα-
λύτερη οικονομία της Ευρώπης να παρουσιάζει το
μεγαλύτερο κενό ΦΠΑ των χωρών της Ευρωζώνης,
ποσοστό πάνω από 20%.

του Κωνσταντίνου
Δαυλού

Σε άνοδο η παρουσία διεθνών 
ξενοδοχειακών αλυσίδων
Τις 39 φτάνουν οι διεθνείς αλυσίδες που διαθέ-
τουν ξενοδοχειακές μονάδες στην Ελλάδα και
μάλιστα δεν συνδέονται με Tour Operators.
Σύμφωνα με μελέτη της GBR Consulting, 205
είναι συνολικά τα ξενοδοχεία τα οποία διαθέ-
τουν 29.204 δωμάτια στην Ελλάδα, εκ των οποί-
ων το 20% ανήκει στην κατηγορία των 5 αστέρων,
ενώ στα 4 αστέρια βρίσκεται το 5%. Η ετήσια αύ-
ξηση της παρουσίας των διεθνών ξενοδοχει-
ακών αλυσίδων είναι σημαντική, καθώς πέρυσι
οι μονάδες αυτές ήταν 160 με 26.540 δωμάτια.
Νο1 παρουσία στη χώρα μας έχει η Marriott In-
ternational που διαθέτει το 19% των δωματίων,
ενώ ακολουθούν η Sani/Ikos και η Wyndham
με 9% η καθεμία και η Hilton Worldwide με 7%.

Χαμός στο MyCoast
Τι σας έγραψα προχθές για την αύξηση των καταγ-
γελιών στις παραλίες; Είναι λογικό καθώς έχουν
αδειάσει τα αστικά κέντρα και όλοι κοιτάζουν στο
κινητό τους την εφαρμογή MyCoast. Και όπου βλέ-
πουν να ξεφεύγουν οι ξαπλώστρες κάνα πόντο ρί-
χνουν και μια καταγγελία. Το αποτέλεσμα είναι οι
έλεγχοι να έχουν φτάσει τις 12.500 σε όλη τη χώρα
από τις αρχές του καλοκαιριού - από τους οποίους
οι 2.500 την τελευταία εβδομάδα. Μέχρι τώρα συνο-
λικά έχουν ελεγχθεί περισσότερες από 1.600 επι-
χειρήσεις, από τις οποίες οι 450 την τελευταία εβδο-
μάδα. Η πλειονότητα των επιχειρήσεων πάντως έχει
συμμορφωθεί με τους νέους κανόνες και το νέο νο-
μικό πλαίσιο, δεν έλειψαν όμως και οι σφραγίσεις.
36 τον αριθμό, με 7 περιοχές να συγκεντρώνουν τις
περισσότερες καταγγελίες: Χαλκιδική, Ανατολική
Αττική, Πρέβεζα, Δωδεκάνησα, Κυκλάδες, Κέρκυρα
και Χανιά.

Μέχρι τις 2 Σεπτεμβρίου το IRIS
Μέχρι τη Δευτέρα 2 Σεπτεμβρίου έχει δώσει
διορία το υπουργείο Οικονομικών στους ελεύ-
θερους επαγγελματίες και αυτοαπασχολούμε-
νους προκειμένου να συνδεθούν με το σύστημα
άμεσων πληρωμών IRIS. Η ΑΑΔΕ έστειλε μήνυ-
μα σε 294.510 υπόχρεους οι οποίοι, σύμφωνα
με τα διαθέσιμα στοιχεία, δεν έχουν προχωρή-
σει μέχρι σήμερα σε σύνδεση του επαγγελματι-
κού τους λογαριασμού με το IRIS. Υπενθυμίζε-
ται ότι το IRIS εξασφαλίζει σημαντικά πλεονε-
κτήματα (μείωση κόστους και επιτάχυνση της
διεκπεραίωσης των συναλλαγών) τόσο για τους
καταναλωτές όσο και για τους επαγγελματίες.
Οι πελάτες μπορούν να πραγματοποιούν πλη-
ρωμές χωρίς καμία προμήθεια, 24 ώρες το
24ωρο και χωρίς να είναι απαραίτητο να γνωρί-
ζουν τον αριθμό τραπεζικού λογαριασμού του
επαγγελματία, ενώ οι επαγγελματίες λαμβά-
νουν τα χρήματα ακαριαία (σε 2 δευτερόλεπτα)
ακόμη και αν η τράπεζα με την οποία συνεργά-
ζονται είναι διαφορετική από την τράπεζα του
πελάτη.

ΕΥΡΩΠΑΪΚΗ ΕΝΩΣΗ
Η Ελλάδα στις εξαιρέσεις

στην άνοδο του χρέους 

Οι υψηλοί ονομαστικοί 
ρυθμοί ανάπτυξης, 
τα χαμηλά επιτόκια 

των δανείων μας και 
οι συνετές δημοσιονομικές 

πολιτικές το έχουν 
κατεβάσει σημαντικά
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Τ
ον φετινό Αύγουστο, οι περισσό-
τεροι προμηθευτές ενέργειας
προχώρησαν σε σημαντική αύ-

ξηση των εκπτώσεών τους στα επαγ-
γελματικά πράσινα τιμολόγια, απορρο-
φώντας έτσι μεγάλο μέρος της ανατί-
μησης των χονδρεμπορικών τιμών από
τον Ιούλιο. Συγκριτικά με την άνοδο
37% της χονδρεμπορικής αγοράς ηλε-
κτρικής ενέργειας τον περασμένο μή-

να, οι χρεώσεις αρκε-
τών εταιρειών αυξήθη-
καν ελαφρώς ή παρέ-
μειναν σταθερές για
τον τρέχοντα μήνα.

Σύμφωνα με στοι-
χεία από τον Συγκριτι-
κό Πίνακα Τιμών της
Ρυθμιστικής Αρχής

Αποβλήτων Ενέργειας και Υδάτων, η
μέση χρέωση των διαθέσιμων επαγ-
γελματικών τιμολογίων για τον Αύ-
γουστο διαμορφώθηκε στα 19,5 λεπτά
του ευρώ ανά κιλοβατώρα, καταγρά-
φοντας αύξηση 12% σε σχέση με τον
Ιούλιο, όταν η μέση χρέωση ήταν 17,4
λεπτά ανά κιλοβατώρα.

Τα επαγγελματικά πράσινα τιμολό-
για αφορούν κυρίως επιχειρήσεις
που συνδέονται στη χαμηλή τάση,
αγρότες και φωτισμό κοινόχρηστων
χώρων. Η συνολική εικόνα για τη λια-
νική αγορά δείχνει ότι δεν υπήρξαν
διαφοροποιήσεις στις εκπτώσεις για
νοικοκυριά και επιχειρήσεις. Χωρίς
επιδοτήσεις, η μέση τιμή για τα οικια-
κά πράσινα τιμολόγια θα είχε αυξηθεί
κατά 11% τον Αύγουστο.

Μεγάλες διαφορές
στους παρόχους 

Παράλληλα, υπάρχουν σημαντικές
διαφορές στις χρεώσεις μεταξύ των
παρόχων. Το ποσοστό απορρόφησης
των ανατιμήσεων ήταν ο καθοριστι-
κός παράγοντας για την τελική τιμή,
καθώς δεν υπήρξαν επιδοτήσεις για
τα επαγγελματικά τιμολόγια.

Για παράδειγμα, οι εταιρείες Protergia
και NRG διατήρησαν σταθερές τις τιμές
τους για τον Αύγουστο. Η Protergia είχε
ανακοινώσει μέσα στον Ιούλιο ότι θα κρα-
τήσει αμετάβλητες τις χρεώσεις ρεύμα-
τος για όλους τους καταναλωτές. Έτσι, τα
τρία επαγγελματικά της τιμολόγια παρέ-
μειναν στα 17,42 λεπτά ανά kWh, ενώ η τι-
μή του ειδικού τιμολογίου της Volterra
παρέμεινε στα 17,21 λεπτά ανά kWh.

Η NRG επίσης δεν αύξησε τις τιμές
στα δύο επαγγελματικά της τιμολόγια, τα
οποία παρέμειναν στα 17,43 λεπτά ανά
kWh, έτσι οι πελάτες της θα δουν μηδε-
νικές αυξήσεις. Η εταιρεία Ελίν προσέ-
φερε έκπτωση 5% σε όλα τα ειδικά της τι-
μολόγια, ενώ η ΔΕΗ μείωσε ένα ειδικό
επαγγελματικό τιμολόγιο κατά 23%, δια-
μορφώνοντας την τιμή στα 20,4 λεπτά
ανά kWh από 23,4 λεπτά τον Ιούλιο.

Σημαντική ήταν και η συγκράτηση
της αύξησης στο αγροτικό τιμολόγιο
της ΔΕΗ στο 19%, με την τιμή να αγγίζει
τα 16 λεπτά ανά kWh από 13,5 λεπτά τον
προηγούμενο μήνα. Τα επαγγελματικά
πράσινα τιμολόγια της εταιρείας Φυσι-
κό Αέριο κυμάνθηκαν από 17,6 έως
18,3 λεπτά ανά kWh, με αύξηση 20%.
Μικρές αυξήσεις παρατηρήθηκαν από

τις εταιρείες Volton και Elpedison, με
τις αυξήσεις να μην ξεπερνούν το 5,7%

Τι λένε επιχειρηματικοί φορείς
Σύμφωνα με το υπουργείο Περι-

βάλλοντος και Ενέργειας, οι επιχει-
ρήσεις δεν θα λάβουν έκτακτη επιδό-
τηση τον Αύγουστο, καθώς αυτό θα
θεωρούνταν κρατική ενίσχυση και θα
χρειαζόταν την έγκριση της Ευρωπαϊ-
κής Επιτροπής. Παρ’ όλα αυτά, επι-
χειρηματικοί φορείς, όπως το Επαγ-
γελματικό Επιμελητήριο Αθήνας,
υπογραμμίζουν ότι η μη παροχή επι-
δοτήσεων θα αυξήσει το κόστος πα-
ραγωγής για τις ενεργοβόρες εταιρεί-
ες, προκαλώντας πληθωριστικές πιέ-
σεις. Η κατάσταση στην αγορά ενέρ-
γειας είναι δυναμική και οι επιχειρή-
σεις πρέπει να παρακολουθούν στενά
τις εξελίξεις για να προσαρμόζονται
ανάλογα. Η αύξηση των χρεώσεων
καθιστά απαραίτητη την αναζήτηση
εναλλακτικών λύσεων και τη βελτίω-
ση της ενεργειακής αποδοτικότητας. 

Οι επιχειρήσεις οφείλουν να εξετά-
σουν τις στρατηγικές τους και να προ-
σαρμοστούν στις νέες συνθήκες της
αγοράς, διασφαλίζοντας την οικονο-
μική βιωσιμότητά τους εν μέσω αυξα-
νόμενων ενεργειακών δαπανών. Επι-
πλέον, η ενίσχυση της βιωσιμότητας
και η χρήση ανανεώσιμων πηγών
ενέργειας μπορεί να αποτελέσουν
«κλειδί» για τη μακροπρόθεσμη μεί-
ωση του ενεργειακού κόστους και τη
βελτίωση της ανταγωνιστικότητας
στην αγορά.

Η μέση τιμή διαμορφώθηκε στα 19,5 λεπτά 
του ευρώ ανά κιλοβατώρα - Γιατί δεν μπορούν 

να λάβουν έκτακτη επιδότηση 

Γράφει 
η Αναστασία-

Βασιλική 
Γκολέμη

Αυξημένα κατά 12%
τον Αύγουστο 

τα πράσινα τιμολόγια
για τις επιχειρήσεις 



Ε
παναστατικές αλλαγές έρ-
χονται από το 2025 στην κα-
θημερινότητα εκατομμυρίων

πολιτών με την εφαρμογή του «Με-
γάλου Αδελφού» για οφειλές προς το
Δημόσιο ύψους 116 δισ. ευρώ, καθώς
στο εξής θα καταγράφεται το οικονο-
μικό τους προφίλ και θα αποτελεί
μπούσουλα για τις συναλλαγές τους
με το Δημόσιο ή με ιδιώτες. 

Ο νέος «Τειρεσίας» του Δημοσίου
βάζει στο στόχαστρο τα χρέη επιχει-
ρήσεων και φυσικών προσώπων

προς την Εφορία,
ύψους 86 δισ. ευρώ,
καθώς τα υπόλοιπα
20 δισ. έως τα συνολι-
κά 107 δισ. ευρώ θεω-
ρούνται ανεπίδεκτα
είσπραξης, αλλά και
τα 30 από τα 48 δισ.
ευρώ των οφειλετών

προς τον ΕΦΚΑ (ανεπίδεκτα είσπρα-
ξης τα 18 δισ. ευρώ). Το νέο σύστημα
χρηματοδοτείται από το Ταμείο Ανά-
καμψης και θα λειτουργήσει προς το
τέλος του 2025, ενώ θέτει τρεις στό-
χους. Ο πρώτος αφορά τη συγκέν-
τρωση όλων των πληροφοριών για τις
ληξιπρόθεσμες οφειλές νοικοκυ-
ριών και επιχειρήσεων, ο δεύτερος
την παρακολούθηση και την οικονο-
μική συμπεριφορά των οφειλετών

και ο τρίτος την αξιολόγηση της πι-
στοληπτικής ικανότητάς τους. Η νέα
ηλεκτρονική πλατφόρμα καταγρα-
φής των οφειλών και του προφίλ του
οφειλέτη θα είναι διασυνδεδεμένη
με άλλα ηλεκτρονικά συστήματα του
δημόσιου και ιδιωτικού τομέα, προ-
κειμένου να βαθμολογήσει και να
αξιολογήσει την πιστοληπτική ικα-
νότητά του. Συνεπώς, το Δημόσιο θα
έχει για πρώτη φορά την πλήρη ει-
κόνα σχετικά με τις οφειλές που

έχει κάποιος προς αυτό ή τις τράπε-
ζες, τους δήμους ή τις περιφέρειες,
τις εταιρείες παροχής ηλεκτρικής
ενέργειας, τις εταιρείες τηλεπικοι-
νωνιών, ύδρευσης κ.λπ. Όσο ο οφει-
λέτης εξυπηρετεί τις υποχρεώσεις
του, τόσο υψηλότερη θα είναι η βαθ-
μολογία που θα λαμβάνει και θα
έχει… πρόσωπο προς τα έξω. Έτσι,
ανά πάσα στιγμή θα γνωρίζουν οι πι-
στωτές ξεκάθαρα με… ποιον έχουν
να κάνουν και θα διαμορφώνουν
αναλόγως το πλαίσιο ρυθμίσεων με

βάση τις οικονομικές δυνατότητες
του οφειλέτη. 

Ο νέος «Τειρεσίας» ουσιαστικά θα
είναι αυτός ο οποίος θα βαθμολογεί
κάθε πολίτη, οφειλέτη και μη, διαμορ-
φώνοντας τις προϋποθέσεις για ρυθμί-
σεις χρεών, χορήγηση τραπεζικών δα-
νείων ή ακόμη και για συμμετοχή σε
δημόσιες διαγωνιστικές διαδικασίες.
Ταυτόχρονα, οποιοσδήποτε πολίτης θα
μπορεί να υποβάλει αίτηση και να λαμ-
βάνει το αποδεικτικό πιστοληπτικής
αξιολόγησης για να ξέρει να κινηθεί,
λαμβάνοντας, πχ, ένα τραπεζικό δά-
νειο. Πάντως, η επεξεργασία των δε-
δομένων του οικονομικού προφίλ θα
είναι απόρρητη και θα διεξάγεται μόνο
από την αρμόδια αρχή, ενώ θα απαγο-
ρεύεται ρητά η… περιέργεια για την
απόκτηση πρόσβασης άλλων φορέων. 

Σε κάθε περίπτωση, το νέο σύστημα
που θα τεθεί σε λειτουργία προς το τέ-
λος του 2025 θα παρέχει σημαντική
πληροφόρηση μεταξύ φορών του δη-
μόσιου και του ιδιωτικού τομέα για το
οικονομικό ποιόν του οφειλέτη, θα
συμβάλλει στην αποτροπή της αύξη-
σης των μη εξυπηρετούμενων και λη-
ξιπρόθεσμων οφειλών, ενώ θα αποτε-
λεί φραγμό στην αύξηση των «μπατα-
χτσήδων» και θα ειδοποιεί κάποιον
όταν έχει περάσει στη ζώνη της υπερ-
χρέωσης. 
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Οι τρεις στόχοι που θέτει 
ο «Μεγάλος Αδελφός» -

Σφίγγει ο κλοιός για 
τους οφειλέτες 116 δισ.

Ο Θεοδωρικάκος βγάζει
στον δρόμο τη ΔΙΜΕΑ
για να προλάβει
αυξήσεις στο κρέας 
λόγω πανώλης

Η θανάτωση χιλιάδων αιγοπροβάτων λό-
γω των κρουσμάτων πανώλης που έχουν
απλωθεί σε μεγάλο μέρος της επικράτειας
ανοίγει την… όρεξη για μεγάλες ανατιμή-
σεις στα υπόλοιπα κρέατα, καθώς η ζήτηση
για αμνοερίφια έχει μειωθεί κατακόρυφα. 

Μετά από πλήθος καταγγελιών προς τη
Γενική Γραμματεία Καταναλωτή, αλλά και
από τους ελέγχους της Διυπηρεσιακής Μο-
νάδας Ελέγχου Αγοράς, ο υπουργός Ανά-
πτυξης Τάκης Θεοδωρικάκος έδωσε εντολή
για κατεπείγοντες ελέγχους στην Κεντρική
Αγορά στου Ρέντη, αλλά και σε επιχειρή-
σεις χονδρικής πώλησης κρεάτων στην πέ-
ριξ περιοχή. Οι έλεγχοι ξεκινήσαν την Τε-
τάρτη και θα συνεχιστούν τουλάχιστον έως
την Κυριακή με ιδιαίτερη έμφαση στις εται-
ρείες εισαγωγής κρεάτων. Μάλιστα οι έλεγ-
χοι θα αφορούν την εισαγωγή αμνοεριφίων,
αλλά κυρίως μοσχαριών, χοιρινών και κο-
τόπουλων, καθώς έχει αυξηθεί σημαντικά η
ζήτηση κατά την τελευταία περίοδο, ωθών-
τας τις τιμές προς υψηλότερα επίπεδα. 

Στόχος των εκτεταμένων αυτών ελέγχων
είναι να καταγραφούν ενδεχόμενες αδι-
καιολόγητες αυξήσεις σε αυτά τα προϊόντα.
Τα συνεργεία ελέγχου της ΔΙΜΕΑ έχουν εν-
τολές για ενδελεχή έλεγχο των τιμολογίων
αγοράς και πώλησης κρεάτων, προκειμέ-
νου να διαπιστωθεί εάν τηρείται η νομοθε-
σία σχετικά με το ελάχιστο περιθώριο κέρ-
δους, σε σχέση με τον Δεκέμβριο του 2021. 

Η πανώλη των αιγοπροβάτων έχει επιφέ-
ρει μεγάλες ανατροπές στην αγορά κατά την
τελευταία περίοδο, ενώ έχει μειωθεί ση-
μαντικά η ζήτηση σε ταβέρνες και ψηστα-
ριές. Μέσα σε αυτήν την έκτακτη κατάσταση
και υπό τον φόβο ανεξέλεγκτων αυξήσεων
που θα οδηγήσουν σε νέα επιβάρυνση του
τιμάριθμου τροφίμων, το υπουργείο Ανά-
πτυξης στρέφει την προσοχή του στο κύ-
κλωμα της διακίνησης τόσο των εισαγόμε-
νων αμνοεριφίων όσο, κυρίως, στα άλλα εί-
δη κρεάτων, είτε προέρχονται από τη χώρα
μας είτε από άλλες χώρες.

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com

Έρχεται νέος «Τειρεσίας»
και στο Δημόσιο
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Επιμέλεια: Ελένη Μπέρτσου

Η ένταση στη Μέση Ανατολή σε συνδυασμό με την κο-
ρύφωση των καθυστερήσεων στις παραδόσεις εμπορευ-
μάτων κατά το κρίσιμο β’ εξάμηνο του έτους έχει δημι-
ουργήσει νέα, ασύμμετρα προβλήματα στην τροφοδοτι-
κή αλυσίδα, όπως γνωστοποιεί η Jumbo με ανακοίνωσή
της. Ο χρόνος παράδοσης των εμπορευμάτων έχει δι-
πλασιαστεί και το κόστος έχει εκτοξευτεί, καθιστώντας
αδύνατο τον προγραμματισμό και την ομαλή εξυπηρέτη-
ση της αγοράς. Δυστυχώς οι φόβοι και οι πρόσφατες
εκτιμήσεις της διοίκησης του Ομίλου Jumbo επαλη-
θεύονται. Ενώ αρχικά το «κλείσιμο» της Διώρυγας του
Σουέζ είχε προσωρινό χαρακτήρα, τώρα πια φαίνεται να
επηρεάζει ολόκληρο το 2024, αφού -προς το παρόν- δεν
διακρίνονται σημάδια προόδου. Παρά την αρνητική συγ-
κυρία που έχει δημιουργηθεί στο παγκόσμιο εμπόριο, η
διοίκηση του Ομίλου Jumbo πιστεύει ακράδαντα ότι η
εξομάλυνση στην τροφοδοτική αλυσίδα (με τις όποιες
θετικές συνέπειες) θα επέλθει μόνο μετά από συντονι-
σμένη πολιτική παρέμβαση, ιδιαίτερα όσο πλησιάζουμε
προς τις προεδρικές εκλογές των ΗΠΑ. Χωρίς αμφιβολία
η αδυναμία παράδοσης των προϊόντων εντός των συγκε-
κριμένων χρονοδιαγραμμάτων επηρεάζει αρνητικά τα

επίπεδα των αποθεμάτων για το 2024. Για το 2024 η εκτί-
μηση της διοίκησης του ομίλου αναφορικά με την αύξη-
ση τζίρου και των κερδών είχε τεθεί στο 8%. Αν και οι πω-
λήσεις εξαμήνου επιβεβαιώνουν την εκτίμηση αυτή, δεν
θα πρέπει να δημιουργούν την αισιοδοξία διατήρησης
του ρυθμού ανάπτυξης και στο β’ εξάμηνο του έτους, κα-
θώς οι πιθανότητες είναι οι συνθήκες να χειροτερεύσουν
προτού καλυτερεύσουν. Με βάση τα δεδομένα, όπως
ισχύουν σήμερα, και εφόσον δεν υπάρξει κάποια αλλα-
γή, εκτιμάται ότι ο ρυθμός αύξησης των πωλήσεων για το
2024 θα είναι στο +4%, με την κερδοφορία να φλερτάρει
με τα επίπεδα του 2023.

Q&R: Προχώρησε σε έκδοση
ομολογιακού δανείου 
19 εκατ. ευρώ

Η Quality & Reliability ανακοίνωσε ότι η εταιρεία θα
εκδώσει κοινό ομολογιακό δάνειο ποσού €19.100.000,
που θα διαιρείται σε 68.214.285 ομολογίες, ονομαστικής
αξίας 0,28 ευρώ και οι οποίες θα εκδοθούν νομότυπα
από την εταιρεία ως εκδότρια και οι οποίες στο σύνολό
τους θα καλυφθούν από τη Σωτηράκου Σοφία του Τριάν-
τη. Το κοινό ομολογιακό δάνειο θα αποπληρωθεί μετά
την πάροδο δεκαοκτώ μηνών από την ημερομηνία έκδο-
σης έκαστης σειράς ομολογιών. Το κοινό ομολογιακό
δάνειο θα βαρύνεται με επιτόκιο EURIBOR τριμήνου της
συγκεκριμένης περιόδου εκτοκισμού, ενώ κατά τα λοι-
πά θα ισχύουν οι όροι του Προγράμματος Κοινού Ομο-
λογιακού Δανείου.

Galaxy Cosmos Mezz: 
Στα €16,1 εκατ. η εύλογη 
αξία των ομολόγων

Σε συνέχεια σχετικών ερωτήσεων, παρέχονται με
σχετική ανακοίνωση στο Χρηματιστήριο οι ακόλουθες
πληροφορίες σχετικά με την εταιρεία Galaxy Cosmos
Mezz PLC τον Ιούλιο του 2024, η εταιρεία έλαβε πληρω-
μές κουπονιών ύψους €1,2 εκατ. από τις ομολογίες με-
σαίας εξοφλητικής προτεραιότητας που εκδόθηκαν από
την Galaxy IV Funding DAC. Σύμφωνα με τις δημοσίως
διαθέσιμες οικονομικές καταστάσεις της εταιρείας
(www.galaxycosmosmezz.com), η εύλογη αξία των
ομολογιών στις 31 Δεκεμβρίου 2023 εκτιμήθηκε στα
€16,1 εκατ. (€20,7 εκατ. το 2022). Η εύλογη αξία των
ομολογιών αποκλείει οποιοδήποτε αναμενόμενο κου-
πόνι από τις τιτλοποιήσεις Galaxy II και Orion, καθώς δεν
έχουν καλύψει ακόμη την αναμενόμενη δημιουργία τα-
μειακών ροών.

Όπτιμα ΑΕ: Έπιασε τζίρο 
200 εκατ. το 2023, 
αύξηση μεριδίων στο τυρί

Με θετικό πρόσημο και αυξημένα αποτελέσματα
έκλεισε το 2023 για την Όπτιμα ΑΕ. Συγκεκριμένα, ο κύ-
κλος εργασιών της εταιρείας το 2023 διαμορφώθηκε
στα 200,17 εκατ. ευρώ, έναντι 176,36 εκατ. ευρώ το 2022,
καταγράφοντας μια αύξηση της τάξης του 13,5%. Τα μει-
κτά κέρδη της εταιρείας ανήλθαν σε 21,6 εκατ. ευρώ το
2023, συγκριτικά με 19,4 εκατ. ευρώ το 2022, ενώ τα
κέρδη προ τόκων και φόρων αυξήθηκαν από 9,9 εκατ.
ευρώ το 2022 σε 10,2 εκατ. ευρώ το 2023. Κατά 60 μονά-
δες βάσης αυξήθηκαν τα μερίδια αγοράς της στην Ελλά-
δα στην κατηγορία Τυριού.

Jumbo: Κόβει στο 4% την πρόβλεψη για την αύξηση πωλήσεων

Η εταιρεία Ideal Holdings ανακοίνωσε τα βασικά οικονομικά με-
γέθη του α’ εξαμήνου 2024: Αύξηση των εσόδων κατά +269% στα
€184,9 εκατ. που οφείλεται στην αύξηση των εσόδων (+65%) από
την Πληροφορική και στην εξαγορά της Αττικά Πολυκαταστήματα.
Αύξηση των Κερδών προ Φόρων, Τόκων και Αποσβέσεων (EBIT-
DA) κατά +433% στα €26,1 εκατ. έναντι €4,9 εκατ. το α’ εξάμηνο
2023. Αύξηση των Συγκρίσιμων Κερδών προ Φόρων, Τόκων και
Αποσβέσεων (Συγκρίσιμο EBITDA) κατά +293% στα €17,7 εκατ.
έναντι €4,5 εκατ. το α’ εξάμηνο 2023. Αύξηση των Συγκρίσιμων
Κερδών προ Φόρων κατά +231% στα €9,2 εκατ. έναντι €2,8 εκατ. το
α’ εξάμηνο 2023. Αύξηση των Κερδών μετά από Φόρους κατά +43%
στα €13 εκατ. έναντι €9,1 εκατ. το α’ εξάμηνο 2023.

Η Τράπεζα Κύπρου την Τετάρ-
τη το βράδυ έκανε ένα ακόμη
σημαντικό βήμα ως προς την
επίτευξη των στρατηγικών της
στόχων, καθώς έπειτα από 11
χρόνια επιστρέφει στο Χρη-
ματιστήριο Αθηνών. Η απόφα-
ση-στροφή του μεγαλύτερου
εγχώριου συστημικού χρημα-
τοπιστωτικού συγκροτήματος, που, όπως εκτιμάται,
θα δώσει νέα διάσταση στην εμπορευσιμότητα της
μετοχής του, λήφθηκε στη διάρκεια πολύωρης σύ-
σκεψης του ΔΣ. Σε γραπτή δήλωση του Πανίκου Νι-
κολάου, CEO της BOCH, η οποία επισυνάπτεται στα
οικονομικά αποτελέσματα εξαμήνου του συγκροτή-
ματος, αναφέρεται η κατάληξη της απόφασης του
ΔΣ για εισαγωγή της μετοχής στο Χρηματιστήριο
Αθηνών. «Σε συνδυασμό με τη διαγραφή από το

Χρηματιστήριο Αξιών του Λονδί-
νου, η κίνηση αυτή θα αποφέρει
μια σειρά από μακροπρόθεσμα
στρατηγικά οφέλη και θα ενισχύ-
σει την παρουσία του συγκροτή-
ματος στις αγορές», υπογραμμί-
ζει ο κ. Νικολάου. Σημείωσε ότι
τις επόμενες εβδομάδες η ανώ-
τατη διεύθυνση θα παρουσιάσει

τους λόγους για τους οποίους λήφθηκε η εν λόγω
απόφαση και θα κατατεθεί σχετική πρόταση ενώ-
πιον των μετόχων της τράπεζας, στο πλαίσιο έκτα-
κτης γενικής συνέλευσης που, όπως προσθέτει, θα
συγκληθεί σε εύθετο χρονικό πλαίσιο. Σύμφωνα με
πληροφορίες, μητρική της τράπεζας θα παραμείνει
η ιρλανδική Bank of Cyprus Holding (BΟCH), ενώ η
εκκαθάριση συναλλαγών θα διενεργείται πιθανότα-
τα από τον Όμιλο ΕΧΑΕ.

Επιστρέφει στο Χρηματιστήριο Αθηνών η Τράπεζα Κύπρου
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ΙΑΕκτίναξη εσόδων και κερδών στο εξάμηνο για την Ideal
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ν και οι Ολυμπιακοί Αγώνες του Παρισιού θα ολο-
κληρωθούν μεθαύριο, η παρουσία της ελληνικής
αποστολής κρίνεται ως απολύτως επιτυχημένη.

Τόσο με βάση τη συγκομιδή των μεταλλίων, που είναι η κα-
λύτερη των τελευταίων πολλών διοργα-
νώσεων, όσο και για την οργάνωση και
τον τρόπο που λειτούργησαν όλοι οι εκ-
πρόσωποι της χώρας στο Παρίσι.

Η Ελληνική Ολυμπιακή Επιτροπή σε
συνεργασία με το υπουργείο και την Πο-
λιτεία μερίμνησε έτσι ώστε αυτήν τη φορά
τα πάντα να κυλήσουν ομαλά. Συνολικά,
όλο αυτό το διάστημα της προετοιμασίας

των αθλητών η στήριξη προς όσους εκπροσώπησαν τη χώ-
ρα ήταν αυτή που έπρεπε. Γεγονός που αναγνώρισαν οι ίδι-
οι οι πρωταγωνιστές και οι εκπρόσωποί τους.

«Υπουργείο και ΕΟΕ δίπλα σε όλα τα παιδιά»
«Αυτήν τη χρονιά υπουργείο και Ολυμπιακή Επιτροπή

ήταν δίπλα σε όλα τα παιδιά, η ομοσπονδία ήταν άψογη, τα
παιδιά δούλεψαν πολύ καλά. Μετά από μια καλή δουλειά
έχουμε καλή ψυχολογία και μπορούν τα παιδιά να αποδί-
δουν καλύτερα», είπε χαρακτηριστικά σε δηλώσεις του
στο ERTNews ο Γιώργος Πομάσκι, προπονητής του Μίλτου
Τεντόγλου. Και έχουν ιδιαίτερη σημασία οι δηλώσεις του

πολύπειρου προπονητή στα άλματα, καθώς δεν είναι αρ-
κετές οι φορές που έχει σταθεί στα κακώς κείμενα του ελ-
ληνικού αθλητισμού.

Στο ίδιο μήκος κύματος και οι δηλώσεις του Λευτέρη Πε-
τρούνια, ο οποίος κατά την επιστροφή του στην Αθήνα μετά το
χάλκινο μετάλλιο στους Ολυμπιακούς Αγώνες έτυχε αποθεω-
τικής υποδοχής. Ο υφυπουργός Αθλητισμού Γιάννης Βρού-
τσης ανακοίνωσε ενώπιον του «άρχοντα των κρίκων» ότι το
«σπίτι της γυμναστικής» στο ποδηλατοδρόμιο του ΟΑΚΑ εφε-
ξής θα ονομάζεται «Λευτέρης Πετρούνιας». Ο 33χρονος πο-
λυπρωταθλητής είπε μεταξύ άλλων: «Για να είμαι ειλικρινής,
είναι η πρώτη φορά από τους τρεις Ολυμπιακούς Αγώνες που
έχω κάνει που υπήρχε τόσο όμορφο κλίμα στην ελληνική
αποστολή. Κάτι έγινε σωστά, και οργανωτικά μάλλον, από την
Ελληνική Ολυμπιακή Επιτροπή».

«Χρυσάφι» για τα μετάλλια
Πέρα από την υλικοτεχνική και ψυχολογική στήριξη, οι

Ελληνίδες αθλήτριες και οι Έλληνες αθλητές που κατάφε-
ραν να ανέβουν στο βάθρο θα έχουν και τα ανάλογα χρη-
ματικά έπαθλα. Το ελληνικό κράτος αμείβει τους Ολυμπιο-
νίκες με ποσά που είχε γνωστοποιήσει εδώ και καιρό η Γε-
νική Γραμματεία Αθλητισμού. 

Ο «χρυσός» Ολυμπιονίκης Μίλτος Τεντόγλου θα πάρει
90.000 ευρώ, ενώ ο «αργυρός» Ολυμπιονίκης Απόστολος
Χρήστου 60.000 ευρώ. 

Στις 50.000 ευρώ έχει οριστεί η επιβράβευση των αθλη-
τών που κατέκτησαν χάλκινο μετάλλιο.

Αν μη τι άλλο, φαίνεται πως κάτι έχει αρχίσει να αλλάζει
ως προς την αντιμετώπιση των αθλητών που χαρίζουν με-
γάλες διακρίσεις στη χώρα και ταξιδεύουν σε όλο τον πλα-
νήτη το όνομα της Ελλάδας. 

Φαίνεται πως πλέον υπάρχει έμπρακτη στήριξη και προ-
σπάθεια οργάνωσης προκειμένου να μπορούν να αφοσιω-
θούν στον πρωταθλητισμό και τις μεγάλες επιδόσεις, σε
αντίθεση με ό,τι συνέβαινε διαχρονικά στη χώρα. 

Προφανώς και δεν έχουν λυθεί όλα τα προβλήματα, ούτε
η κατάσταση είναι ιδεατή, πλην όμως φαίνεται πως έχουν
γίνει αρκετά βήματα προς τη σωστή κατεύθυνση. Και φυ-
σικά πάντα υπάρχουν περιθώρια βελτίωσης...

Οι αλλαγές στην οργάνωση και 
την προετοιμασία της ελληνικής αποστολής

για τους Ολυμπιακούς Αγώνες αλλά και 
η χρηματική επιβράβευση των μεταλλιούχων

βοήθησαν έτσι ώστε η «γαλανόλευκη» 
να πετύχει τον στόχο της στο Παρίσι

Γράφει 
o Χρήστος
Γιαννούλης

Η στήριξη των πρωταθλητών



Ευρωπαϊκός τελικός
Σήμερα στις 19.00 κρίνεται το χρυσό μετάλλιο

στο ποδόσφαιρο για τους Ολυμπιακούς Αγώνες. Η
διοργανώτρια Γαλλία θα αντιμετωπίσει στον τελικό
την Ισπανία, με το «Stade de France» να είναι κα-
τάμεστο. Πάντως, μην περιμένετε να δείτε σπου-
δαία ονόματα, αφού οι ομάδες έχουν δικαίωμα να
χρησιμοποιήσουν μόνο τρεις παίκτες άνω των 23
ετών και βασίζονται στα νεαρά ταλέντα. 

Τραυματισμός-σοκ

Μια από τις στιγμές που κανείς δεν θέλει να
θυμάται από τους Ολυμπιακούς Αγώνες ήταν
αυτή που διαδραματίστηκε χθες το πρωί. Η Γερ-
μανίδα αθλήτρια του επτάθλου Σόφι Βασεμπέ-
κερ τραυματίστηκε στο ζέσταμα και αναγκάστη-
κε να φύγει από τον στίβο με καροτσάκι. Η εικό-
να της ήταν συγκλονιστική προκαλώντας τη συγ-
κίνηση όλων. 

Με τις βαλίτσες έτοιμες
Παρότι πήρε την απόφαση να αγωνιστεί στο εμ-

πόλεμο Ισραήλ και τη Χάποελ Ιερουσαλήμ, φαί-
νεται πως ο Πάτρικ Μπέβερλι δεν θα διστάσει να
φύγει από τη χώρα ανά πάσα στιγμή. «Αν πέσει
βόμβα… έφυγα», δήλωσε χαρακτηριστικά ο άλ-
λοτε γκαρντ του Ολυμπιακού και πρώην ΝΒΑer
για την απόφασή του να μετακινηθεί στη Χάποελ. 

Φορτούνης... reloaded

Η συνάντηση του Κώστα Φορτούνη με τον Ιβάν
Γιοβάνοβιτς φαίνεται πως αλλάζει σταδιακά τη
γνώμη του 32χρονου μεσοεπιθετικού για την πα-
ρουσία του στην Εθνική. Ο Φορτούνης είχε δη-
λώσει πως το κεφάλαιο έκλεισε, όμως το τετ α τετ
με τον νέο προπονητή είναι ικανό να αλλάξει τα
δεδομένα και να τον επαναφέρει. 

Προτίμησε Ποντένσε
Μύλος επικράτησε τα προηγούμενα 24ωρα για το αν ο Αντρέ
Όρτα έκλεισε στον Ολυμπιακό ή όχι. Εντέλει, όπως αποκαλύ-
πτει η πορτογαλική εφημερίδα «A’ Bola», ο προπονητής των
«ερυθρολεύκων» ήταν αυτός που είπε «όχι» για τον Πορτογά-
λο μέσο. Ο λόγος ήταν ότι προτίμησε τον συμπατριώτη του
Ντανιέλ Ποντένσε, καθώς φαίνεται ότι μπορούσε να αποκτη-
θεί μόνο ένας από τους δύο.

SPORTS
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Αθλητής...
θρύλος

Σ
ύμφωνα με δημοσίευμα του Reuters, η Ελένη Πό-
λακ είναι η αθλήτρια στα ούρα της οποίας ανιχνεύ-
τηκε απαγορευμένη ουσία. Το δημοσίευμα αναφέ-

ρει ότι η Διεθνής Ολυμπιακή Επιτροπή έχει ήδη επιβάλει
προσωρινό αποκλεισμό στην Ελληνίδα πρωταθλήτρια του
άλματος επί κοντώ.

Για το θετικό δείγμα στα ούρα της Πόλακ είχε ενημερω-
θεί η Ελληνική Ολυμπιακή Επιτροπή από τη Δευτέρα μετά
από σχετική επικοινωνία με την ΕΟΚΑΝ. Ήταν λίγη ώρα
μετά την ολοκλήρωση του προκριματικού στο άλμα επί
κοντώ, όπου η Ελένη Πόλακ είχε κάνει τρεις άκυρες προ-
σπάθειες και είχε μείνει εκτός τελικού. Μάλιστα, η ίδια εί-
χε αναφερθεί σε αυτό στις δηλώσεις της, λέγοντας πως
γνωρίζει ότι έχει ανιχνευτεί κάτι στα ούρα της, όμως το εί-
χε αποδώσει στην κατανάλωση κόκκινου κρέατος τις μέ-
ρες πριν από τους Ολυμπιακούς Αγώνες. 

Επιμέλεια:  Χρήστος Γιαννούλης 

Προσωρινός αποκλεισμός για Πόλακ

Ο Μιχάιν Λόπεζ από την Κούβα έγινε ο πρώτος αθλητής με πέντε σερί 
χρυσά μετάλλια σε Ολυμπιακούς Αγώνες. Ο θρυλικός παλαιστής μετά 
την τελευταία μάχη στο Παρίσι έβγαλε τα παπούτσια του και τα άφησε 
με λυγμούς στο ταπί ως ανταπόδοση προς το άθλημα που του χάρισε τα πάντα.



Ε
μβληματική συναυλία με
άσματα των «πληγωμένων
αγνών και αισθαντικών ψυ-

χών» με τις συγκλονιστικές ερμηνεί-
ες των Κώστα Τριανταφυλλίδη, Δήμη-
τρας Μωραΐτη, Λίνα Γκαρντόσο Ρον-
τρίγκες, Ντέμπορα Ρας και Έρικ Μπ.
Τέρνερ.

Ο καταξιωμένος δημιουργός Μίνως
Μάτσας ετοίμασε ένα διθυραμβικό
μουσικό έργο, μια μελωδική «συνο-
μιλία» του ρεμπέτικου με τo fado, τo
tango και τo blues που θα παρουσιά-
σει στο Ηρώδειο στις 2 Σεπτεμβρίου.

Σε αυτό το υπέροχο και πρωτόγνω-
ρο ταξίδι στον χώρο και τον χρόνο θα
αναδυθούν οι μορφές των Βαμβακά-
ρη, Τσιτσάνη, Παπαϊωάννου και άλ-
λων εμβληματικών καλλιτεχνών του
είδους, σε ένα φανταστικό ταξίδι στις
όχθες του Μισισιπή, στη Λισαβόνα
και τo Μπουένο Άιρες, παρέα με τον
Ρόμπερτ Τζόνσον, την Αμάλια Ρον-
τρίγκες και τον Κάρλος Γκαρδέλ.

Αν δεν υπήρχε ο Μίνως Μάτσας...
Ένας από τους ερμηνευτές που

σφράγισαν το μεταπολεμικό τραγού-
δι, ο Τάκης Μπίνης, είχε πει πως «αν
δεν υπήρχε ο Μίνως Μάτσας, δεν θα
υπήρχε ρεμπέτικο τραγούδι». Φυσι-
κά μιλούσε για τον παππού του συν-
θέτη, τον διευθυντή της εταιρείας
Odeon-Parlophone, ο οποίος παρά
το συγκρουσιακό κλίμα της εποχής
τόλμησε να εκδώσει πρώτος τα τρα-

γούδια του Μάρκου Βαμβακάρη και
κατόπιν το έργο όλων των συνθετών
της εποχής του ρεμπέτικου. Ταυτό-
χρονα έγραψε τους στίχους για μερι-
κά από τα ωραιότερα κομμάτια του
είδους («Μινόρε της αυγής», «Ο Αν-
τώνης ο βαρκάρης ο σερέτης», «Εί-
σαι εσύ ο άνθρωπός μου»).

Τα ρεμπέτικα (του) υπό έναν όρο
«Ως συνθέτης αναγνωρίζω τις ρίζες

της μουσικής μου σε αυτό το μοναδι-
κό αυθεντικό είδος μουσικής. Έτσι
διαλέγω κάποια από τα αγαπημένα
μου ρεμπέτικα τραγούδια δίνοντάς
τους τον δικό μου χαρακτήρα, τα απο-
δομώ και τα ανασυνθέτω προσθέτον-
τας συχνά μουσικά μέρη που γεννι-
ούνται από αυτά. Με έναν βασικό όρο.
Κρατώ αυτό που αισθάνομαι ως ουσία
και τα παρουσιάζω στο κοινό με έναν
τελείως διαφορετικό τρόπο», ανέφε-
ρε σε σημείωμά του για την επερχό-
μενη μεγάλη συναυλιακή στιγμή της
καριέρας του.
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Γράφει 
η Δήμητρα 

Δάρδα

Ο καταξιωμένος 
δημιουργός ετοίμασε 

ένα διθυραμβικό μουσικό
έργο που θα παρουσιάσει 

στο Ηρώδειο 
στις 2 Σεπτεμβρίου

Μίνως Μάτσας:
Ενώνει το ρεμπέτικο

με fado, tango 
και blues
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Garos Sekertzis:
Hairdresser 
of the Year

Η
8η λαμπερή τελετή απονομής των Hair Awards 2024
by Estetica Hellas στο Μέγαρο Μουσικής ανέδειξε
κορυφαίο νικητή τον φημισμένο hairstylist Garo

Sekertzis, παραλαμβάνοντας το σημαντικότερο βραβείο της
διοργάνωσης Hairdresser of the Year.

Garos
Sekertzis,
Σόνια
Σεκερτζή
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Σημαντική δωρεά 
του Lifeline Hellas
Παρουσία της πριγκίπισσας Αι-

κατερίνης και του ΔΣ του ανθρω-

πιστικού οργανισμού Lifeline

Hellas παραδόθηκαν δύο ακόμη

θερμοκοιτίδες στη μονάδα νεο-

γνών του Πανεπιστημιακού Γενι-

κού Νοσοκομείου «Αττικόν» χά-

ρη στη δωρεά του δρα Ιωάννη

Πατινιώτη και των Βασίλη και

Αλεξίας Σαβράμη.  

Garos Sekertzis, Κατερίνα Στικούδη, Κάτια Ταραμπάνκο, Ιωάννης Αγγελόπουλος, Βάσω Κολλιδά Άντζυ Ανδριτσοπούλου, Κατερίνα Χαλικιά, Garos Sekertzis, Μαρία Ανδρούτσου, Σόνια Σεκερτζή

Garos
Sekertzis,
Μάρκος
Ευθυμίου,
Φρύνη Λάτου

Garos Sekertzis, Ιωάννης Αγγελόπουλος

Νάσια Παπαμανώλη, 
πριγκίπισσα Αικατερίνη Δρ Ιωάννης Πατινιώτης Αλεξία και Βασίλης Σαβράμης

Πριγκίπισσα Αικατερίνη, 
δρ Άντζη Μαργαρίτη-Άντριους



Σ
το ταξίδι προς τη γονιμότητα η διατροφή κατέ-
χει εξέχουσα θέση. Παρότι δεν διορθώνει όλα
τα προβλήματα που εμποδίζουν την απόκτηση

απογόνων, μπορεί να συμβάλει στη βελτίωση των συν-
θηκών για σύλληψη. Όσες γυναίκες επομένως προ-
σπαθούν να συλλάβουν πρέπει να προσέχουν τη δίαιτά
τους, αφού κάθε τροφή που καταναλώνουν έχει αντί-
κτυπο στην αναπαραγωγική ικανότητα. Βέβαια, δεν
υπάρχει συγκεκριμένη «διατροφή γονιμότητας».
Υπάρχουν ορισμένες ομάδες θρεπτικών συστατικών
που επηρεάζουν θετικά τη διαδικασία και άλλες που
μπορούν να υπονομεύσουν τις προσπάθειες για επί-
τευξη μιας υγιούς εγκυμοσύνης.

Παγωτά και αναψυκτικά που συχνά επιλέγονται για
να δροσίσουν από τις υψηλές θερμοκρασίες θα πρέ-
πει να περιορίζονται στο ελάχιστο. Όσες επιδιώκουν
εγκυμοσύνη πρέπει να είναι προσεκτικές και με την
κατανάλωση ζωικών πρωτεϊνών και λιπαρών και αντ’
αυτών να επιλέγουν ψάρια ή θαλασσινά.

«Η αδυναμία ενός ζευγαριού να επιτύχει σύλληψη
και να ολοκληρώσει την εγκυμοσύνη κινδυνεύει να
γίνει επιδημία τα τελευταία χρόνια. Περίπου το 15%
των ζευγαριών παγκοσμίως βρίσκεται σε αυτήν τη
θέση. Η γυναικεία υπογονιμότητα ευθύνεται για το
35% των περιπτώσεων και η ανδρική για το 30%. Στο
20% των ζευγαριών το πρόβλημα αποδίδεται και
στους δύο, ενώ για το 15% τα αίτια είναι αδιευκρίνι-
στα. Οι παράγοντες που είναι πιθανόν να οδηγήσουν
σε γυναικεία υπογονιμότητα είναι πολλοί. Σε αυτούς
περιλαμβάνονται διαταραχές ωοθυλακιορρηξίας,
προβλήματα του αναπαραγωγικού συστήματος
(φραγμένες σάλπιγγες, ινομυώματα, πολύποδες,
ενδομητρίωση, σύνδρομο πολυκυστικών ωοθη-

κών), ορμονικές ανισορροπίες (αυξημένη προλακτί-
νη) και κάποια φάρμακα, όπως αυτά για την αντιμε-
τώπιση του καρκίνου», εξηγεί ο εξειδικευθείς στη
Γυναικολογική Ενδοκρινολογία, την Υπογονιμότητα
και την Υποβοηθούμενη Αναπαραγωγή μαιευτήρας-

γυναικολόγος, δρ Ιωάννης Παπακωνσταντίνου.
«Ο αντίκτυπος της διατροφής στις γυναίκες που

προσπαθούν να συλλάβουν με φυσικό τρόπο αλλά και
ιδιαίτερα σε εκείνες που έχουν καταφύγει σε τεχνικές
υποβοηθούμενης αναπαραγωγής έχει λάβει ιδιαίτερη
προσοχή. Η παχυσαρκία, που είναι πολύ συχνή συνέ-
πειά της, είναι σημαντικός παράγοντας κινδύνου, κα-
θώς επηρεάζει αρνητικά την ορμονική διέγερση, την
απόκριση στα σχήματα πρόκλησης ωορρηξίας, την
επιτυχία της εξωσωματικής γονιμοποίησης και τον
αυξημένο κίνδυνο επιπλοκών, ακόμα και αν επιτευχ-
θεί εγκυμοσύνη. Τόσο η ισορροπημένη θερμιδική
πρόσληψη όσο και η σωστή διατροφή πριν από τη σύλ-
ληψη φαίνεται να επιδρούν θετικά στην εξωσωματική
γονιμοποίηση, αφού η έρευνα δείχνει ότι τα υγιεινά
διατροφικά πρότυπα μπορούν να αυξήσουν τις πιθα-
νότητες εγκυμοσύνης και γέννησης ζωντανού βρέ-
φους», σημειώνει.

Η διατροφή που προτείνεται μοιάζει πολύ με εκείνη
που προάγει τη γενική υγεία. Οι τροφές που επιλέγον-
ται για εύρυθμη καρδιαγγειακή λειτουργία και καλή
υγεία του εγκεφάλου, του ανοσοποιητικού και του
μυοσκελετικού συστήματος είναι εκείνες που βοη-
θούν και το αναπαραγωγικό σύστημα. 
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kpapakosto@yahoo.gr

Ιδανικό το μοντέλο της
μεσογειακής διατροφής
Η μεσογειακή διατροφή είναι ένα εξαιρετικό
διατροφικό πρότυπο. Σε αντίθεση με τη δυτική
που περιέχει πολύ κρέας, λίπος και επεξεργα-
σμένους υδατάνθρακες, εστιάζει σε τρόφιμα
φυτικής προέλευσης όπως λαχανικά, φρούτα,
όσπρια, δημητριακά ολικής άλεσης, ξηρούς
καρπούς, σπόρους, βότανα και μπαχαρικά. Το
ελαιόλαδο είναι η κύρια πηγή λίπους. Τα ψά-
ρια, τα θαλασσινά, τα γαλακτοκομικά και τα
πουλερικά περιλαμβάνονται, αρκεί να κατανα-
λώνονται με μέτρο, ενώ το κόκκινο κρέας και
τα γλυκά σπανίως μπαίνουν στο τραπέζι. Αυτήν
πρέπει να ακολουθούν και οι γυναίκες που
στοχεύουν σε μια εγκυμοσύνη. «Οι γυναίκες
που προσπαθούν να αποκτήσουν παιδιά θα
πρέπει να γνωρίζουν ότι καμία διατροφή δεν
μπορεί να θεραπεύσει σοβαρές παθήσεις που
προκαλούν υπογονιμότητα. Όσες θέλουν να
δημιουργήσουν οικογένεια μπορούν να προ-
σφύγουν σε τεχνικές υποβοηθούμενης αναπα-
ραγωγής, οι οποίες θα τους χαρίσουν το δώρο
της μητρότητας. Και σε αυτές η υγιεινή διατρο-
φή λειτουργεί υποβοηθητικά», καταλήγει ο δρ
Παπακωνσταντίνου.

Δρ Ιωάννης Παπακωνσταντίνου,
μαιευτήρας-γυναικολόγος 

Υπάρχουν ορισμένες ομάδες 
θρεπτικών συστατικών 
που επηρεάζουν θετικά τη 
διαδικασία και άλλες που μπορούν
να υπονομεύσουν τις προσπάθειες

ΥΠΟΓΟΝΙΜOΤΗΤΑ ΚΑΙ ΔΙΑΤΡΟΦH

Ποιες καλοκαιρινές
απολαύσεις βλάπτουν; 



Γράφει
η  Αλεξάνδρα Καρτά

Oι καθημερινές προβλέψεις
www.facebook.com/alexandra.karta

astro.karta19@gmail.com - Τηλ.: 697 3232 775

Κριός
(21/3-20/4)
Σήμερα θα μπορέσετε να τακτοποιήσετε κά-
ποιες υποθέσεις σας, αλλά γενικότερα να εί-
στε προσεκτικοί στις μετακινήσεις σας και σε
κάθε είδος συζήτησης που θα κάνετε που
μπορεί να σας γεμίσει ταραχή και άγχος.

Ταύρος
(21/4-20/5)
Για εσάς τους Ταύρους, η καθημερινότητα σας έχει
κουράσει και αν είστε αναποφάσιστοι για κάποια
καλοκαιρινή απόδραση, είναι ο καιρός να το σκε-
φτείτε τώρα σοβαρά.  

Δίδυμοι
(21/5-21/6)
Για τους γεννημένους από 3 έως 10 Ιουνίου οι συν-
θήκες είναι αρκετά αγχωτικές και περίεργες. Προ-
σοχή λοιπόν αυτές τις μέρες σε επαγγελματικές
και κοινωνικές υποθέσεις που μπορεί να σας προ-
βληματίσουν.

Καρκίνος
(22/6-22/7)
Είναι μήνας διακοπών, αλλά μάλλον δεν έχετε βρει
τον τρόπο να ξεκουραστείτε όσο θα έπρεπε. Για
τους γεννημένους από 4 έως 11 Ιουλίου τα πράγμα-
τα είναι λίγο τεταμένα σε εργασία και σε ό,τι αφορά
το καθημερινό σας πρόγραμμα.

Λέων
(23/7-22/8)
Σήμερα είστε ξεσηκωμένοι για να απολαύ-

σετε τις καλοκαιρινές σας διακοπές. Ακόμη

και να μην μπορέσετε να βρεθείτε μακριά

από τη μονοτονία της  καθημερινότητάς σας,

το σύμπαν θα σας χαρίσει μια ευχάριστη

συντροφιά, ένα δώρο, μια υπέροχη στιγμή

ώστε να περάσετε όμορφα τη μέρα σας.

Παρθένος
(23/8-22/9)
Ο ανάδρομος Ερμής ετοιμάζεται να αποχωρήσει από
το δικό σας ζώδιο, αλλά είστε έτοιμοι να κατανοήσετε
τα μηνύματα που θέλει να σας στείλει πριν από τα γε-
νέθλιά σας.

Ζυγός
(23/9-23/10)
Για εσάς τους Ζυγούς, η Σελήνη σήμερα στο δι-

κό σας ζώδιο σας κάνει συναισθηματικά ευά-

λωτους και κάποιες φορές ιδιότροπους και

έτοιμους να συναντήσετε προβλήματα… που

εσείς οι ίδιοι δημιουργείτε.

Σκορπιός
(24/10-21/11)

Είναι μέρα που θα έπρεπε να κάνετε ένα

διάλειμμα και να το αφιερώσετε μόνο σε

εσάς και τον τρόπο που θα γαληνέψετε την

ψυχή σας. Προσοχή στα πολλά έξοδα.

Τοξότης
(22/11-21/12)

Για εσάς τους Τοξότες, η κοινωνικότητά

σας σήμερα έχει φτάσει πέρα από τις

προσδοκίες σας, αλλά καλό είναι να μην

κάνετε λάθη λόγω υπεραισιοδοξίας.

Αιγόκερως
(22/12-19/1)

Μέρα αφιερωμένη σε κοινωνικές και

επαγγελματικές υποχρεώσεις. Είτε βρί-

σκεστε σε διακοπές είτε όχι, είναι καιρός

να ρίξετε λίγο τους τόνους και να ξεκου-

ράσετε επιτέλους σώμα και πνεύμα.

Υδροχόος
(20/1-18/2)

Σήμερα θα νιώσετε μια ένταση των συ-

ναισθημάτων σας απέναντι σε ένα πρό-

σωπο που μάλλον δεν έχει και πολλή

διάθεση να σας καταλάβει.

Ιχθύες
(19/2-20/3)

Πίεση και αρκετές υποθέσεις κυβερνούν

σήμερα το μυαλό και την ψυχή σας. Ίσως

μάλιστα έχετε μια καλή ευκαιρία να ξε-

καθαρίσετε το τοπίο σε μια προσωπική

σας σχέση. 
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Καλή μέρα για να αλεγράρουμε και να
απολαύσουμε τις διακοπές ή την καθημερινότητα
χωρίς να αναλύουμε τις λεπτομέρειες. Η

επικοινωνία, τα ταξίδια και οι εμπειρίες θα έχουν
καλύτερη επιρροή στα ζώδια του Αέρα (Δίδυμοι, Ζυγός
και Υδροχόος).


